
روزنامه

فرمانده انتظامی استان قم تشریح کرد:

جزییات کشف انبار احتکار 
اقلام غذایی و دارویی 
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استاندار قم با اشاره به تکمیل ظرفیت بیمارستان های تعیین شده برای بستری 
بیماران کرونایی در این استان گفت: بیمارستان صحرایی ارتش با ظرفیت ۶۸ تا 
۱۰۰ تخت در محوطه مجتمع بیمارستانی امیرالمومنین )ع( و شهید بهشتی 
برای بستری بیماران جدید کرونایی به زودی دایر خواهد شد.  بهرام سرمست 
روز چهارشنبه در جلسه ستاد استانی کرونا، افزود: با توجه به درگیری بالای 
استان در پیک پنجم کرونا، درخواست دایر کردن بیمارستان تنفسی سیار را از 
ارتش داشتیم که خوشبختانه با این موضوع موافقت شده است و به زودی این 

برای  واکسیناسیون  اولویت  خواستار  قم  شهرداری  شهری  خدمات  معاون 
پرسنل شهرداری با توجه به مواجهه حداکثری آنان با مردم شد. عباس ذاکریان در 
نشست ستاد استانی مبارزه با کرونا با بیان این که کارگروه اطلاع رسانی شهرداری 
آماده اکران بیشتر بنرهای اطلاع رسانی برای گسترش واکسیناسیون در قم 
است یادآور شد: بخشی از فضاسازی و اطلاع رسانی شهری در دهه اول محرم به 
پاسداشت نهضت حسینی و مراسم های عزاداری اختصاص داشت که این فضا در 
روزهای اخیر برای اطلاع رسانی بیشتر موضوع مبارزه با کرونا و گسترش و توسعه 

استاندارقم: 
بیمارستانصحراییارتشدرقممستقرمیشود

معاون خدمات شهری شهرداری قم :
پرسنلشهرداریدراولویتواکسیناسیونقرارگیرند

فرمانده انتظامی استان از شناسایی یک انبار احتکار اقلام 
دارویی، غذایی، خوراکی و شوینده و بهداشتی به ارزش بیش 
از 35 میلیارد تومان در این استان خبر داد  سردار سید محمود 
میرفیضی اظهارداشت: در پی کسب خبری مبنی بر احتکار 

اقلام بهداشتی و تجهیزات پزشکی، دارویی و کالاهای اساسی 
و ضروری در یک انباری در قم، بررسی موضوع در دستور کار 
کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی استان قم قرار گرفت. وی 
افزود: کارآگاهان با مشارکت سازمان صمت، غذا دارو و یکی از 

88

معاون کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم خبرداد:

کمک ۵۱۱ میلیارد ریالی نیکوکاران قمی به  نیازمندان
8

امام جمعه پردیسان قم:

مسئولان کمبود مسجد درشهرک پردیسان 
را جبران کنند

آیت الله سید حسن خمینی: 

با همه تفرق ها همه وظیفه دارند
 به دولت کمک کنند

 یــادگار امــام با بیان اینکــه ما در 
جامعــه محتاج نوعــی وحدت در 
عین کثرت هستیم، گفت: امروز 
دولت محترمی شکل گرفته و همه 
باید بــه بُعد »وحــدت ملی« توجه 
کنیم. دســت به دســت هم دهیم 
ولی قرار نیســت اختــلاف نظرها 
کنار برود و کل اختلاف ها برداشته 
2شــود، چنانکه امام می فرمودند، 

رییس  جمهوری :

مقابله با کرونا،مهار گرانی وتامین 
معیشت اولویت هاست

معاون اول رییس جمهوری: 

تقویت ارزش پول ملی با افزایش 
تولید محقق می شود

 رییس  جمهوری اســلامی ایران  
با تاکید براینکه مصمــم به اجرای 
عدالت هستیم و بهترین ملاک آن 
اجرای قانون است، اظهارداشت: 
مقابله با کرونا، مهار گرانی و تامین 
معیشــت مردم اولویت های مهم 
دولت است.  آیت الله سید ابراهیم 
رئیسی در جلسه هیات دولت که 
یک روز بعد از رای اعتماد مجلس 

 معاون اول رییس جمهوری 
گفــت: قول های داده شــده 
رییس جمهــوری و وزیران در 
ایام انتخابات و رای اعتماد، که 
مهمترین آن وضع معیشتی و 
تقویت ارزش پول ملی بود باید 
عملی شــود و قــدرت ارزش 
پــول ملی بــا افزایــش تولید 
7محقق می شود.  محمد مخبر  2

سید محمد مهدی موسوی*

2

1

4

مدیرکل امور روستایی و عشایری استانداری قم خبرداد:

افزایشتسهیلاتاشتعالزاییروستاییان

امام جمعه شهرک پردیسان قم گفت: در خصوص ساخت 
مساجد دراین شهرک از مسئولان شهری طلبکار هستیم و اگر 
در قبال ساخت مساجد کم کاری صورت گرفته، جبران کنند 

و اگر زمینی برای ساخت مساجد وجود دارد، بانی، خیری و 
مسئولی پیدا شود، برای مردم مسجدی بسازد.  جت الاسلام 
محمد رضا حامدی در نشست ائمه جماعت شهر پردیسان  با 

 شنبه 6 شهریور1400 19محرم1443 28آگوست2021  شماره 5337  سال بیست وچهارم  2000 تومان

مدیرحوزه های علمیه کشور :
قم باید کمترین

 آسیب های اجتماعی را داشته باشد 
شاخص های فناوری و فرهنگ بالاتر از میانگین کشوری باشد

فراخوان تجدید مناقصه عمومی بصورت یک مرحله ای شماره 1400/2/ق.م

در نظر دارد از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای امور خدمات نظافت، باربری، نقلیه، نامه رسانی و سایر امور مطابق با 
واجد  پیمانکار  به   ۱4۰۱/۰۶/3۱ لغایت   ۱4۰۰/۰7/۰۱ تاریخ  از  یکسال  مدت  به  مناقصه  اسناد  در  مندرج  مفاد  و  شرایط 
صلاحیت)موضوع اصلی فعالیت آن با موضوع مناقصه مطابقت داشته و صلاحیت آنها از سوی وزارت کار وامور اجتماعی تایید و 
فهرست مربوطه ابلاغ گردیده است( واگذار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه 
گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir   انجام خواهد شد 
و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی،  مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را 
جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. لازم به ذکر است شماره فراخوان مذکور در سامانه ستاد 2000001124000004 می باشد.

۱-تاریخ انتشار مناقصه در سامانه: ساعت 9  روز چهارشنبه مورخ ۱4۰۰/۰۶/۰3 می باشد.
2-مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سامانه: از تاریخ انتشار لغایت ساعت  ۱۸  روز دوشنبه مورخ ۱4۰۰/۰۶/۰۸

3-مهلت زمانی ارسال پیشنهاد: ساعت ۱9 روز پنج شنبه مورخ ۱4۰۰/۰۶/۱۸
4- تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار:

مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار 2.400.000.000 ریال) به حروف: دو میلیارد و چهارصد میلیون ریال( است که به یکی 
از دو روش ذیل می باشد:

4/1- ارائه ضمانتنامه بانکی از یکی از بانکها یا موسسات مالی تحت نظارت بانک مرکزی با اعتبار سه ماهه و قابل تمدید.
 IR 760100004101047771207991 4/2- فیش واریزی بابت تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار به حساب شبای شماره

بانک مرکزی به نام پست استان قم بابت شرکت در مناقصه.
5- زمان و مکان افتتاح پاکت ها : ساعت ۱۰ روز شنبه مورخ ۱4۰۰/۰۶/2۰ در محل اداره کل پست استان قم.

* حضور پیشنهاد دهندگان در جلسه افتتاح پاکتها )بررسی قیمت های پیشنهادی( بلامانع است.
*هزینه درج آگهی فراخوان بعهده برنده مناقصه می باشد.

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه:
نشانی: قم- بلوار 15 خرداد- بلوار محتشم کاشانی- اداره کل پست استان قم- واحد حقوقی تلفن: 025-37786441

تلفن مرکز راهبری و پشتیبانی سامانه ستاد جهت دریافت اطلاعات: 1456

شناسه آگهی 1179820

فراخوان تجدید مناقصه عمومی ) نوبت دوم(

اداره کل پست استان قم 
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با حضورمدیرحوزه های علمیه کشور؛

۸۵ پروژه به مناسبت هفته دولت در قم
 به بهره برداری رسید

 آیین نمادین بهره برداری از 85 پروژه با اعتبار 8 هزار و 424 میلیارد ریال و اشتغال 
و  با حضور استاندار، مدیرحوزه های علمیه کشور  یکهزار و 326 نفر روز پنجشنبه 

نمایندگان قم در مجلس شورای اسلامی در سالن کرامت استانداری برگزار شد. 
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم در جلسه شورای اداری استان، در این 
خصوص، اظهار کرد: از این بین 16 پروژه در بخش عمرانی و زیربنایی با اعتبار 958 
میلیارد ریال، 25 پروژه در بخش کشاورزی با اعتبار هزار و 14 میلیارد ریال، 10 طرح در 
بخش آموزش و آموزش عالی با اعتبار 565 میلیارد ریالی، شهرداری ها با 11 پروژه با 

اعتبار 2 هزار 764 میلیارد ریال به بهره برداری می رسد.
محسن بهشتی ادامه داد: 2 پروژه با اعتبار 51 میلیارد ریالی در بخش بهداشت و 
درمان، 4 طرح با اعتبار 22 میلیارد ریالی در بخش محیط زیست، 1 طرح با اعتبار 60 
میلیارد ریالی در بخش تفریحی و گردشگری و 16 پروژه با اعتبار 2 هزار و 987 میلیارد 
ریال در بخش صنعتی پروژه های فم در هفته دولت است. بهشتی ابراز داشت: با وجود 
مشکلات اقتصادی و ارزی حاکم بر کشور پروژه های اولویت دار استان طی یک سال 
گذشته به ورطه تعطیلی کشیده نشده است. معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
قم با اشاره به مشکلات تصفیه آب در استان، گفت: آخرین مرحله انتقال آب از سرشاخه 
های رود دز به قم افتتاح تصفیه خانه پردیسان بود که با تخصیص 110میلیارد تومان 
مدول اول این تصفیه خانه در هفته دولت به بهره برداری می رسد. وی عنوان کرد: 
هم اکنون فقط یک روستای امامزاده اسماعیل در شهرستان کهک استان قم فاقد 
نعمت گاز هستند و با برنامه ریزی های انجام شده به زودی این روستا نیز از این ظرفیت 
برخودار خواهد شد. وی ابراز داشت: در بخش صنعت امسال 16 پروژه در هفته دولت 
به بهره برداری می رسد که بخش عمده این طرح ها با سرمایه گذاری بخش خصوصی 
بوده است. بهشتی با اشاره به تلاش ها جهت تامین زیرساخت های صنعتی استان، 
گفت: هزار و 370 هکتار از اراضی قم طی یک سال گذشته به شهرک های صنعتی 
الحاق شده است. معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم گفت: الحاق 560 
هکتار از اراضی شهرک پردیسان برای احداث مسکن در طرح اقدام ملی از اقدامات 

برجسته استان طی سال گذشته بود.
  

بازدید فرمانده سپاه قم از روند احداث 
منازل زلزله زدگان در سی سخت 

فرمانده سپاه امام علی بن ابیطالب)ع( با حضور در شهرستان زلزله زده سی سخت 
از روند احداث 43 واحد مسکونی محرومین این منطقه که به همت قرارگاه پیشرفت و 
آبادانی و بسیج سازندگی استان قم با همکاری ستاد کمک رسانی کریمه اهل بیت)س( 
در دست احداث است بازدید کرد. سردار سید محمدتقی شاهچراغی در این سفر با حضور 
در منازل در حال احداث، در جریان پیشرفت این کار قرار گرفت و با مالکان برخی منازل 
گفت وگو کرد.  فرمانده سپاه قم در حاشیه این بازدید ضمن تقدیر از تلاش های صورت 
گرفته، احداث این منازل را هدیه ای از سوی مردم شهر مقدس قم به هموطنان زلزله زده 
سی سخت عنوان کرد. محمود داودآبادی جانشین قرارگاه پیشرفت و آبادانی استان قم 
نیز گزارشی از پیشرفت فیزیکی این پروژه ها ارائه و اظهار امیدواری کرد که با تلاش همه 

عوامل، پیش از سرد شدن هوا، این منازل تکمیل و به صاحبان آن تحویل شود.
 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم خبرداد:

پایان مرمت سرای حاج  عسگرخان 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم گفت: مرمت سرای تاریخی 
حاج عسگرخان قم به پایان رسید.  علیرضا ارجمندی اظهار کرد: مرمت سرای حاج 
عسگرخان با اعتباری حدود 500 میلیون ریال از محل اعتبارات استانی انجام شده است. 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم ادامه داد: سرای حاج عسگرخان 
در نزدیکی حمام تاریخی حاج عسگرخان قرار دارد و جزیی از راسته بازار نو محسوب 
می شود و قدمت آن به دوره قاجار می رسد. وی گفت: سراهای اطراف راسته بازار، پیوندی 
اقتصادی با مجموعه بازار قم دارند که مهمترین آنها عبارت از سرای صدراعظم، سرای 

همدانی ها، سرای حاج عسگرخان، سرای شین و سرای حاج عباس قلی است.

شاخصه های مهم کارآمدی دولت
 هفته همزمان شده با موعد رأی اعتماد مجلس به وزرای هیئت دولت جدید، بسیار لازم 

دیدیم که نگاهی بیندازیم به شاخصه ها و ملاک های کارآمدی دولت.
با این توضیح که در شرایط سخت اقتصادیِ فعلی که البته معضلات فرهنگی و اجتماعی 
نیز مزید بر علت شده، انتظار آحاد مردم و دلسوزان انقلاب آن است که دولت جناب آقای 
دکتر رئیسی بتواند ان شاءالله با غلبه بر مشکلات و معضلات کنونی، وضعیت مناسبی برای 

جامعه ایران اسلامی پدید آورد.
در همین طلیعه کلام این نکته را متذکر شویم، با توجه به این که در اصل دوم قانون 
فرهنگی،  »استقلال  عدل«،  و  »قسط  تحقق  لزوم  بر  ایران  اسلامی  جمهوری  اساسی 
سیاسی، اقتصادی و نظامی« و »همبستگی ملی« تأکید شده، انتظار می رود که دولتمردان 
به خصوص در راستای تحقق حداکثری این اهداف عالی، همه توش و توان خود را به میدان 

آورند.
از سوی دیگر آن چه غیرقابل انکار است این که امنیت هسته حیات اجتماعی به شمار می 
رود و لذا بدون امنیت و آرامش هیچ نعمتی )غیر از سلامت( به چشم مردم نمی آید، لذا هر 
چند که امنیت معمولًا از اهداف تعیین شده در اسناد بالادستی است، اما خود امنیت یکی 

از شاخص های مهم و مستقل در بررسی کارآمدی دولت ها محسوب می شود.
مسأله مهم دیگر ناظر به بحث سرمایه اجتماعی و تلاش برای ارتقای آن به ویژه در شرایط 

کنونی است.
سرمایه اجتماعی شامل چهار مؤلفه مهم رضایت، امید، اعتماد و مشارکت مردم در امور 
اجتماعی می شود و بر این اساس چنانچه دولتی کارآمد باشد نرخ سرمایه اجتماعی به 

سطح قابل قبول یا بالایی می رسد که خود این مساله البته قابل سنجش است.
نکته حائز اهمیت دیگر، تلاش بی وقفه در مسیر حل مشکلات اقتصادی مردم و نیز 

کوشش در راستای تأمین رفاه عمومی برپایه عدالت و مقابله با تبعیض است.
ناگفته پیداست که رفاه عمومی و تأمین اجتماعی شاخص مهمی برای فهم و سنجش 
توفیق و کارآمدی دولت هاست، به گونه ای که در بسیاری از کشورهای جهان این مؤلفه 
را حتی مهم ترین یا یکی از مهم ترین شاخص های کارآمدی تلقی می کنند. درآمد سرانه، 
برخورداری از امکانات، شغل و مسکن و بازنشستگی ازجمله مصادیق این شاخص به شمار 
می رود. یکی دیگر از شاخصه های کارآمدی دولت ها، ناظر به بحث تلاش مستمر در جهت 
کاهش اختلافات و تنش ها و افزایش همگرایی بین گروه های مختلف جامعه است، کما 
این که امیرالمؤمنین)ع( می فرمایند: "اختلاف، امور سامان یافته را به هم می ریزد. " بر این 
اساس مسلم است که اگر دولتی بتواند در میان گروه ها و نهادها و اقوام و مذاهب جامعه 

انسجام و همگرایی برقرار سازد، عملًا کارآمد تلقی می شود.
بی شک می توان در این راستا، مؤلفه ها و شاخصه های دیگری را نیز برشمرد اما به اعتقاد 
نگارنده یکی از مهم ترین شاخصه ها، همت مضاعف در جهت کاهش فساد اداری، سیاسی 
و اقتصادی است، چه آن که فساد نتیجه کمرنگ شدن اصول حکمرانی شایسته است و 
به خصوص امروز انتظار آحاد ملت انقلابی ما از دولت سیزدهم این است که زمینه ها و 
بسترهای فسادخیز را شناسایی و رفع کرده و از سوی دیگر با متخلفان و فاسدان و حامیان 

آن ها برخورد قاطع، قانونی و انقلابی کند.

امام جمعه پردیسان قم:

مسئولان کمبود مسجد درشهرک پردیسان 
را جبران کنند

امام جمعه شهرک پردیسان قم گفت: در خصوص ساخت مساجد دراین شهرک از مسئولان 
شهری طلبکار هستیم و اگر در قبال ساخت مساجد کم کاری صورت گرفته، جبران کنند و 
اگر زمینی برای ساخت مساجد وجود دارد، بانی، خیری و مسئولی پیدا شود، برای مردم 
مسجدی بسازد.  جت الاسلام محمد رضا حامدی در نشست ائمه جماعت شهر پردیسان  
با توجه به کم بودن سرانه مساجد در پردیسان نسبت به جمعیت آن، بیان داشت: تلاش ما 
در پردیسان این باشد که به ساخت مساجد بیشتر بهاء بدهیم و مردم و مسئولین را دعوت به 
ساخت مساجد کنیم، ولی بعضا بعضی ها برای فرار رو به جلو و انجام ندادن مسئولیت شان 
در قبال مردم، در مجتمع ها تنها اکتفاء به ساخت حسینیه ها می کنند. وی بیان داشت: 
در خصوص ساخت مساجد در پردیسان از مسئولان شهری طلبکار هستیم و اگر در قبال 
ساخت مساجد کم کاری صورت گرفته، جبران کنند و اگر زمینی برای ساخت مساجد وجود 
دارد، بانی، خیّر و مسئولی پیدا شود، برای مردم مسجدی بسازد. امام جمعه پردیسان افزود: 
باید بدانیم که ساخت مسجد، نماز و سایر برنامه ها در این مکان از فضیلت بالاتری نسبت به 
حسینه برخوردار است و ذکر این مسئله ضروری است که اگر در جایی حسینه ساخته شد، 

مصطفی کاویانی-مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان قماین ساخت حسینه ها نباید موجب کم رونقی مساجد و برنامه های آن شود.

 آگهی ثبت انتخابات انجمن صنفی کارفرمایی تولیدکنندگان بتن آماده استان قم
نامه مصوب 7۱/۱۰/۰۶  آیین  به استناد ماده ۱3۱ قانون کار و 
هیات وزیران و به موجب صورتجلسه مورخ ۱39۸/۱۱/27 مجمع 
عمومی و انتخابات هیات مدیره و سایر مدارک تسلیمی،اسامی و 
سمت هر یک از اعضا اصلی و علی البدل هیئت مدیره و بازرسین 
انجمن صنفی کارفرمایی تولیدکنندگان بتن آماده استان قم که از 
تاریخ ۱4۰۰/۰5/۱9 به مدت 3 سال انتخاب شده اند به شرح ذیل 

می باشد:
۱-جناب آقای محمد حسین عسگری فرد)رئیس هیئت مدیره(

2-جناب آقای محمد مهدی گرجی)نایب رئیس هیئت مدیره(
3-جناب آقای مجید بصیر نیا)خزانه دار(

4-جناب آقای حسن هاشم زاده)دبیر(
5-جناب آقای محسن بیدایی آرانی)عضو اصلی هیئت مدیره(

۶-جناب آقای حمید الوند)عضو اصلی هیئت مدیره(
7-جناب آقای حسن خوش کلام)عضو علی البدل هیئت مدیره(
۸-جناب آقای محمد رضا خانپور)عضو علی البدل هیئت مدیره(

9-جناب آقای حسن الوند)بازرس اصلی(
۱۰-جناب آقای مسلم کیانی)بازرس علی البدل(

ضمنا به استناد ماده 22 اساسنامه انجمن صنفی مذکور کلیه 
مکاتبات اداری و اوراق عادی انجمن با امضا رئیس هیات مدیره یا 
دبیر،ممهور به مهر انجمن و کلیه اسناد مالی،اوراق رسمی بهادار 
و قرار دادهای تعهد آور که به تصویب هیات مدیره رسیده باشند با 
امضا مشترک رئیس هیات مدیره یا دبیروخزانه دارو ممهور به مهر 

انجمن معتبر خواهد بود.
تاریخ انتشار:۱4۰۰/۰۶/۰۶
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مدیرحوزه های علمیه کشور :

قم باید کمترین آسیب های اجتماعی
 را داشته باشد 

مدیر حوزه های علمیه با اشاره به این که قم باید در کمترین سطح از لحاظ آسیب های 
اجتماعی باشد گفت: شاخص  فرهنگی، سطح فناوری و اداری استان قم باید بالاتر از 
میانگین کشوری باشد و مدیران و مسوولان اجازه ندهند جایگاه قم به ویژه در مباحث 

فرهنگی و آسیب های اجتماعی از متوسط کشوری کاهش یابد. 
آیت الله علیرضا اعرافی روز پنجشنبه در جلسه شورای اداری قم در سالن کرامت 
استانداری، با اشاره به جایگاه ویژه شهر قم افزود: جایگاه قم متفاوت تر از سایر شهرهای 
کشوراست، چراکه قم تربیت کننده نیرو برای نظام اسلامی و تولید اندیشه و معنویت 

برای جهانیان است.
وی گفت: مدیران استانی باید با قوانین فرابخشی به درستی آشنا شوند تا بتوانند 

اعتبارات شناور و ملی را به خوبی جذب کنند.
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی ابراز داشت: زیارت، علم، فرهنگ و بین الملل 
چهار ویژگی کلانشهر قم است و در تمام طرح های عمرانی و توسعه ای این استان باید 
این پیوست ها در نظر گرفته شود. وی عنوان کرد: در طول یک سال گذشته گروه های 
جهادی و خیرین برای کاهش آلام مردم و مبارزه با بیماری همه گیر کرونا تلاش زیادی 
کرده اند. اعرافی با اشاره به اهمیت خدمت در نظام اسلامی گفت: در منطق اسلام 
خدمت و مسوولیت در هر سطح و پستی که باشد امانت الهی است. امام جمعه قم 
ادامه داد: مسوولیت در نظام اسلامی همچنین امانت داری از حقوق مردم و حاکمیت 
اسلامی است و هر مسوولی در نظام اسلامی باید بداند به صورت همزمان امین خدا، 
امین مردم و امین رهبری و ولی فقیه است. وی ابراز داشت: انسان متکامل در تراز اداری 
نظام اسلامی فردی است که مسوولیت خود را متناسب با تکلیفی که بر عهده او نهاده 

شده انجام دهد و نگاه وی به کار فقط دریافت مزد و حقوق مصوب نباشد.
قرن  یک  طول  در  قم  علمیه  حوزه  رهبری،  نگهبان  شورای  فقهای  عضو  باور  به 
اخیر در مقایسه با قبل از آن با رشد و زایش قابل توجهی روبه رو شده و به محور علم 
و معنویت در جهان اسلام تبدیل شده است و نیمه دوم سال 1401 برنامه ای جهت 
معرفی پیامدهای حوزه علمیه قم برگزار خواهد شد. وی تصریح کرد: قم قطب و محور 
دانش و تربیت دینی است و حوزه علمیه بخش مهمی از این توفیقات را مرهون مردم و 

شهروندان محترم این استان است.
 

 استاندار قم:

پروژه های اولویت دار قم متوقف نشده است
استاندار قم گفت: در طول یک سال گذشته برغم مشکلات ارزی و اقتصادی هیچ 

یک از پروژه های مهم و اولویت دار استان تعطیل یا متوقف نشده است. 
کرامت  سالن  در  قم  اداری  شورای  جلسه  در  پنجشنبه  روز  سرمست  بهرام 
استانداری،افزود: سال گذشته با وجود تحریم های اقتصادی هیچ واحد تولیدی تعطیل 

نشد و 37 واحد راکد صنعتی به مدار تولید بازگشته است.
وی بیان کرد: طبق برنامه ریزی انجام شده امسال 38 واحد راکد صنعتی به مدار تولید 

بازخواهد گشت که از ابتدای سالجاری تاکنون 15 واحد احیا شده است.
سرمست عنوان کرد: از 76 واحد تملیکی استان 72 واحد تعیین تکلیف شده و 

وضعیت 4 واحد باقی مانده نیز در محاکم قضایی در حال بررسی است.
استاندار قم افزود: قم در شعاع 120 کیلومتری تهران از مزیت اقتصادی بالایی 
برخوردار است و در صورتی که زیرساخت های صنعتی تامین شود این استان قدرت 
رقابت بالایی در بخش صنعت و تولید دارد. سرمست تصریح کرد: بهره برداری از خط 
یک فاز نخست قطار شهری از اولویت های طرح های عمرانی قم است و تلاش می شود 
بتوانیم یک رام قطار از شهر مشهد یا شهرداری تهران خریداری کنیم و فاز اول را راه 
اندازی کنیم. وی ابراز داشت: مشکل حقوقی و قضایی فرودگاه قم برطرف و توقف 
خلعیت از این پرونده سلب شده است و در دولت جدید امید می رود این پروژه بزرگ رفع 
مانع شود تا امکان جذب سرمایه گذار فراهم شود. استاندار قم ادامه داد: مساله بافت 
تاریخی و فرسوده شهر و آزادراه شهید سلیمانی دو پروژه مهم قم است که در دولت جدید 
باید به نتیجه برسد. وی گفت: مدیران دستگاه های اجرایی تا روزی که مسوولیتی دارند 

باید مانند روز اول در خدمت مردم و پشبرد اهداف توسعه استان باشند.
 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم :

۲۰۰ هزار تُن آسفالت درقم توزیع می شود
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با اشاره به توزیع بیش از یک میلیون و 355 هزار 
تُن آسفالت درسطح مناطق هشت گانه شهرقم طی 6 سال گذشته گفت: تا پایان سال 

جاری نیز 200 هزار تُن دیگر توزیع خواهدشد.
عباس حلوائی زاده آسفالت معابر را ازجمله اقدامات شاخصی دانست که مطالبه 
عمومی شهروندان نیز بوده و افزود: شاخصه های موردتوجه درترمیم آسفالت معابر 
احصاء و بر اساس نیازسنجی انجام شده، در طول 6 سال گذشته انجام این کار با اولویت 

دنبال شده است.
وی حجم توزیع آسفالت در 6 سال گذشته را بالغ بر یک میلیون و 355 هزار تن آسفالت 
اعلام کرد و گفت :بر اساس برنامه ریزی های انجام شده تا پایان سال 1400 به عدد یک 
میلیون و 555 هزار تن خواهیم رسید. معاون فنی و عمرانی شهرداری قم نحوه توزیع 
آسفالت را بر اساس بازدیدهای میدانی، اعلام نیاز مناطق شهرداری و کار کارشناسی 
صورت گرفته دانست و تصریح کرد: سالانه به صورت متوسط 230 هزار تن آسفالت 
در سطح شهر و معابر با دو رویکرد آسفالت معابر خاکی و ترمیم معابر نیازمند به روکش، 
به کاررفته است. حلوائی زاده همچنین دنبال شدن رویکرد عدم صدور مجوز حفاری 
بعد از انجام عملیات روکش آسفالت را یکی از تأکیدات شهرداری قم در سال های اخیر 
عنوان کرد و گفت: برای اجرایی شدن این رویکرد، قبل از هرگونه عملیات آسفالت ریزی 

هماهنگی های لازم با شرکت های زیربنایی صورت گرفته است.
وی در تشریح میزان آسفالت هر یک از مناطق گفت: به طور متوسط در منطقه یک، 
140 هزار تن، منطقه دو، 116 هزار تن، منطقه سه، 116 هزار تن، منطقه چهار، 237 
هزار تن، منطقه پنج، 131 هزار تن، منطقه 6، بالغ بر 153 هزار تن، منطقه هفت، 63 

هزار تن و در منطقه هشت، 97 هزار تن آسفالت ریخته شده است.
حلوائی زاده در پایان افزود: با توجه به مصالح به کاررفته و نوع اجرا این قول را می دهیم 

که در صورت عدم حفاری، عمر روکش آسفالت ما به 20 سال خواهد رسید.
 

امیرآبادی نماینده قم خبرداد:

راه اندازی ۲ دفتر جدید نمایندگان مردم 
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی از راه اندازی دو دفتر جدید نمایندگی در 

مناطق یک شهری و پردیسان و تداوم فعالیت مجمع نمایندگان استان خبر داد. 
 احمد امیرآبادی فراهانی که روز پنجشنبهدر نشست شورای اداری استان در سالن 
کرامت استانداری سخن می گفت با اشاره به شروع به کار دولت جدید و دمیده شدن 
روح تازه در کالبد جامعه ابراز امیدواری کرد این شروع بتواند امید را در دل مردم زنده 
کند. وی با بیان ضرورت توجه بیشتر مسؤولان به رفع مشکلات مردم ادامه داد: امروزه 
مردم بویژه در دو موضوع سلامت و معیشت گرفتارند و از این رو، حل مشکلات این دو 

حوزه باید جزء برنامه های اصلی دولت و دولتمردان باشد.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی همچنین از مدیران استان خواست با 
توجه به تغییر و تحول های احتمالی مسؤولیتی، توفیق خدمتگزاری تا آخرین لحظه را 

به مردم استان از دست ندهند و با قدرت به کار خود ادامه دهند.
 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی  خبرداد:

آغاز واکسیناسیون جامعه گردشگری  
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی قم از آغاز واکسیناسیون جامعه 
میراث فرهنگی،  ارجمندی،مدیرکل  علیرضا  داد.   خبر  کرونا  علیه  قم  گردشگری 
گردشگری و صنایع دستی قم  اظهار کرد: با پیگیری انجمن های گردشگری و حمایت 
احمد امیرآبادی فراهانی، نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی، مدیران و کارکنان 
صنعت گردشگری در اولویت دریافت واکسن کرونا قرار گرفتند. او ادامه داد: به دلیل 
تردد مسافران و گردشگران در مراکز گردشگری، این جامعه بیشتر در معرض بیماری 
و صنایع دستی  میراث فرهنگی، گردشگری  دارد. مدیرکل  قرار  آسیب های کرونا  و 
مجتمع های  کارکنان  و  مدیران  شامل  گردشگری  جامعه  واکسیناسیون  افزود:  قم 
گردشگری، جامعه هتلداران، مهمانپذیران، خانه مسافر، دفاتر خدمات مسافرتی و 

راهنمایان گردشگری استان خواهد بود.

جان خود و عزیزانمان را به راحتی به کرونا نسپاریم؛

بیایید چرخه ویروس را قطع کنیم

حالا که ما هر چه تلاش کردیم نتوانستیم اجتماعات را به صفر برسانیم و حتی 
لاک دان نیز نتیجه نداد و از ترددها نکاست، چه کنیم؟! گورستان ها و بیمارستان ها 
جای خالی ندارد! تنها یک راه عاجل و فوری داریم، بیایید با کمک هم چرخه ویروس 

را قطع کنیم. 
نکردن  رعایت  و  بهداشتی  پروتکل های  رعایت  مانده ایم،  انتخاب  دو  بین  امروز 
پروتکل های بهداشتی؛ که گزینه نخست می تواند جان ما، عزیزان و اطرافیان مان 
را حفظ کند اما عواقب گزینه دوم قابل پیش بینی نیست و می تواند هر اتفاقی پشت 

انتخاب دوم انتظارمان را بکشد. جان خود و عزیزانمان را به راحتی به کرونا نسپاریم.
بیایید حفاظت شخصی از خودمان را بالا ببریم، باید از خودمان مراقبت کنیم تا 
بتوانیم مراقب خانواده مان باشیم، پروتکل ها و رعایت اصول بهداشتی را جدی بگیریم، 
قرنطینه و شرایط اضطراری را به شوخی نگیریم، به دستورالعمل های بهداشتی با 
جدیت عمل کنیم، اکنون وقت مزاح با هیچ چیز نیست، پای جان خود و عزیزانمان 

در میان است!
سوار تاکسی که می شوم راننده به مسافر کنار دستی می گوید: دو تا ماسک زدی، 
قبلا ماسک نمی زدی! مرد جوان با حالتی رنجور پاسخ می دهد: خدا را شکر، کرونا 
گرفتم و باورم نمی شود جان سالم به در برده ام. از لحن صدایش مشخص است روزهای 

سختی را از سر گذرانده است.
این روزها در شرایط پیچیده و سختی به سر می بریم، ویروس، جهش یافته و نامش 
دلتاست که می گویند مبدا آن از کشور هند است، یعنی جهش یافته همان ویروس 
هندی که امروز در دنیا شیوع پیدا کرده، این ویروس اکنون در کشور ما میدان را خالی 
دیده، افسار، گسیخته و برای خود می تازد. البته مشخص هم نیست که کرونا در همین 
جهش باقی بماند و دچار جهش دیگری نشود، می گویند نیمکره جنوبی درگیر نوع 
جدیدی از کرونای جهش یافته که آن نقطه از کره خاکی را دچار مشکل کرده است، 

مشخص نیست چه انتظارمان را می کشد؟
آن طور که متخصصان می گویند دلتا از قدرت سرایت و البته بیماری زایی بیشتری 

نسبت به گونه های پیشین خود برخوردار است.
اما چرا و چگونه ما میدان را به کرونا واگذار کردیم که اینچنین خانواده های بسیاری 
را به سوگ عزیزانشان نشانده است. بله پاسخ درست است، در کنار روند کُند تزریق 
واکسن یا نبود آن، ما نیز خسته از ماسک زدن، پروتکل های بهداشتی را رها کردیم، 
سفر رفتیم، دور همی گرفتیم، ماسک نزدیم، فاصله اجتماعی را رعایت نکردیم، زنجیره 
انتقال ویروس را قطع نکردیم، بی توجه به پروتکل ها در مراسم های محرم شرکت کردیم 
و حتی اگر مبتلا بودیم در جامعه تردد کردیم. اکنون بخشی از وخامت شرایط، حاصل 

کار ما است، البته در کنار تزریق کُند واکسیناسیون و دیگر دلایل.
خانمی در شلوغی مترو و هجوم جمعیت برای سوار شدن قطار، می گفت: سوار 
نشوید، ما که واکسن زده ایم، حالا خود دانید. انگار خودش در میدان جنگی ایستاده 
که سپر و زره دارد و سایرین ندارند، درست است که واکسن زدن خطر مرگ را کاهش 
می دهد، اما واقعیت این است که کارشناسان بهداشتی معتقدند حتی اگر واکسن نیز 

بزنیم، باید پروتکل های بهداشتی را همچنان سرلوحه امور روزانه خود قرار دهیم.
کسانی را می شناسم که عزیزانشان همچون پدر خود را بر اثر کرونا از دست داده اند، 
اما همچنان بدون رعایت فاصله اجتماعی و بدون ماسک در جامعه در حال ترددند، که 

دلیل آن برای من روشن نیست؟!
این روزها، ویروس جهش یافته دلتا روزانه جان بیش از 600 نفر را می گیرد و حدود 
40 هزار نفر را مبتلا می کند، اگر این را نیز در نظر بگیرید که بسیاری برای تست پی 
سی آر به مراکز درمانی مراجعه نمی کنند، آنگاه فاجعه را درخواهید یافت. امروز مرگ 
و میر در ایران از 103 هزار نفر فراتر رفته است. سرعت انتشار و انتقال این ویروس به 
قدری بالاست که یکی از همکاران می گفت حدود4  - 5 ساعت پس از اینکه مبتلا 
شدم، علائم در برادرم و سپس به ترتیب در تمام اعضای خانواده ظاهر شد و همه مان 

را زمین گیر کرد.
این را نیز زیاد می شنویم که تلفات کرونا با فلان عدد رکورد زد و رکورد پی در پی 
شکسته می شود. لحظه ای تصور کنید همین عدد را که به سادگی نوشته می شود، 
709 خانواده سوگوار شدند. پدربزرگ، مادربزرگ، پدر، مادر، برادر، خواهر، پسر و دخترِ 
عزیز کسی زیر خروارها خاک خوابید که شاید اگر پروتکل های بهداشتی را رعایت 
می کردیم، کمتر اینچنین می شد. نمی گویم تنها پروتکل های بهداشتی موثر است 
اما تا همه واکسینه شوند، این تنها راه موجود است و هیچ گزینه دیگری نداریم بین 

رعایت و قصه تلخ مرگ.
در همان روزهای 25 تا 30 مرداد 1400 که کشور لاک داون شد، بسیاری بار سفر را 
بستند و رفتند، برخی نیز به هر ضرب و زوری که شده می خواستند وارد شمال شوند، 
تصاویر و ویدئوهای عجیبی از اصرار برخی برای رفتن به سفر نیز منتشر شد که به هیچ 

عنوان نمی شود توضیحی برای آن یافت.
ویدئوها و خبرهای آن روزها از سفر این عده، همه را بهت زده کرده بود که توسط مردمِ 

انگشت به دهان از حیرت، در فضای مجازی دست به دست می شد.
کادر درمان خسته است، و به ویروس کرونا نیز مبتلاست، توان مقابله با شرایط فعلی 

را ندارد.
نکردن  رعایت  و  بهداشتی  پروتکل های  رعایت  ایم،  مانده  انتخاب  دو  بین  امروز 

پروتکل ها، به فکرخودمان باشیم، مهمتر از همه، عزیزانمان!

قابل توجه شهردار و شورای شهر قم ؛

تکمیل تعریض خیابان دوازه ری در 
اولویت قرارگیرد 

45 سال  از طرح تعریض خیابان دروازه ری می گذرد اما پیشرفت اجرای این طرح 
ناچیز بوده است .

دروازه ری یکی از محله های اصیل وقدیمی قم بین امامزاده سید علی )ع(تا میدان 
کهنه در خیابان آذرقراردارد ،این محل  مثل خیلی از محل های محروم قم نقش بی 

بدیل در پیروزی انقلاب و شهدای زیادی را تقدیم نظام واسلام نموده است .
اغراق نیست اگر بگویم دقیقا 45 سال قبل  پرچم وعلامت های در سردرب محله 
از آن  اما  دروازه ری نصب شده اون سه چهار سال زمان طاغوت که گذشت هیچ 
پس هرشهرداری آمد گفت تعریض خیابان دروازه ری در دستور کاراست  روز به روز 
جمعیت این منطقه زیادترشد بطوریکه عملا ترددورفت وآمد در این محل غیرممکن 
وهرروز دعوا ونزاع برای  تردد وپارکینگ ماشین را شاهد هستیم . در یک دهه گذشته  
موضوع تعریض این خیابان ابتدا 35 متری مطرح و کم کم شنیده می شود قرار است 
این خیابان به 18 متر تقلیل یابد . هیچ مقامی هم پاسخگوی این نابسامانی در این 
پروژه نیست فقط سالی یکی دوبار مسئولین در مسجد ولیعصر )عج (موقع انتخابات 
حاضر می شوند وقول وعده تسریع در تعریض خیابان را می دهند ومی روند تا انتخابات 
بعدی با این شیوه فکر کنم دو دهه دیگر مردم نجیب باید منتظر بمانند وهرروز صحنه 
های نازیبای محل  را تحمل کنند تا شاید یک ناجی ومرد میدان پیدا شود  .  قبل از 
رکورد شکنی این طرح  به نیم قرن شاهد  تعریض خیابان دروازه ری باشند  امید است 
شورای شهرجدید وشهردارمحترم که لااقل بعد از چهار سال به محلات اصیل وقدیمی 
قم  اشراف  پیدا کرده اند اراده قوی برای حل  مشکل  این محل داشته باشند  تابیش از 

این شرمنده مردم نجیب و شهدای این محل نشویم.

قم خسته از مدیران وارداتی !

قم پایتخت جهان اسلام که مدیران ارشد نطام را در درون خود پرورش داده است طی 
دههای گذشته  آسیب های فراوانی از مدیریت های ضعیف و اغلب غیربومی خورده 
است بطوریکه این شهراستان از توسعه یافتگی مناسبی برخورد نیست. امید است در 
شروع  دولت انقلابی شاهد انتصاب مدیران ارشد استان از بین نیروهای شایسته بومی 

و دغدغه مند باشیم .
یادمان باشد امام راحل )ره( فرمودند هیچ معیاری بالاتراز جهاد در راه خدا  در دادن 
مسئولیت ها مهمتر نیست . امروز همرزمان شهید زین الدین و رزمندگان لشکر 17 
علی ابن ابیطالب ع با تخصص های بالا وروحیه انقلابی برای آبادانی استان قم آماده 
اند یکبار هم شده به آنان اعتماد کنیم و از انتخاب استاندار و مدیران وارادتی در قم عبور 

کنید این حق بچه های قم است که در ساختن شهرشان سهیم باشند .

اخبار

زهرا امیری*

 

رئیس جمهوری عصر روز پنجشنبه در دیدار »شاه محمود قریشی« وزیر امور 
خارجه پاکستان، روابط تهران و اسلام آباد را دیرینه، اعتقادی و مبتنی بر رویکرد 
مردم محور دانست و اظهار داشت: باید روابط اقتصادی و تجاری دو کشور را 

افزایش دهیم. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی خاطرنشان کرد: تقویت روابط دوجانبه می تواند 
زمینه ساز توسعه و تحکیم همکاری های منطقه ای و بین المللی ایران و پاکستان 

باشد.
رئیس جمهوری، خروج آمریکا از افغانستان را نقطه عطفی برای تعامل همه 
اقوام و گروه های افغانستانی در راستای صلح و امنیت و ثبات در افغانستان 
دانست و گفت: بی تردید حضور آمریکا در افغانستان و منطقه امنیت ساز نیست و 
کشورهای منطقه باید کمک کنند تا گروههای مختلف در افغانستان یک حکومت 

فراگیر و مشارکتی تشکیل دهند.
آیت الله رئیسی با رد هرگونه رویکرد مبتنی بر قیم مآبی در قبال افغانستان 
گفت: قیم مآبی در قبال افغانستان، الگوی شکست خورده امریکاست و ظرفیت 
ایجاد صلح و ثبات پایدار در افغانستان را ندارد. ایشان تاکید کردند "نقش سایر 
کشورها از جمله همسایگان نیز صرفا باید تسهیل کننده استقرار حکومت فراگیر و 

مشارکتی با حضور همه اقوام و گروه های افغانستانی باشد.
دکتر رئیسی با تاکید بر اینکه جمهوری اسلامی ایران خواهان همکاری های 
منطقه ای بدون دخالت بیگانگان است، گفت: حضور آمریکا و بیگانگان در منطقه 
نه تنها امنیت ساز نیست بلکه خودشان مشکل زا هستند و کشورهای منطقه به 

ویژه ایران و پاکستان با همکاری یکدیگر می توانند زمینه تعامل اقوام و گروههای 
فعال در افغانستان را برای ایجاد امنیت و آرامش در این کشور فراهم کنند تا آنها 

بتوانند سرنوشت خودشان را رقم بزنند.
رئیس جمهور با اشاره به اینکه سیاست جمهوری اسلامی ایران در چهار دهه 
گذشته حمایت از مردم افغانستان بوده است، اظهار داشت: ایران میزبان حدود 
4 میلیون نفر از مردم افغانستان است و همواره حامی و پشتیبان مردم افغان بوده 
و خواهد بود. »شاه محمود قریشی« وزیر امور خارجه پاکستان نیز در این دیدار 
روابط ایران و پاکستان را تاریخی و عمیق دانست و با اشاره به مواضع مشترک 
دو کشور در بسیاری از مسائل منطقه ای و بین المللی، اظهارداشت: پاکستان 
بدنبال تعمیق و تحکیم روابط دو کشور در زمینه های مختلف اقتصادی، سیاسی 
و منطقه ای است و مصمم هستیم سطح مناسبات خود را بیش از پیش ارتقاء 
دهیم. وزیر امور خارجه پاکستان در ادامه اهمیت همکاری و هماهنگی تهران و 
اسلام آباد را برای استقرار صلح و ثبات پایدار در افغانستان مورد اشاره قرار داد و 
گفت: جمهوری اسلامی ایران، نقش آفرین بزرگی در تحولات منطقه ای است لذا 
معتقدیم با همکاری یکدیگر می توانیم در ایجاد و تقویت صلح و ثبات در منطقه 

بویژه افغانستان همکاری های مثبت و مفیدی داشته باشیم.
وی با بیان اینکه مردم ایران عزت خودشان را در برابر تحریم ها حفظ کرده 
اند، اظهارداشت: روابط مردم پاکستان و ایران کلیشه ای و رسمی نیست بلکه 
قلبی است و بی صبرانه منتظر استقبال گرم از رئیس جمهوری اسلامی ایران در 

پاکستان هستیم.

رئیس جمهوری  دردیدار وزیر امور خارجه پاکستان: 

روابط تهران و اسلام آباد دیرینه، اعتقادی و مردم محور است

محمدعلی ابطحی چهره سیاسی اصلاح طلب بر این 
باور است که رأی مجلس به کابینه رییسی چندان رأی 

غیرمترقبه ای نبود.
محمدعلی ابطحی چهره سیاسی اصلاح طلب در 
به کابینه  این سوال که رأی اعتماد مجلس  به  پاسخ 
به  دیدید؟،  چگونه  را  رئیسی  ابراهیم  پیشنهادی 
کابینه  به  مجلس  رأی  گفت:  خبرآنلاین  خبرگزاری 
رییسی چندان رأی غیرمترقبه ای نبود طبیعتا با توجه به 
همدلی بین رئیس جمهور و مجلس و هم نظربودنشان، 
انتظار می رفت که کابینه دولت رأی بیاورد. احتمالا 
در رابطه با یک موردی هم که رأِی نیاورده، یک توافق 
ضمنی از قبل صورت گرفته است. البته در این باره 
اطلاعی ندارم بلکه آنچه به نظرم می رسد این است که 

توافق قبلی شده بود.
او افزود: طبیعتا این کابینه باید براساس دیدگاه هایی 
که آقای رئیسی و مجلس به صورت مشترک دارند به 
جمع بندی برسند و مسائل را حل و فصل کند به همین 
دلیل چندان معتقد نیستم که رأی مجلس به کابینه 
پیشنهادی چندان غیرمترقبه بوده باشد. محمدعلی 
ابطحی درپاسخ به این سوال که اقدام مجلس را در رأی 
اعتماد به اکثریت اعضای کابینه رئیسی، نشانه تعامل 
با دولت می بینید یا اینکه به نوعی با دولت مماشات 
کرده است؟ تصریح کرد: خیر. من نشانه یک توافق 
کلی تر و سطح بالاتری می بینم که قرار بوده همه اینها 
یکدیگر همکاری کنند و نمی خواستند تحت چارچوب 

اصولگرایی، این توافقی که وجود داشته بهم بخورد در 
واقع نشاندهنده این است که یک جریان همفکر دارند با 

یکدیگر همکاری می کنند.
دشوار است این کابینه بتواند پاسخگوی بحران 

فعلی کشور باشد
این چهره سیاسی اصلاح طلب در پاسخ به این سوال 
که در مجموع آیا این وزرا در حد و اندازه وزارتخانه هایی 
که انتخاب شدند، بودند؟ اظهار کرد: طبیعتا سخت و 
دشوار است که این مجموعه بتواند پاسخگوی بحران 
فعلی کشور در حوزه های مختلف باشد و حل و فصل 
کند. ابطحی گفت: پیش بینی من این است که شرایط 
به سمتی برود که وزرا  از نظر کارآمدی و حل مشکلات 
مختلف دچار مشکل شوند اما در حال حاضر آرزو می 
کنم که بتوانند موفق باشند اما با وضعیت مشکلات 
فعلی، من چندان چشم انداز حل مشکلات را توسط 
دفاعی،  تیم  درباره  او  بینم.  نمی  روشن  کابینه  این 
سیاسی و امنیتی کابینه رئیسی، تصریح کرد: بخش 
سیاسی کابینه بخشی است که وزارت کشورش براساس 
نگاه امنیتی که برای مراقبت از بحران های اجتماعی 
تعبیه شده، انتخاب شده است در مورد وزارت اطلاعات 
و وزارت خارجه می توان گفت با توجه به اینکه آقای 
رئیسی این کابینه را انتخاب کرده است و شرایطش را 
می توان درک کرد معتقدم که انتخاب های مناسبی 
بوده است. به این دلیل که وزارت اطلاعات یک نگاه 
با  و نفس جدیدی دارد. وزیر اطلاعات وزیر متفاوتی 

وزرای قبلی است ،با کار آشنایی دارد ضمن اینکه جزو تا 
حدودی با فضای سپاه پاسداران هم می تواند هماهنگ 

باشد. 
پرونده هسته ای باید از وزارت امور خارجه

 گرفته شود
ابطحی گفت: در مورد وزیر امور خارجه هم، توصیه 
بنده این است که پرونده هسته ای را از وزارت خارجه 
بگیرند تا وزیر خارجه بتواند فرصت پیدا کند و به حل 
مسائل دیپلماسی و روابط بین کشورها بپردازد تا در 
نتیجه موفق باشد در غیر این صورت آن حجم بالای کار، 
همانطور که در دوران آقای ظریف هم اتفاق افتاد و آقای 
ظریف را درگیر یک پرونده بسیار سنگینی کرد که ممکن 
بود  او بتواند آن نیرو را برای ارتباط سازی با منطقه و 
کشورهای مختلف بگذارد، به وزیر خارجه وارد می شود.

تیم اقتصادی رئیسی با دو فرمانده
این چهره سیاسی اصلاح طلب درباره تیم اقتصادی 
کابینه رئیسی نیز عنوان کرد: به هر حال همانطور که 
آقای رئیسی در مورد ترکیب تیم اقتصادی گفتند می 
خواستند با محوریت آقای مخبر باشد که البته رئیس 
بانک مرکزی بسیار تعیین کننده است. معتقدم حضور 
آقای محسن رضایی در تیم اقتصادی، ممکن است 
فضای تیم اقتصادی را دچار مشکل کند به این دلیل که 
فرمانده اقتصادی متفاوت با نظرات متفاوت و با روحیات 
را  نظرات  اختلاف  این  تحمل  کشور  و  است  متفاوت 

ندارد.

محمدعلی ابطحی: 

رأی مجلس به کابینه پیشنهادی چندان غیرمترقبه نبود

 یادگار امام با بیان اینکه ما در جامعه محتاج نوعی وحدت در عین کثرت هستیم، 
گفت: امروز دولت محترمی شکل گرفته و همه باید به بُعد »وحدت ملی« توجه کنیم. 
دست به دست هم دهیم ولی قرار نیست اختلاف نظرها کنار برود و کل اختلاف 
ها برداشته شود، چنانکه امام می فرمودند، »اشکال، بلکه تخطئه، یک هدیه الهی 

است«. هیچ نمی توانیم به جامعه ای برسیم که همه مثل هم فکر کنیم.
آیت الله سید حسن خمینی صبح روزپنجشنبه  در مراسم تجدید میثاق رئیس 
جمهور و اعضای هیأت دولت سیزدهم با آرمان های امام خمینی)س( در حرم امام، 
ضمن تبریک به وزرای دولت که توانستند اعتماد مجلس را به خودشان جلب کنند، 
گفت: الزاما هرکسی هر چیزی می گوید به آن عامل نیست، ولی قرآن می فرماید که 
کْری تَنْفَعُ الْمُؤْمِنِینَ«. یادگار امام یادآور شد: امام در مباحث عرفانی و فلسفی  »إِنَّ الذِّ
مشرب صدرایی دارد. مرحوم ملاصدرا بحثی به عنوان »وحدت در عین کثرت« دارند 
و به نوعی بسیاری تناقض ها یا تناقض نماهایی که مکاتب مختلف گرفتار آن بودند را 

جمع کرده است. شاید بتوان این نکته را در بُعد سیاسی خودمان هم مطرح کنیم.
در جامعه محتاج نوعی وحدت در عین کثرت هستیم

 وی تصریح کرد: ما در جامعه محتاج نوعی وحدت در عین کثرت هستیم. اگر از 
زاویه کثرات به ما نگاه شود قطره های از هم جدا هستیم اما این کثرات در نقاطی 
وحدت پیدا می کنند و متحد می شوند. اختلافات درونی ما قوت ما است، کما اینکه 
دنیا بر اساس همین اختلافات شکل گرفته است. یعنی اگر وحدت در عین کثرت 
نبود، جهان خلق نمی شد. اما آنچه که مهم است این است که توجه داشته باشیم 

این تکثرات، یک مبنای جامع دارد. سید حسن خمینی افزود: امروز دولت محترمی 
شکل گرفته و همه باید به بُعد »وحدت ملی« توجه کنیم. دست به دست هم دهیم 
ولی قرار نیست اختلاف نظرها کنار برود و کل اختلاف ها برداشته شود، چنانکه 
امام می فرمودند، »اشکال، بلکه تخطئه، یک هدیه الهی است«. هیچ نمی توانیم به 
جامعه ای برسیم که همه مثل هم فکر کنیم.  وی با اشاره به اینکه آرمان بلند امام 
حل مشکلات جامعه بود، تأکید کرد: امروز که دینداران تصدی دنیای مردم را کرده 
اند اگر نتوانند دنیای مردم را بهتر کنند، »دینداری« لطمه می بیند. آرمان بلند ما از 
ابتدای انقلاب این بوده که به خودمان و دنیا نشان بدهیم دین در عرصه اجتماع، 
حیات سیاسی و حیات اقتصادی توانمند است و می تواند مشکلات را مرتفع کند.  
یادگار امام اظهار داشت: با همه تفرق ها امروز همه وظیفه دارند به دولت کمک کنند؛ 
کسی که می تواند به دست و بازو، زبان و قلم و اگر هیچ کاری از او بر نمی آید به دعا 
و همدلی کمک کند. البته این از مسئولیت دولت کم نمی کند. برای اینکه به آینده 
درخشانی برسیم نیاز داریم به همت، توکل، عزم راسخ، نیت خالص، دوری از همه 
حبّ و بغض هایی که می تواند در بُعد کثرت پذیرفته شده باشد ولی در بُعد مسئولیت 

سمّ مهلک است.
وی تأکید کرد: ما در عین تکثر واحد هستیم و باید هم واحد باشیم. پشت آرمان 
های بلندی که پشت سر داشته ایم و آینده درخشانی که پیش رو داریم و به یمن برکت 
و لطف خدای متعال و ان شاء رهبری رهبر معظم انقلاب بتوانیم آینده خوبی را برای 

کشورمان بسازیم.

آیت الله سید حسن خمینی: 

با همه تفرق ها همه وظیفه دارند به دولت کمک کنند

 معاون اول رییس جمهوری گفت: قول های داده 
شده رییس جمهوری و وزیران در ایام انتخابات و رای 
اعتماد، که مهمترین آن وضع معیشتی و تقویت ارزش 
پول ملی بود باید عملی شود و قدرت ارزش پول ملی با 

افزایش تولید محقق می شود. 
محمد مخبر روز پنجشنبه در نخستین نشست هیات 
دولت سیزدهم گفت: به نظرم روز گذشته حماسه ای 
در رای اعتماد مجلس به دولت اتفاق افتاد و خصوصا 
بخش پایانی که بسیار خوب تبیین شد و این رویکرد 

جوانگرایی و انقلابی در مجلس خوب جا افتاد.
وی ادامه داد: وزیران در این چند روز بسیار وزین، با 
اقتدار، مسلط و با تعامل سالم برخورد کردند. یکی از 
نگرانی هایم این بود که تعامل و قول های غیرمعمول 
و  می افتاد  اتفاقات  این  گاهی  معمولا  نشود.  داده 
نفس  به  اعتماد  با  و  متین  وزیران  می دهم  شهادت 
اگرچه  بود  خوبی  بسیار  صحنه های  که  کردند  ورود 

آن هم  و  افتاد  اتفاق  یکی دو صحنه غیرمطلوب هم 
طبیعی است. معاون اول رییس جمهوری خطاب به 
رییس جمهوری اظهار کرد: نکته بسیار مهم این است 
که در دوران انتخابات قول هایی داده اید و مردم شما 
را به صدق می شناسند. این نمی تواند دائم باشد اگر 
ادامه دار نباشد چون این بخش دیگر دست شما نیست 
و همه قول هایی که داده اید در ظرفی از این وزارتخانه 

ها اتفاق می افتد.
وی افزود: از طرفی دیگر وزیران هم درباره بحث های 
پیشنهادی در مجلس، برنامه و در کمیسیون ها هم 
قول هایی داده اند. از دیروز که وزیران رای آورده اند 8 
رئیس کمیسیون در تماس با من گفتند قول های داده 

شده چه می شود.
شده  داده  قول های  همه  که  کرد  پیشنهاد  مخبر 
وزیران و همچنین رییس جمهوری احصا، جدول بندی 
و زمان بندی شود تا بتوانیم دست کم ماهانه اینها را 

بررسی کنیم و در اختیار همه وزیران قرار دهیم.
معاون اول رییس جمهوری خاطرنشان کرد: مثلا اگر 
آقای قاسمی قرار است یک میلیون مسکن بسازد خلق 
الساعه نمی تواند. باید مشخص شود ماهی 80 تا 90 
خانه ساخته شود طوری که پیشرفت فیزیکی داشته 

باشد و پایان سال این یک میلیون قابل انجام باشد.
وی در ارتباط با بحث معیشت و وضعیت پول ملی، 
گفت: به مردم برای خروج از کاهش ارزش پول ملی 
و  شود  تاکید  باید  که  داده اید  قول های  حضرتعالی 
میسر  این  زمانی  کند.  پیدا  قدرت  ملی  پول  ارزش 
می شود که تولید اتفاق بیفتد. پس وضعیت تولید باید 
در وزارتخانه ها مشخص شود و وظایف آن وزارتخانه در 
امر تولید احصا، جدول بندی و زمان بندی شوند تا بر 
اساس زمانبندی آن را بتوان مرتب کنترل کرد و اینگونه 
نتیجه  به  وعده ها  این  و  برسد  سال  پایان  که  نشود 

نرسیده باشد

معاون اول رییس جمهوری: 

تقویت ارزش پول ملی با افزایش تولید محقق می شود

سیدعباس حسینی*

علی محمدی*
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چرا سالمندان باید ورزش کنند؟  آیا کرونا دلتا در هوای آزاد منتقل می شود؟

افزایش احتمال انتشار و انتقال ویروس 
کرونا با کولر گازی

دکتری ویروس شناسی پزشکی با تاکید بر اهمیت باز کردن پنجره ها در دوران کرونا 
گفت: استفاده از برخی خنک  کننده ها همچون کولر گازی و اسپلیت احتمال انتقال 

آلودگی کرونا را افزایش می دهد. 
مهرداد روانشاد روز پنجشنبه در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی ایرنا افزود: در حال 
حاضر جهش ویروس کرونا، قدرت اتصال ویروس به سلول های ریوی انسان را افزایش 

داده و بنابراین با ذرات کمی از قطرات آلوده نیز بیماری منتقل خواهد شد.
توصیه های  رعایت  کنار  در  مناسب  تهویه  از  استفاده  اما  کرد:  خاطرنشان  وی 
پیشگیرانه کرونا نقشی اساسی در پیشگیری از این بیماری ایفا می کند. اکنون با 
شیوع گسترده این بیماری در کشور باید پنجره ها در اماکن بسته باز باشد. روانشاد 
ادامه داد: استفاده از برخی خنک  کننده ها همچون کولر گازی و اسپلیت احتمال 
انتقال آلودگی کرونا را افزایش می دهد، زیرا این خنک کننده ها صرفا سبب چرخش 
هوای داخلی محیط خواهد شد. بنابراین در صورت حضور یک ناقل در محیط 
بیماری منتقل می شود. وی افزود: در حال حاضر بهترین خنک کننده کولر آبی است 
که هوا را از بیرون دریافت، خنک و وارد اماکن مسکونی و اداری می کند. اما باز کردن 

پنجره ها می تواند احتمال انتقال آلودگی را کاهش دهد.
با استفاده از ماسک و حفظ فاصله فیزیکی می توان از پیک بیماری عبور کرد

این استاد علوم پزشکی ادامه داد: اکنون کشور در پیک پنجم کرونا قرار گرفته 
اما با رعایت دو عامل استفاده صحیح از ماسک استاندارد و همچنین حفظ فاصله 
فیزیکی می توان از این پیک عبور کرد. وی افزود: اکنون با گذشت نزدیک به دو سال 
از بیماری، عادی انگاری اجتماعی در رابطه با کرونا تشدید شده و در برخی اماکن 
پرجمعیت همچون اماکن خرید فاصله فیزیکی رعایت نمی شود، اما این 2 مولفه رمز 

گذر از این بحران است.
ماسک زدن جایگزین فاصله فیزیکی نمی شود

روانشاد همچنین تاکید کرد: باید در نظر داشت، ماسک زدن جایگزین فاصله 
فیزیکی نمی شود؛ ماسک از انتشار قطرات تنفسی جلوگیری و بنابراین مانع از 
ماسک  از  استفاده  کرد:  اضافه  وی  آلوده خواهد شد.  ذرات  احتمالی  پراکندگی 
همچنین از ورود این ذرات به دستگاه تنفس شخص سالم جلوگیری می کند، اما 
حفظ فاصله فیزیکی سبب می شود، قطرات و ذرات احتمالی آلوده به طرفین نرسد 

و بنابراین، ماسک زدن و حفظ فاصله فیزیکی مکمل یکدیگرند.
آیا کرونا دلتا در هوای آزاد منتقل می شود؟

این متخصص ویروس شناسی همچنین در پاسخ به این پرسش که »آیا کرونا دلتا 
در هوای آزاد منتقل می شود« گفت: وجود ذرات آلوده در هوای آزاد و فضای باز 
نیز می تواند بیماری را منتقل کند، به ویژه کرونا دلتا به دلیل افزایش قدرت سرایت، 
چسبندگی به دیواره های سلولی و همچنین تشدید میزان عفونت زایی با ذرات کمتر 
ایرنا، دلتا جدیدترین نوع جهش ویروس  به گزارش  را بیمار می کند.  نیز شخص 
کرونا شناخته شده است که براساس تحقیقات پزشکی، 50 تا 60 درصد نسبت به 
جهش های قبلی مسری تر است. این ویروس نخستین بار در هند شناسایی و تاکنون 
در بیش از 80 کشور جهان یافت شده است. سازمان جهانی بهداشت گونه های 
جهش یافته ویروس کرونا را براساس حروف الفبای یونانی نامگذاری و گونه یافت شده 
در هند را دلتا نامیده است. علائم کرونا دلتا مشابه سرماخوردگی است و معمولا با 

آب ریزش بینی، تب، گلودرد و سردرد بروز می کند.

قارچ سیاه بیماری ناشناخته ای نیست. با این حال همزمانی شیوع آن با آمار بالای مرگ 
و میر در کشورمان خیلی زود باعث رعب و وحشت عمومی شد. سیاه شدن پل بینی، 
تیره شدن اطراف سینوس ها، تورم صورت، ضعف شدید و آسیب های جدی عصبی و در 
نهایت نابینایی همه از عوارضی بود که بیماری قارچ سیاه را به عنوان یک عفونت مسری 
خطرناک تر از کرونا بر سر زبان ها انداخت. ابهامات پیرامون این بیماری به شایعات درباره 
آن دامن زده است. مسری بودن این نوع از عفونت یکی از آن اطلاعات نادرستی است که 
این روزها در فضای مجازی درباره قارچ سیاه دست به دست می شود. متخصصان عفونی 
با هدف شناخت بیشتری این بیماری عفونی در افکار عمومی به سوال های متداول شما 

در این باره پاسخ داده اند. 
آیا بیماری قارچ سیاه مسری است؟

خیر. این دسته از عفونت های قارچی مسری نیستند و بیشتر افرادی را درگیر می کنند 
که دارای نقص در سیستم ایمنی هستند.

*اگر این بیماری مسری نیست چرا همزمان با پیک های کرونا تعداد بیماران و 
مرگ و میر آن در حال افزایش است؟

همزمان با شیوع گسترده بیماری کرونا افرادی که بیماری دیابت و قند بد کنترل بالا 
دارند در بیمارستان ها و بخش مراقبت های ویژه بستری می شوند. مبتلایان به دیابت از 
زمان شیوع کووید یکی از اصلی ترین گروه های هدف درگیر شونده به این بیماری بودند. 
برای کاهش درگیری ریه به این ویروس داروهایی مانند کورتون و دگزامتازون با دز بالا تجویز 
می شود. پس از مصرف این داروها اکسیژن رسانی دوباره از سر گرفته می شود اما همزمان 
در برخی از این بیماران بروز عفونت قارچ سیاه اتفاق می افتد. در واقع شیوع نگران کننده 
این بیماری ارتباط مستقیم با داروهایی نظیر کورتیکواستروئید دارد که اغلب برای بهبودی 

وخامت درگیری ریه در بیماران مبتلا به کرونا تجویز می شود.
*آیا همه افرادی که مبتلا به کرونای دلتا هستند مورد تهدید این نوع از عفونت های 

قارچی نیز قرار می گیرند؟
خیر. در بحث کرونای دلتا یک نکته از اهمیت زیادی برخوردار است. واقعیت این است 
که قدرت سرایت این بیماری، تعداد بیماران، چرخش ویروس در جامعه و همچنین طول 
دوره درمان بیمار را افزایش داده است. یعنی بیمار مبتلا به کرونای دلتا دیرتر از کسی که 
مبتلا به نوع کرونای کلاسیک آن بود بهبود می یابد. شدت شیوع ویروس بیش از قبل باعث 
درگیر شدن ریه در بیماران به ویژه بیمارانی که دچار نقص در سیستم ایمنی و دیابت هستند 
می شود. برای نجات جان این بیماران و اکسیژن رسانی به آن ها مجبور به تجویزی داروهایی 
هستیم که ممکن است عفونت قارچ سیاه را در آن ها بوجود بیاورد. به طور کلی افرادی که 

دارای قند بالا هستند، سیستم ایمنی ضعیفی دارند، مبتلا به انواع سرطان های بدخیم 
هستند و پیوند عضو انجام داده اند بیش از دیگران در معرض ابتلا به این بیماری هستند. 

*علائم و نشانه های ابتدایی عفونت قارچ سیاه شامل چه مواردی می شود؟ آیا 
بروز این علائم با نشانه های کرونا در بدن متفاوت است؟

علائم اولیه این بیماری شباهت زیادی با نشانه های بروز ویروس کرونا در بدن دارد. تب، 
سرفه، آبریزش بینی، سردرد، بدن درد به ویژه در قسمت های قفسه سینه و شکم و تنگی 
نفس از علائم اولیه قارچ سیاه هستند. در صورت عدم درمان بیمار دچار تورم در صورت، 
لکه های سیاه بر روی بینی و در قسمت سینوس ها و داخل دهان، آسیب سیستم عصبی 
و نابینایی می شود. قارچ سیاه در افرادی که دارای نقص ایمنی هستند زودتر به مرگ منجر 

می شود. 
*آیا عامل این عفونت قارچی در محیط وجود دارد و می تواند مانند ویروس کرونا 

وارد بدن شود؟
بله؛ عامل بیماری قارچ سیاه در محیط پیرامون ما وجود دارد. این عفونت به بدن حمله 
می کند اما شدت پیشروی آن در همه یکسان نیست. بسیاری از افراد با همان لایه اول 
دفاعی در بدن که سیستم ایمنی است این بیماری را مهار می کنند. اما به طور کلی گروه 
هدف این بیماری افرادی هستند که سابقه مصرف طولانی مدت داروهای تضعیف کننده 
سیستم ایمنی را دارند. کورتون از داروهایی است که در دو سال گذشته مصرف آن برای 
بیماران مبتلا به کرونا افزایش بسیار بالایی داشته است و همین نکته باعث بروز این بیماری 
شده است. پس تنها ارتباط این بیماری با شیوع کرونا تجویز دز بالای داروی کورتیکو 

استروئید است. 
*آیا داروهایی که تجویز آن ها باعث بروز عفونت قارچ سیاه شده است برای تمام 

مبتلایان به کرونا در بیمارستان ها تجویز می شود؟
خیر، پزشکان این دارو را برای کسانی تجویز می کنند که بیماری در آن ها رو به وخامت 
است. در همه دنیا این به اثبات رسیده که داروهای ضد التهابی برای روی کاهش مرگ و 
میر ناشی از کرونا تاثیر دارد. پس نمی توان این نوع از داروها در درمان این بیماری کنار 
گذاشت. اما هر فردی که مبتلا به این ویروس می شود به این نوع درمان نیاز ندارد. در 
واقع تجویز این نوع از دارو ها در مراحل ابتدایی بیماری بیش از اثر مثبت تاثیر منفی 
خواهد داشت. چرا که در مراحل اولیه بروز بیماری کووید سیستم ایمنی هنوز فعال است 
و می تواند بار این بیماری را تحمل کند. اما در مراحل پیشرفته تر برای پزشکان چاره ای 
جز استفاده از داروی کورتون باقی نمی ماند. در واقع اینجا ما انتخابی میان بد و بدتر را 
داریم. اگر این داروها برای بیمار تجویز نشود و اکسیژن به ریه ها نرسد بیمار قطعا فوت 

خواهد کرد و آمار مرگ و میر ما بیشتر می شود. پس بنابراین نمی توان در حال حاضر برای 
بیمارانی که این نوع از درگیری وخیم ریه را دارند در مورد تجویز این نوع از داروها پرهیز 
شود. به نسبت افرادی که در بخش مراقبت های ویژه  بستری هستند و به عنوان بیمار 
بدحال مبتلا به کرونا در آمار روزانه شناخته می شوند نسبت ابتلا به عفونت قارچ سیاه 

بسیار کم تعداد بوده است.
*آیا عفونت قارچ سیاه در کشور ما درمان پذیر است؟

بله، همان طور که اشاره شد بیماری موکور مایکوزیس که عامل ایجاد قارچ سیاه در بدن 
است بیماری ناشناخته ای نیست و از قبل وجود داشته است. تشخیص علائم این بیماری 
به سادگی برای پزشکان امکان پذیر است و درمان آن نیز در داخل کشور وجود داشته است. 
پیش از بروز پاندمی کرونا در کشور برخی از بیماران مبتلا به دیابت های پیشرفته، بیمارانی 
که دوره های شیمی درمانی طولانی مدت داشتند، در بدن آن ها پیوند عضو انجام شده 
بود و به دلیل ابتلا به سرطان های بدخیم دچار متاستازهای متعدد بودند به این بیماری 

نیز مبتلا می شدند که در بیشتر موارد از پیش روندگی این بیماری پیشگیری می شد.
*عفونت قارچ سیاه در صورت پیشروندگی چه عارضه هایی را برای بیماران بوجود 

می آورد؟
سردرد، تورم یک طرف صورت همراه با بروز لکه های سیاه رنگ بر روی بینی و داخل 
دهان، نقص شدید در سیستم ایمنی، آسیب های جدی به بافت های درونی و سیستم 

عصبی و همین طور آسیب بینایی از عوارض قارچ سیاه پیشرفته هستند. 
صورت  چه  به  هستند  هم  کرونا  به  مبتلا  که  افرادی  در  بیماری  این  *درمان 

امکان پذیر است؟
اگر بیمار وابسته به دستگاه و در بخش مراقبت های ویژه بستری باشد ابتدا باید با دزهای 
کنترل شده داروهای کورتون را دریافت کند. چاره ای جز این نداریم که ابتدا علائم کرونا را 
در این بیماران کاهش دهیم. پس از گذر از این مرحله درمان های دارویی و حتی جراحی 
برای برداشتن بافت های آسیب دیده وجود دارد. مرگ و میر در بیمارانی که پیش از 
درگیری به این نوع عفونت سال ها دارای بیماری زمینه ای بوده اند بیشتر اتفاق می افتد، 

اما در موارد دیگر این عفونت قابل درمان است. 
* آیا تمام مبتلایان به قارچ سیاه مبتلا به کرونا نیز بوده اند؟

طبق گزارش هایی که از بیمارستان ها داریم تمام موارد شناخته شده مبتلا به کرونای دلتا 
بوده اند. بیشتر این بیماران دارای بیماری قند بد کنترل و دیابت هستند و در مراحل شدید 
بیماری دلتا به این قارچ نیز مبتلا شده اند. در واقع هیچ فردی بدون بیماری زمینه ای به این 
بیماری دچار نشده است. افرادی که به واسطه ضعف سیستم ایمنی سال ها از داروی های 

ضد التهاب استفاده کرده اند بیش از دیگر بیماران در معرض این نوع از عفونت هستند.
*تا به حال چند درصد از بیماران مبتلا به ویروس دلتا به عفونت قارچ سیاه مبتلا 

شده اند؟
همان طور که پیش تر گفته شده است در مورد این بیماری بیشتر نگران افرادی هستیم 
که در بخش مراقبت های ویژه بستری هستند. بسیاری از این افراد بیماری زمینه ای دارند 
و همین مورد نیز باعث ابتلای شدید آن ها به کرونا شده است. برای این افراد کورتون 
تجویز می شود. همان طور که می دانید نسبت بیماران زمینه ای که در بخش مراقبت های 
ویژه بستری هستند بسیار ناچیزتر از تعداد کل مبتلایان به کرونای دلتا است. طبق 
گزارش هایی که داریم تنها یک دهم درصد از بیماران مبتلا به کرونا به این بیماری نیز دچار 

شده اند. 
*برای کنترل این بیماری چه راهکارهایی در بیمارستان ها ایجاد شده است؟

در مورد تامین برخی از داروهای این بیماری دچار کمبود بوده ایم که در روزهای گذشته 
تلاش برای در دسترس قرار گرفتن آن ها آغاز شده است. در همه بیمارستان ها کمیته 
کنترل عفونت تشکیل شده است. این بیماری مسری نیست و افراد به صورت تک گیر 
به آن مبتلا می شوند. کادر درمان در بیمارستان ها به طور همزمان درمان این بیماران 
را که مبتلا به کرونا نیز هستند آغاز کرده اند. از افرادی که مبتلا به دیابت و بیماری های 
زمینه هستند و از داروی های ضد التهابی استفاده می کنند، تقاضا داریم که بیش از پیش 
پروتکل های بهداشتی را رعایت کنند تا این بیماری نیز تحت کنترل دربیاید و از شیوع آن 

در کشور کاسته شود. 

متخصصان عفونی :

به خاطر این ۸ دلیل مصرف هندوانهچه افرادی در معرض عفونت »قارچ سیاه« هستند؟ 
 را فراموش نکنید

بهترین زمان برای مصرف هندوانه بهار و تابستان است؛ میوه ای سرشار از مواد 
مغذی، ویتامین ها و املاح معدنی. 

قریب به 92 درصد از این میوه را آب تشکیل می دهد و میوه ای بدون چربی 
است. خواص مصرف هندوانه از بهبود سلامت قلب و عروق گرفته تا تقویت 

سیستم ایمنی بدن، متنوع است:
بهبود سلامت قلب و عروق و استخوان ها: لیکوپن موجود در هندوانه برای 
حفظ سلامت قلب و عروق به رسمیت شناخته شده است ضمن این که یک عامل 
مهم در ترویج سلامت استخوان ها نیز محسوب می شود. مصرف مقددار زیاد 
هندوانه از آنجا که منجر به بهبود جریان خون از طریق شاهرگ ها می شود، به 
عملکرد قلبی عروقی کمک می کند. لیکوپن همچنین استرس اکسیداتیو را 
کاهش می دهد. هندوانه ضمنا سرشار از پتاسیم است و به حفظ کلسیم در بدن 

و داشتن استخوان ها و مفاصل قوی تر کمک می کند.
کاهش چربی بدن: هر لیوان آب هندوانه حاوی 250 میلی گرم سیترولین 
است؛ یک اسید آمینه که به آرژنین تبدیل می شود و به جلوگیری از تجمع بیش 
از حد چربی در بدن کمک می کند. طبق تحقیقات جدید مصرف آب هندوانه 
قبل از فعالیت بدنی شدید به کاهش ضربان قلب و درد عضلات کمک می کند و 

این به خاطر سیترولین موجود در آن است.
حفظ سلامت کلیه: هندوانه یک ادرار آور طبیعی است و بر خلاف کافئین و 

الکل به حفظ سلامت کلیه ها کمک می کند.
پشتیبانی از عصب و عضله: هندوانه سرشار از پتاسیم و یک الکترولیت 

طبیعی است که منجر به تنظیم عملکرد اعصاب و عضلات می شود.
بهبود سلامت چشم: هندوانه یک منبع فوق العاده از بتاکاروتن است که در بدن 
به ویتامین آ تبدیل می شود و به تولید رنگدانه در شبکیه و محافظت از دژنراسیون 
ماکولا وابسته به سن و شب کوری کمک می کند. ویتامین آ همچنین برای حفظ 

سلامت پوست، دندان ها، بافت اسکلتی و غشاهای مخاطی مفید است.
پشتیبانی از سیستم ایمنی بدن، بهبود زخم و جلوگیری از آسیب به 
سلول: محتویات ویتامین ث موجود در هندوانه فوق العاده زیاد است و این 

ویتامین تقویت کننده سیستم ایمنی بدن به شمار می رود.
تولید انرژی: هندوانه سرشار از ویتامین های ب است که برای تولید انرژی 
مفید هستند. متخصصان تغذیه توصیه می کنند که هندوانه منبع بسیار خوبی از 

ویتامین ب 1، ویتامین ب 6 و منیزیم است.
کاهش شدت آسم: آنتی  اکسیدان  های موجود در این میوه به کاهش شدت 
آسم کمک می  کنند. همچنین خطر سرطان روده، آرتروز هماتوئید و سرطان 

پروستات با مصرف هندوانه کاهش می یابد.
 

نوشیدن آب کافی مانع نارسایی قلبی می شود
محققان انجمن کاردیولوژی اروپا دریافتند مصرف آب کافی در طول حیات 

موجب کاهش خطر ابتلا به نارسایی قلبی می شود. 
به گزارش گروه دانشگاه و آموزش ایرنا از ساینس، بر اساس این تحقیقات، 
نوشیدن آب کافی از بروز تغییرات در قلب که موجب نارسایی قلبی می شود، 

ممانعت می کند یا حداقل موجب کندی این نوع تغییرات می شود.
در این تحقیقات که با کمک 15792 داوطلب در یک بازه 50 ساله انجام شد، 
میزان مصرف آب نوشیدنی داوطلبان و تعداد افرادی که در طول دوره نظارت 

دچار نارسایی قلبی شدند، مورد بررسی و تجزیه و تحلیل قرار گرفت.
برای این منظور از محققان میزان غلظت سرم سدیم که یک شاخص استاندارد 
و پایدار بوده و امکان ارزیابی میزان آب مصرفی شخص را در دوره های زمانی 
طولانی فراهم می کند، تحت نظر گرفتند. افزایش غلظت این سرم به معنای 
کمبود آب مصرفی و کاهش غلظت آن به معنای افزایش آب مصرفی شخص 

است.
در نتیجه این تحقیقات مشخص شد مصرف آب کافی در طول حیات موجب 
کاهش ریسک هیپرتروفی بطن چپ قلب شده و نارسایی را کاهش می دهد. در 
واقع به ازای هر یک میلی مول بر لیتر افزایش غلظت سرم سدیم، احتمال ابتلا به 
هیپرتروفی بطن چپ قلب و نارسایی قلبی به میزان 1.11 درصد افزایش می یابد.
نارسایی قلبی یا نارسایی مزمن قلب زمانی رخ می دهد که قلب نمی تواند جریان 
خون کافی در اختیار اعضای بدن قرار دهد. با توجه به شیوع چاقی و زندگی 
کم تحرک، تعداد افراد مبتلا به نارسایی قلبی رو به افزایش است و متخصصان 
همواره به دنبال استراتژی های جدید برای کاهش این عارضه هستند و بر ترک 

سیگار، مدیریت فشار خون، کاهش وزن و رژیم غذایی سالم تکیه دارند.
عوامل ویروسی، سمی، فشار خون و حمله قلبی می توانند منجر به نارسایی 
قلبی شوند. در نارسایی قلبی ماهیچه های قلب آسیب می بینند و به اصطلاح 
سلول ها می میرند. محققان همواره به دنبال روش هایی برای افزایش قابلیت 

بازسازی سلول های قلب هستند.
میزان مصرف مایعات توصیه شده، روزانه از 1.6 تا 2.1 لیتر برای زنان و 2 تا 3 
لیتر برای مردان متفاوت است، اما نظرسنجی های جهانی نشان داده که بسیاری 

از افراد حتی به میزان حداقل این مقدار نیز آب نمی نوشند. 
گزارش کامل این تحقیقات در نشست سالانه انجمن کاردیولوژی اروپا ارائه شده 

است.

معاون تحقیقات وزارت بهداشت مطرح کرد:

علائم مشترک سرماخوردگی و دلتا کرونا 
معاون تحقیقات وزارت بهداشت با اشاره به این که سویه دلتا به علت خواص و 
مشخصاتی که دارد علائم آن ممکن است در حال تغییر باشد، گفت: ما با هر گونه 
علائمی که شبیه به علائم سرما خوردگی باشد مخصوصا در این شرایط، قطعا 

باید به کرونا دلتا مشکوک شویم.
نجفی افزود: آبریزش بینی، سردرد و بی اشتهایی علائمی هستند که ما تا قبل 
از این در سویه »آلفا«، آن ها را به عنوان سرما خوردگی و آنفلوانزا تلقی می کردیم، 
اما در این شرایط خاص بسیاری از این علائمی که ساده هم هستند و در هر 
بیماری ویروسی خود مهار شونده ای امکان دارد که وجود داشته باشند به عنوان 

علامت »دلتا« باید در نظر گرفته شوند.
وی گفت: در پیک پنجم اتفاقاتی افتاده که یکی ویروس دلتا و دیگری افزایش 
تبادلات اجتماعی به هر دلیل ممکن مانند برگزاری مراسم ها بوده و عوامل دیگری 
که در شرایط ویروس دلتا اتفاق افتاد، کاهش رعایت دستورالعمل ها و مورد بعدی 

بحث واکسیناسیون است که اهمیت زیادی دارد.
نجفی افزود: یکی از نکات بسیار مهم این است که دستورالعمل ها باید با شدت 
بسیار بیشتر رعایت شوند، رعایت شیوه نامه ها در حال حاضر به طوری نیست که 

بتواند سویه دلتا را متوقف کند.
معاون تحقیقات وزارت بهداشت گفت: این سویه هم مانند سویه ها دیگر اگر 
چه مقاوم تر است، ولی کماکان واکسیناسیون و رعایت دستورالعمل ها می تواند 
به نوعی مانع از انتقال و سرایت آن شود و هم اینکه واکسیناسیون تا 8 برابر باعث 
کاهش ابتلا، 25 برابر کاهش در بستری و مرگ و همین طور 40 درصد کاهش 

مقدار ویروس در بدن است.



شنبه-ششم شهریورماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 45337
اجتماعی

رییس کانون سردفتران و دفتریاران استان قم:

اغلب مردم قم تمایلی برای حضور فیزیکی 
جهت تعویض پلاک ندارند

 رییس کانون سردفتران و دفتریاران استان قم گفت: طبق بررسی ها 80 درصد 
مردم قم در شرایط کنونی حاضر نیستند به صورت حضوری اقدام به تعویض پلاک 
کنند و ترجیح می دهند این کار را بصورت وکالتی در دفاتر اسناد رسمی انجام دهند. 
محمدرضا محامد شامگاه سه شنبه در جمع خبرنگاران، افزود: تعویض پلاک 
خودرو به شیوه کنونی در کشور ما منسوخ شده است و این روش دوگانگی نقل و 

انتقال مشکلات و هزینه های جانبی زیادی به وجود آورده است.
به گفته وی، طرحی جهت اصلاح تعویض پلاک از شیوه کنونی توسط دفاتر 
اسناد رسمی تهیه و برای تصویب به نهادهای قانونی ارائه شده که در قالب آن برای 
هر خودرو یک پلاک در نظر گرفته شده و انتقال پلاک بصورت لحظه ای انجام می 

گیرد.
وی خاطرنشان کرد: اگر این طرح تصویب شود علاوه بر حل مشکل دوگانگی در 

نقل و انتقال سند خودرو بسیاری از مشکلات دیگر را نیز کاهش می دهد.
وی بیان کرد: بین کانون سردفتران و خبرنگاران یک موضوع مشترک وجود دارد و 
آن هم تثبیت وقایع و پاسداشت حرمت قلم در دو حوزه عمومی و اختصاصی است.
رییس کانون سردفتران و دفتریاران استان قم ابراز داشت: اطلاع رسانی دقیق 
حقوقی به جامعه و ارتقای ارتباط با جامعه خبری به صورت عملی در دستور کار 
کانون سردفتران و اسناد رسمی استان قرار دارد و ما آماده ارائه عملکرد شفاف به 

مردم و شنیدن انتقادات هستیم.
محامد یادآور شد:  از نظر قانونی اسناد خودرو باید از طریق دفاتر اسناد رسمی 
منتقل شود اما بدلیل برخی اطلاعات نادرست چالش هایی در این زمینه ایجاد و 

مشکلاتی برای صاحبان خودروها به وجود می آید.
محامد ابراز داشت: دفاتر اسناد رسمی در بالا بودن هزینه انتقال اسناد دخیل 
نیستند و تعرفه و عوارض هر گونه انتقال اسناد توسط مجلس شورای اسلامی در 

ابتدای هر سال تصویب و برای اجرا ابلاغ می شود.
رییس کانون سردفترداران و دفتریاران قم گفت: طبق ماده قانونی 29 راهنمایی و 
رانندگی تنظیم سند انتقال خودرو اجباری است و صرفا باید در دفاتر اسناد رسمی 

انجام بگیرد تا حقوق قانونی افراد در صورت بروز هرگونه مشکلی تضمین شود.
وی افزود: یکی از چالش های مبحث خودرو این است که عده ای انتقال سند را 
اختیاری می دانند در حالیکه طبق قانون سال 89 قوه قضاییه انتقال سند خودرو 

اجباری است و قانون سال 1310 شمسی در این خصوص منسوخ شده است.
به گفته محامد، دفاتر ثبت اسناد رسمی طبق تصریح قانون راهنمایی و رانندگی 
تنها نهاد صلاحیت دار در انتقال سند خودرو هستند که می توانند از حقوق مردم 
در بروز هر گونه مشکل قانونی و عرفی دفاع کنند. رییس کانون سردفترداران و 
دفتریاران قم اضافه کرد: وظیفه دفاتر ثبت اسناد رسمی ثبت وضعیت خودرو و نقل و 
انتقالات آن است تا در مراحل بعدی در صورت لزوم در مراجع ذیصلاح مورد بررسی 
قرار بگیرد. محامد با بیان اینکه 8 هزار و 500 دفتر رسمی در سطح کشور مشغول 
خدمات رسانی هستند، بیان کرد: بهره گیری از فناوری های نوین مانند سامانه ثبت 
آنی ضمن افزایش اعتبار این دفاتر بار سنگینی از دعاوی قضایی و مراجعات پرتکرار 
مردم را کم کرده است. 113 دفتر ثبت اسناد رسمی در سطح استان قم مشغول 

فعالیت هستند.
 

مسئول بسیج طلاب و روحانیون استان قم خبر داد:

پخت و توزیع 36 هزار وعده غذای گرم 
در دهه اول محرم 

مسئول سازمان بسیج طلاب و روحانیون استان قم از پخت و توزیع 36هزار وعده 
غذای گرم به همت گروه های جهادی این سازمان در دهه نخست ماه محرم امسال 

خبر داد.
حجت الاسلام اسماعیل امیرزاده در گفت و گو با خبرنگاران با اشاره به این که در 
حال حاضر 115 گروه جهادی تحت اشراف بسیج طلاب قم به ثبت رسیده است، 
اظهار داشت: در دهه نخست ماه محرم امسال، گروه های جهادی طلاب قم، 
فعالیت های متنوع فرهنگی، تبلیغی، عمرانی، اجتماعی، خدمت رسانی و از جمله 

بحث مقابله با کرونا را در دستور کار خود قرار داده بودند.
وی افزود: در راستای مقابله با کرونا، در همین ایام 308 طلبه اعم از خواهران و 
برادران در 4 بیمارستان قم حضور یافته و به صورت شیفتی به کادر درمان کمک 
می کردند که البته این فعالیت همچنان در فاز جدید خود ادامه دارد. وی همچنین 
گفت: از دیگر فعالیت های شاخص گروه های جهادی در دهه اول ماه محرم می 
توان به اعزام حدود یکصد نفر به بوستان ها و اماکن عمومی استان قم جهت فعالیت 
های تبلیغی، همچنین اعزام 165 طلبه خواهر و برادر به روضه های خانگی و نیز 
34 مورد سرکشی از خانواده های درگیر با بحث کرونا که از اقشار ضعیف جامعه بوده 
اند، اشاره کرد.  مسئول سازمان بسیج طلاب و روحانیون استان قم بیان داشت: 
در راستای تداوم نهضت کمک مؤمنانه ، 115 بسته معیشتی میان خانواده های 
محروم در همین ایام به همت گروه های جهادی این سازمان توزیع شد و علاوه 
بر این ها با ذبح 24 رأس گوسفند، گوشت آن ها میان خانواده های کم بضاعت به 
خصوص در مناطق حاشیه ای شهر قم توزیع گردید. وی افزود: همچنین به همت 
گروه های جهادی و با مشارکت خیرین و مردم، 36 هزار وعده غذای گرم در دهه 
اول محرم امسال طبخ و میان خانواده های محروم و کم بضاعت قم و برخی استان 

ها توزیع شد.

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم خبرداد:

احداث وتکمیل۲4 طرح آموزشی 
دریکسال گذشته

 مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم گفت: از مهرماه سال گذشته 
تاکنون، 24 طرح  آموزشی، پرورشی و ورزشی شامل 138 کلاس درس احداث و 

تحویل آموزش وپرورش شده است. 
محسن پورگلیان افزود: این طرح ها 34 هزار مترمربع فضای آموزشی، پرورشی و 

ورزشی به فضای مدارس قم اضافه کرد.
وی اظهار داشت: استاندارد سرانه آموزشی در کشور، به ازای هر دانش آموز 8.4 

مترمربع است، ولی هم اکنون میانگین این سرانه در کشور 5.4 مترمربع می باشد.
به گفته وی، با توجه به جمعیت و مهاجرپذیری در استان قم، این سرانه، 4.2 
استانداردسازی  زمینه  در  پورگلیان  می باشد.  دانش آموز  هر  ازای  به  مترمربع 
فضاهای آموزشی نیز گفت: بخاری های نفتی از سال 92 تاکنون از تمام مدارس 
شهری و روستایی حذف شده و هیچ سیستم غیراستاندارد گرمایشی در مدارس 
قم وجود ندارد. وی خاطرنشان کرد: در هشت سال گذشته، 203 فضای آموزشی 
استانداردسازی  سرمایشی  و  گرمایشی  لحاظ  از  زیربنا  مترمربع  هزار   270 با 
شده است و امیدواریم با ادامه این طرح در 2 سال آینده تمام فضاهای آموزشی 
قم استانداردسازی شود. در سال تحصیلی گذشته تعداد دانش آموزان با افزایش 
هشت  درصدی به حدود 270 هزار نفر در مقاطع مختلف رسیده است؛ 670 
فضای فیزیکی و پنج هزار و 800 کلاس درس آماده  شده و تعداد کد فضاهای 

آموزش وپرورش قم حدود یک هزار و 300 واحد است.

مدیرکل امور روستایی و عشایری استانداری قم خبرداد:

افزایش تسهیلات اشتعالزایی روستاییان 
مدیرکل امور روستایی و عشایری استانداری قم از ابلاغ تسهیلات 100 میلیون 

تومانی اشتغال روستاییان خبر داد.
سجاد چهره گانی با اشاره به اینکه 807 نفر در سال گذشته این وام ها را دریافت 
کرده اند گفت : با توجه به جذب 5/103 درصدی تسهیلات وام اشتعالزایی از 20 
میلیون تومان در سال گذشته به 100 میلیون تومان افزایش یافته است. گفت: در 
سال 99 تسهیلات روستایی قمی ها 8 میلیارد تومان سهم استان و 1 میلیارد و 185 

میلیون به صورت متمرکز برای دو گروه قالیبافان و سرپرستان خانوار بوده است.

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم تاکید کرد:

ضرورت وحدت نظر بین مسئولان
 در انعکاس اخبار کرونایی 

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم با درخواست از رسانه ها جهت 
تنوع در تیتر اخبار کرونایی، گفت: تا جلسه بعدی شورای اطلاع رسانی در هفته 
آینده به بهترین تیتر اخبار و گزارش های مربوط به کرونا در رسانه های خبری قم 

جوایزی اهدا خواهد شد. 
بیژن سلیمانپور افزود: از رسانه های استان درخواست داریم به دنبال تیترهای 
جذاب، هشدارآمیز و واقع بینانه در خصوص بیماری کرونا باشند و رسالت اطلاع 

رسانی خود را به بهترین شکل انجام دهند.
وی بیان کرد: بخشی از گرفتاری های امروز جامعه در تشویق مردم به واکسیناسیون 
از تعدد اظهارنظرهای غیرتخصصی در رابطه با مساله واکسن ناشی شده که سبب بی 

اعتمادی بخشی از جامعه به واکسیناسیون شده است.
معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم گفت: گاهی با یک اظهارنظر غیرتخصصی 
در خصوص مساله واکسیناسیون تلاش های کادر درمان و نظام سلامت برای ایجاد 

ایمنی عمومی از بین می رود.
بودن  اثر  بی  حس  که  اظهارنظری  گونه  هر  از  باید  کرد:  تصریح  سلیمانپور 
واکسیناسیون را در جامعه القا کند خودداری شود؛ واکسیناسیون یکی از مهمترین و 

مطمئن ترین راهکاری های مهار کرونا در جهان بوده است.
باید در بین  انعکاس اخبار مربوط به کرونا  به گفته وی، وحدت نظر و رای در 
مسوولان استان به یک رویه ثابت تبدیل شود و این گونه نباشد که با یک صحبت 

احساسی یا غیرتخصصی سلامت و جان مردم به مخاطره بیفتد.
معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم با انتقاد از برخی مشکلات ایجاد شده در 
مرکز واکسیناسیون کارگران استان، یادآور شد: سند واکسیناسیون کشور یک طرح 
جامع است و دریافت محدود واکسن توسط کارگران یکی از شهرهای دیگر در این 
مرکز نباید منجر به تعطیلی کامل آن شود بلکه باید بر دقت نظر و انعطاف بیشتر 

مسوولان افزوده شود.
سلیمانپور ابراز داشت:  تعطیلی دو مرکز واکسیناسیون قم طی روزهای گذشته به 
دلیل مراجعه افراد غیربومی سبب اعتراض خیرین شده است؛ نیت خیرین در کمک 

به تسریع در واکسیناسیون بوده و مباحث بعدی در درجه دوم اهمیت قرار دارند.
وی با اشاره به نزدیکی به اربعین حسینی)ع( بیان کرد: تصمیم گیری در خصوص 
اعزام زائران به کشور عراق و برپایی موکب بستگی به ستاد مرکزی عتباب و عالیات و 

تصمیمات کلان کشور دارد.
سلیمانپور در ادامه یادآور شد: در شرایط قرمز تردد خودروهای غیربومی و خروج 
پلاک های بومی از قم ممنوع است و ممنوعیت تردد شبانه نیز به قوت خود پا 

برجاست.
سلیمانپور در ادامه اظهار داشت: 90 درصد هییت های مذهبی قم نسبت به 
رعایت پروتکلهای بهداشتی پایبند بودند و نسبت به سلامت جامعه حساسیت ویژه 

نشان دادند.
 

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات  استان قم خبرداد:

اختصاص4۱ میلیارد ریال تسهیلات 
به شرکت های فاوا 

 مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات  استان قم با اشاره به تخصیص تسهیلات 
کم بهره برای توسعه و رونق اکوسیستم کسب و کارهای مبتنی بر فناوری اطلاعات 
استان گفت: از ابتدای نیمه دوم سال 98 تاکنون درقم تعداد 11 فقره تسهیلات 

به ارزش 41 میلیارد و 130 میلیون ریال تایید و به بانک عامل معرفی شده است. 
به گزارش چهارشنبه شب ایرنا، از روابط عمومی اداره کل ارتباطات و فناوری 
اطلاعات قم، جواد غلام پور همچنین افزود: این میزان تسهیلات بیشترین مبلغ 

تسهیلات تصویبی در حوزه پلتفرم¬ های ارائه دهنده خدمات می باشد.
وی با بیان این که ظرفیت و قابلیت ایجاد اشتغال در حوزه ارتباطات و فناوری 
اطلاعات مناسب  است اظهار داشت: با توسعه زیرساخت های ارتباطی و دسترسی 
مردم و کسب و کارها به اینترنت پرسرعت و شبکه ملی اطلاعات خوشبختانه ظرفیت 

مناسب برای توسعه کسب و کارها در فضای مجازی فراهم شده است.
 وی گفت: تسهیلات وام وجوه اداره شده، به کسب و کارهای نوپا دارای اپلیکیشن و 
بازی های تلفن همراه، کسب و کارهای غیر نوپا، واحدهای صنفی، حمایت از توسعه 
پلتفرم های ارائه خدمات و عرضه کنندگان محصول بر بستر پلتفرم های مبتنی بر 
فناوری اطلاعات، برگزیدگان رویدادهای نوآوری، ایجاد و توسعه شتاب دهنده های 
تخصصی و ایجاد و توسعه صندوق های جسورانه با عاملیت صندوق امید و پُست 
بانک ایران پرداخت می شود. وی افزود: متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاعات 

بیشتر به سامانه توان آفرین به نشانی
tavanafarin.ito.gov.ir مراجعه نمایند.

مدیرکل ارتباطات قم در بخش دیگری از سخنان خود تعداد ثبت نام کنندگان 
شرکت های حوزه فناوری اطلاعات این استان در سامانه ایران نوآفرین را 168 شرکت 

اعلام کرد و گفت: از این تعداد 103 مورد موفق به دریافت کد نوآفرین شده اند.
 غلام پور با اشاره به طرح بوم واره وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات برای حمایت از 
کسب و کارها و شرکت های نوپای فاوا که در ایام کرونا دچار ضرر و زیان شده اند گفت: 
طرح بوم واره به صورت عمومی خصوصی است که در آن خدمات توسط شرکت های 

بخش خصوصی و برای بخش نوپا و نوآورانه ارائه می شود.
وی ادامه داد: طرح بوم واره استارتاپ هایی که در این ایام خسارت دیده و بخش 

زیادی از مشتریان خود را از دست داده اند، حمایت می کند.
غلام پور با بیان اینکه در این طرح تلاش شده علاوه بر اینکه از نظر مالی بخشی 
از مشکل های این گونه شرکت ها و استارتاپ ها حل شود در جذب مشتری نیز به آنها 
کمک شود، گفت: تاکنون تعداد 168 مورد در استان  موفق به ثبت نام در این سامانه 

شده اند که شامل 46 مورد شرکت نوپا است.
وی افزود: ثبت نام کنندگان در این سامانه در قالب شرکت های بزرگ رشدیافته، 
نوپا،  مراکز رشد، شرکت  و  نوپا، شتاب دهنده  تیم  کار،  شخص حقیقی جویای 
سرمایه گذار، علاقه مند به دریافت اطلاعات و کسب و کارهای بدون مجوز از فرابورس 

هستند.
وی بیان داشت: حمایت از توسعه اشتغال زایی در شرکت های نوپای حوزه فاوا، 
سرمایه گذاری  ایجاد  از  حمایت  سازمانی،   شتاب دهنده های  ایجاد  از  حمایت 
فناوری  بر  مبتنی  کار  و  کسب   پلتفرم های  توسعه  از  حمایت  شرکتی،  جسورانه 
مبتنی  پلتفرم های کسب وکار  در  از عرضه کنندگان محصول  اطلاعات، حمایت 
بر فناوری اطلاعات و حمایت از به کارگیری نیروی انسانی در اصناف حوزه فاوا 

راهبردهای حمایت از کسب و کارهای فناوری ارتباطات و اطلاعات در کشور است.
وی بیان کرد: شرایط شناخت یک استارتاپ به عنوان کسب و کار نوپا برای استفاده 
از امتیازها این است که سرمایه شرکت کمتر از 2 میلیارد و 500 میلیون ریال، 
عمر شرکت کمتر از سه سال، سود شرکت مجدد در شرکت سرمایه گذاری شود و 

همچنین درآمد سالانه شرکت نیز کمتر از پنج میلیارد ریال باشد.

پیشران طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در استان قم :

زنان روستایی قم یک برند جدید پوشاک 
ایجاد می کنند

 پیشران طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در استان قم با اشاره به توانایی و ظرفیت 
اشتغال و تولیدات زنان روستایی گفت: با فعالیت زنان علاقه مند و متقاضی در 
اشتغال، پوشاک اسلامی با طراحی، پارچه و دوخت ایرانی در قالب یک برند جدید 

ارائه خواهد شد. 
معصومه قره داغی افزود: کارگاه ما در زمینه تولید پوشاک زنانه فعالیت دارد و 
توانایی مهارتی و تجهیزات کامل بر انجام صفر تا صد حوزه پوشاک را داریم؛ اما به 

دلیل مسائل مالی که وجود دارد به صورت سفارشی برای دیگران کار می کنیم.
وی با بیان به اینکه تصمیم دارد در آینده در منطقه ای اطراف قم که در آن به چند 
روستا دسترسی داشته باشد برای زنان روستایی ایجاد اشتغال کند، اظهار کرد: 
امیدوارم بتوانیم با کمک زنان روستایی متقاضی اشتغال پوشاک اسلامی با طراحی، 

پارچه و دوخت ایرانی در قالب یک برند جدید ارائه کنیم؛ زیرا این توانایی را داریم.

رئیس قوه قضاییه به قضات و همکاران دستگاه قضا متذکر شد که در صدور 
احکامی چون ممنوع الخروجی، ممنوع المعامله شدن، مسدود الحسابی، رأی 
توقیف اموال و املاک و هر نوع قراری که محدودیتی برای افراد ایجاد می کند بر 

اساس تشخیص خود و نه ضابطین عمل کنند. 
حجت الاسلام  والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای در اولین نشست شورای 
عالی قوه قضاییه با شورای قضایی استان ها در دوره جدید مدیریت دستگاه قضا 
که امروز از طریق ویدئو کنفرانس برگزار شد، به بیان توصیه هایی مهم و کاربردی به 
رؤسای دادگستری ها و دادستان های سراسر کشور برای تحقق دادرسی عادلانه 
پرداخت. وی با تبریک رأی اعتماد قاطع مجلس به وزرای پیشنهادی دولت مردمی 
و آغاز به کار دولت سیزدهم همزمان با هفته دولت، همراهی و همیاری برای پیشبرد 
اهداف و برنامه های دولت جدید به ویژه رفع موانع تولید و حمایت از تولید ملی را از 

وظایف قوه قضاییه عنوان کرد.
محسنی اژه ای اظهار داشت: هر چه قدر تولید در کشور توسعه یابد، اشتغال 
افزایش پیدا می کند، بسیاری از گرفتاری ها و مشکلات مردم برطرف می شود و مردم 

می توانند امور زندگی را بهتر اداره کنند.
کمک دستگاه قضا به دولت برای مبارزه با فساد و مفسدان و سودجویان

رئیس قوه قضاییه، کمک به دولت برای مبارزه با فساد و مفسدان و سودجویان 
را از دیگر مأموریت های دستگاه قضا عنوان کرد و افزود: قوه قضاییه مصمم است 
دولت را در مقابله با کسانی که در این شرایط دشوار، کالاهای اساسی مورد نیاز مردم 
را به خاطر سودجویی بیشتر احتکار کرده، کالاهای تقلبی می فروشند و یا در نظام 
بازار اختلال ایجاد می کنند، یاری دهد. محسنی اژه ای از همکاری قوه قضاییه با 
دولت برای رفع بسترهای فساد نیز سخن گفت و ادامه داد: دستگاه قضایی در دوره 
تحول و تعالی گلوگاه های فساد در دستگاه های اجرایی را شناسایی کرده و به دولت 
اعلام می کند. پیشتر نیز این بسترهای فسادزا به قوه مجریه اعلام شده بود، دولت 
نیز امروز مصمم است بسترهای فساد را از بین ببرد و ما خود را موظف می دانیم دولت 

را در این کار خطیر یاری دهیم.
رئیس دستگاه قضا همچنین با اشاره به مشکلات مردم در استان های مختلف، 
به رؤسای کل دادگستری ها و دادستان های سراسر کشور مأموریت داد با برگزاری 
نشست های مشترک با دیگر مسئولان، مشکلات خاص هر استان را احصاء و برای 

حل آن ها هم اندیشی و همکاری داشته باشند.
محسنی اژه ای تصریح کرد: مسئولان قضایی استان ها باید با احساس مسئولیت 
برای رفع مشکلات مردم پیشقدم شوند و با همفکری و همراهی مسئولان اجرایی 
مسائل و مشکلاتی که احتمال دارد در نیمه دوم سال و در فصل سرما به وجود آید را 

مورد بررسی قرار دهند و از همین الآن برای حل آن ها راهکار بدهند.
وی در بخش دیگری از سخنانش به بیان توصیه هایی به همکاران قضایی سراسر 
کشور در راستای توسعه دادرسی عادلانه و کاهش اطاله دادرسی و رفع مشکلات 
قضایی مردم پرداخت و گفت: اگر می خواهیم دادرسی عادلانه، منطبق با ضوابط و 
به نفع نظام و مردم داشته باشیم باید به تکالیف قانونی خود در رسیدگی هر چه بهتر 

به کار مردم عمل کنیم.
محسنی اژه ای بر لزوم نظارت مستمر و دقیق رؤسای کل دادگستری ها و مدیران 
بر زیرمجموعه شان تأکید کرد و افزود: تجربه نشان داده اگر مدیران بر فعالیت ها و 
عملکرد کارکنان یک سازمان نظارت مستمر و به موقع داشته باشند، بهره وری بالا 
رفته و خطاها کاهش می یابد. وی این نکته را هم متذکر شد که مدیران می توانند 
انجام  در  مشکلی  با  آن ها  دیدند  که  جا  هر  قضات،  و  کارکنان  کار  بر  نظارت  با 
مأموریت شان یا فرایند دادرسی مواجه شدند، آن ها را در حل مشکل و پیشبرد 
کارهایشان یاری دهند. به گفته رئیس قوه قضاییه اجرای دستورالعمل حفظ کرامت 
در دستگاه قضایی ضروری بوده و حسن خلق در برخورد با مردم از تأکیدات دین 

مبین اسلام است و نباید فقط به عنوان یک دستور اداری به آن نگاه کرد.
محسنی اژه ای با بیان این که برخورد شایسته یک مدیر قضایی با همکاران و 
مراجعانش موجب افزایش رضایتمندی عمومی از مجموعه دستگاه قضا می شود، 
تصریح کرد: درست است که حکم قاضی فصل الخطاب است، اما گاهی اثر روانی 

یک برخورد درست قاضی از حکم او بیشتر است.
رئیس قوه قضاییه در ادامه سخنانش اظهار داشت: اگر پرونده ای در دادگستری 
تشکیل می شود، همان ابتدا باید صلاحیت مرجع رسیدگی به آن مشخص شود تا 

بعد از چند ماه، شعبه ای که پرونده به آن ارجاع شده اعلام عدم صلاحیت نکند.
محسنی اژه ای با بیان این که هر پرونده مطابق قانون آئین دادرسی مورد رسیدگی 
قرار می گیرد، اما در اجرای قانون می توان تدبیر داشت تا پرونده بهتر، دقیق تر و در 
کمترین زمان ممکن مورد رسیدگی قرار گیرد، به عنوان نمونه به موضوع پرونده های 
کثیرالشاکی اشاره و متذکر شد می توان با یک تدبیر درست، اجازه نداد تعداد شکات 

در این نوع پرونده ها افزایش یابد.
وی ادامه داد: گاهی یک پرونده مالی چند شاکی محدود دارد، اما بازپرس یا 
قاضی به جای آن که همان ابتدا شرایطی را فراهم کنند که متهم بتواند با نظارت 
مرجع قضایی حقوق افراد را عودت دهد و مردم هم در جریان در قرار گیرند تا درگیر 
چنین مسائلی نشوند، با صدور قرار بازداشت باعث می شوند تعداد شکات افزایش 

یابد.
لزوم فعال تر شدن مرکز توسعه شوراهای حل اختلاف

رئیس قوه قضاییه بر لزوم فعال تر شدن مرکز توسعه شوراهای حل اختلاف و 
اختلافات  حل  برای  نهاد  مردم  سازمان های  و  مردمی  ظرفیت های  از  استفاده 

حقوقی در کاهش پرونده های قضایی از طریق داوری و میانجیگری تاکید کرد.
محسنی اژه ای گفت: در شرایطی که کشور درگیر کرونا شده  نمی توان انتظار 
داشت با این حجم پرونده های موجود در دادگستری ها، کارها سریع پیش رود و در 
این شرایط دقت و اتقان آرا نیز کم می شود که باید تلاش کرد تا حد امکان مسائل از 
طریق شوراهای حل اختلاف حل و فصل شود. رئیس قوه قضاییه با اشاره به تنوع 
کیفیت و موضوع پرونده های قضایی اظهار داشت: برخی پرونده ها به امنیت جامعه 
ارتباط دارد که افرادی از طریق شرارت، سرقت، اخلال در بازار، فساد اقتصادی 
و کلاهبرداری های باندی یا جعل عنوان و انتساب خود به افراد و دستگاه ها و 
اقدامات ضد امنیتی تلاش می کنند آسایش مردم را برهم زنند که باید با آن ها سریع 
و قاطع برخورد شود. محسنی اژه ای در ادامه خطاب به دادستان ها و روسای کل 
دادگستری ها تاکید کرد: با کسانی که امنیت و آسایش مردم را به هم می زنند و 
زندگی مردم را به بازی می گیرند نباید به هیچ وجه با اغماض برخورد شود و اگر به 

این ها رحم کنید به مردم و نظام ظلم کرده اید.
رئیس دستگاه قضا بر لزوم اطلاع رسانی درست و آگاهی بخشی به مردم نیز تاکید 
کرد و ادامه داد: اطلاع رسانی نباید منحصر به خبررسانی باشد؛ بلکه باید شگردها 
و شیوه های جاعلین و کلاهبرداران و سارقان را برای مردم تبیین کنیم تا در دام آن ها 

نیفتند.
محسنی اژه ای با بیان این که در برخی پرونده ها ضرورتی برای بازداشت موقت 

متهم وجود ندارد، افزود: اگر فردی بر اساس ضرورت نیز به طور موقت بازداشت شد 
به محض تامین وثیقه لازم می توان قرار وی را تبدیل کرد و باید دادستان ها و مسئولان 
دادسرای انتظامی قضات با نظارت دقیق بر روند صدور قرارها، از صدور قرارهای 

غیرمناسب جلوگیری کنند. 
ایجاد  افراد محدودیت  برای  اشاره کرد که  نیز  قرارهایی  به  قوه قضاییه  رئیس 
می کنند و تصریح کرد: اگر ضابطی خواستار ممنوع الخروجی یا ممنوع المعامله 
شدن یا مسدود الحسابی یا توقیف اموال و املاک یا هر نوع محدودیتی برای افراد 
شد، قاضی باید ضرورت موضوع را بررسی کرده و بر اساس تشخیص خود تصمیم 
بگیرد نه ضابط. وی با اشاره به تعدد مراجعی که در کشور دستور ممنوع الخروجی 
صادر می کنند، از دولت خواست که برای این موضوع نیز تدبیری بیندیشد تا از 
مشکلات مردم کاسته و اگر کسی ممنوع الخروج شده باید به او اعلام شود نه این که 

در فرودگاه همراه خانواده اش متوجه شود نمی تواند از کشور خارج شود.
رئیس دستگاه قضا برای نمونه به اختیارات بانک ها و سازمان امور مالیاتی برای 
ممنوع الخروج کردن افراد اشاره کرد و گفت که گاهی حتی به فرد اطلاع نمی دهند 
که ممنوع الخروج است و آن فرد همراه خانواده یا شرکای کاری خود قصد انجام 
سفر دارد، اما در فرودگاه از خروجش جلوگیری می شود که این کار موجب اخلال 
در برنامه زندگی افراد می شود و اگر قاضی بر اساس ضرورت، حکم به اِعمال یکی 
از محدودیت های قانونی داد، موضوع را رها نکند و به محض آن که مسئله حل شد، 
بلافاصله حکم به رفع محدودیت بدهد. رئیس قوه قضاییه با اشاره به نادر بودن 
مواردی که نباید به افراد ممنوع الخروجی شان اطلاع داده شود، تصریح کرد: گاهی 
یک شرکت مسئله مالیاتی دارد و سازمان امور مالیاتی مدیران سابق یا فعلی شرکت 
را ممنوع الخروج می کند که هم باید به آن ها اطلاع داده شود و هم آن که به محض 

حل مسئله از طریق قانونی باید این محدودیت برطرف شود.
محسنی اژه ای بر لزوم شفاف بودن ماموریت های تفویضی قضات به ضابطان نیز 
تاکید کرد و گفت: وقتی قاضی دستوری به ضابط می دهد، باید شفاف و روشن 

باشد و بر اجرای کار هم نظارت داشته باشد تا دقیق انجام شود.
وی ادامه داد: صدور دستور مبهم و مجمل فضا را ایجاد می کند که ضابط دچار 
اشتباه و خطا شود و اگر قرار است ضابط از متهم تحقیق کند یا قرار بازداشتی صادر 
شود، مسئولیت کار با قاضی است و اگر در این میان مشکلی پیش آمد، قاضی باید 
پاسخگو باشد. به گفته رئیس دستگاه قضا، اگر قرار است ضابط از متهم تحقیق کند 
یا قرار بازداشتی صادر شود، مسئولیت کار با قاضی است و اگر در این میان مشکلی 

پیش آمد و رفتار نامناسبی صورت گرفت، قاضی باید پاسخگو باشد.
رئیس قوه قضاییه یاد آورد شد: اگر قرار است ضابطان با ورود به منزل و محل کار 
متهمان وسایل شخصی آن ها را برای بررسی ضبط کنند، حتی الامکان نماینده 

دادستان نیز آن ها راهمراهی کند.
وی ادامه داد: اگر قرار است وسیله ای ضبط شود، در درجه اول باید ضرورت آن 
احصا شود و در گام دوم باید مشخص باشد کدام وسایل باید مورد بررسی قرار گیرند 
و از همه مهم تر آن است که در بررسی وسایل شخصی افراد حریم خصوصی آن ها 

حفظ شود و پس از بررسی نیز به موقع به فرد برگردانده شود.
همه باید مراقب باشند که حریم خصوصی افراد خدشه دار نشود

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای تصریح کرد: همه باید مراقب باشند که 
حریم خصوصی افراد خدشه دار نشود که در قیامت به فردی که فکر می کردیم مجرم 
و متهم است و می خواهیم عدالت را درباره او اجرا کنیم بدهکار شویم؛ چرا که دست 

و دلبازی در ورود به حریم شخصی افراد عقوبت اخروی دارد.
رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنانش به مسئله کارشناسی ها نیز گریزی 
زد و گفت: اطاله دادرسی در رسیدگی به بسیاری از پرونده ها ناشی از کارشناسی 
هاست که در نشستی که با اعضای شورای عالی کارشناسان داشتیم قرار شد 
مشکلات این حوزه برطرف شود و روسای کل دادگستری ها در صورت مشاهده 
اختلافات فاحش در کارشناسی ها، موضوع را به مراجع ذیربط گزارش کنند و از 

کارشناسان توضیح بخواهند.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای افزود: قاضی باید در صدور دستور 
کارشناسی ضرورت آن را تشخیص دهد و در صورت ضروری بودن انجام این کار، 
دقیق و شفاف بگوید که چه موضوعی باید مورد کارشناسی قرار گیرد و برای این کار 
نیز زمان تعیین کند و نظارت داشته باشد تا کار در موعد مقرر و به درستی انجام شود.
رئیس دستگاه قضا ادامه داد: گاهی کارشناس یک پرونده می گوید مدارک و 
مستندات لازم به اندازه کافی در پرونده وجود ندارد و همین باعث می شود کار به 
کندی پیش برود که قاضی باید از طرفین دعوا بخواهد مدارک را در همان شعبه 
بازرسی و یا ظرف مدتی مشخص در اختیار کارشناس قرار دهند و تأکید کند 

مسئولیت عواقب نقص پرونده بر عهده خودشان است.
محسنی اژه ای با اشاره به اختلافات فاحشی که در برخی کارشناسی ها وجود 
دارد، از اقدامات کانون کارشناسان دادگستری برای حل این معضل قدردانی کرد 
و در عین حال به روسای کل دادگستری ها گفت که در صورت مشاهده این نوع 
اختلافات، موضوع را به مراجع ذیربط و کانون کارشناسان اعلام کنند و خودشان نیز 

از کارشناسان توضیح بخواهند.
لزوم صیانت از مجموعه قضایی برای ارتقاء سلامت نظام قضایی

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنانش بر لزوم صیانت از مجموعه قضایی 
برای ارتقاء سلامت نظام قضایی تاکید کرد و گفت: همه باید مراقبت کنند تا دستگاه 

قضا از رخنه شیطان و شیطان صفتان و فساد و تخلف مصون بماند.
محسنی اژه ای افزود: مسئولان آموزشی و فرهنگی باید با احساس مسئولیت 
مضاعف تلاش کنند تا مجموعه قضایی از همه جهات صیانت شود و با اجرای 
برنامه های فرهنگی و معنوی و امر به معروف و نهی از منکر، زحمت دادسرای 

انتظامی و مرکز حفاظت و اطلاعات کم شود.
رئیس قوه قضاییه گفت: باید به امر به معروف و نهی از منکر اهتمام داشت و و آن را 
توسعه و تعمیق بخشید و با ستاد امر به معروف و نهی از منکر نیز همکاری کنیم و از 

عامران به معروف و ناهیان از منکر نیز حمایت و به آن ها کمک کنیم.
از هر اقدامی که ممکن است دستگاه قضایی در مظان اتهام قرار گیرد باید 

پرهیز شود
وی با بیان این که از هر اقدامی که ممکن است دستگاه قضایی در مظان اتهام قرار 
گیرد باید پرهیز شود تصریح کرد: باید نسبت به رفت و آمد با برخی افراد و یا باز شدن 
پای آن ها به قوه قضائیه و دادگستری ها حساس باشیم و اجازه ندهیم افراد ناباب و 
شیطان صفت همکارانمان را آلوده کنند؛ چرا که خطای یک نفر اعتبار یک مجموعه 

را مخدوش می کند و باید مراقب این موضوع بود.
رئیس قوه قضاییه همچنین با اشاره به شیوع ویروس کرونا در دنیا، صیانت از 
سلامت مردم در برابر این بیماری را اولویت دستگاه قضا دانست و تأکید کرد: همه 
بخش های قضایی باید با اتخاذ تدابیر مناسب، به حفظ سلامت کارکنان و مراجعین 

مراکز قضایی اهتمام ویژه داشته باشند.

رئیس قوه قضاییه :

قضات در صدور احکام بر اساس تشخیص خود و نه ضابطین عمل کنند 
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نماینده قم در مجلس شورای اسلامی:

برخی گشایش های اقتصادی
 در حال شکل گیری است

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: طبق اطلاعاتی که داریم می 
دانیم برخی گشایش های اقتصادی در حال شکل گیری است که می تواند وضعیت 

اقتصادی و معیشتی مردم را بهبود ببخشد. 
احمدامیرآبادی فراهانی روز پنجشنبه در جلسه شورای اداری قم در سالن کرامت 
استانداری، افزود: با شروع به کار دولت جدید روح تازه ای در کالبد جامعه دمیده 
شده و امید می رود بتوانیم مشکلات و دغدغه های مردم بیشتر از گذشته رفع شود.
وی اضافه کرد: سلامت و معیشت دو برنامه اصلی دولت و دولتمردان است و مردم 
امروز گرفتاری های زیادی در این دو حوزه احساس می کنند که باید به تدریج از 
شدت آنها کاسته شود. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: 
مدیران استانی باید تا آخرین لحظه مسئولیت خود خدمت کنند وتوجهی به آمدن 
و رفتن دولت ها و تغییرات استانی ناشی از آن نداشته باشند. وی همچنین با 
اشاره به انتخاب علی رضا زاکانی بعنوان شهردار تهران، گفت: با تصمیم شورای 
اسلامی شهر تهران وی توفیق خدمت به مردم قم را از دست داد و در خدمت مردم 
تهران خواهد بود و این مساله بار مسئولیت و تکالیف نمایندگان قم را دو چندان 
کرده است. امیرآبادی ادامه داد: با انتخاب بنده بعنوان معین استان قم در مجلس 
شورای اسلامی در حقیقت اجازه داده نشد تا ظرفیت نمایندگی قم از استان گرفته 
شود و این مساله به نحوی مدیریت و کنترل شد. نماینده مردم قم در مجلس شورای 
اسلامی افزود: به خاطر انتخاب بنده به عنوان معین قم به زودی دو دفتر نمایندگی 
در منطقه یک شهرداری و شهرک پردیسان برای مراجعه و رسیدگی به مطالبات 
در  اصل  یادآور شد:  امیرآبادی  اندازی می شود.  راه  امکانات لازم  تمام  با  مردم 
مدیریت اجرایی بر این است که امور به درستی پیش برود و مردم نیازی برای مراجعه 
به دفاتر نمایندگان احساس نکنند اما این مساله در کشورما یک روال و عرف است 
و باید از ان استفاده شود. وی عنوان کرد: جلسات مجمع نمایندگان قم طبق روال 
قبل ادامه خواهد داشت و در کنار حجت الاسلام ذوالنوری نماینده دیگر قم برنامه 
ها و طرح های مربوط به قم هماهنگی های لازم انجام می شود. امیرآبادی با اشاره 
به حل مشکل کمبود واکسن، یادآور شد: با پیگیری های انجام شده 100 هزار 
واکسن جدید به استان قم اختصاص یافته است و از مسئولان استان درخواست 

داریم مشکلات را در اسرع وقت برای پیگیری به نمایندگان اطلاع دهند.

نایب رییس انجمن برنج تشریح کرد:

علت افزایش قیمت برنج داخلی چیست؟
نایب رییس انجمن برنج ایران با بیان اینکه اکنون قیمت هر کیلوگرم برنج ایرانی 
درجه یک در شمال کشور بین 33 تا 35 هزار تومان است، گفت: به دلیل بالا بودن 
قیمت برنج داخلی، خریداری نداریم و برنج روی دست کشاورزان و کارخانجات 
باقی مانده است.  »علی اکبریان« درباره وضعیت بازار برنج داخلی افزود: به طور 
قطع نوسان نرخ دلار بر قیمت تمام شده تمامی کالاها حتی کالاهای تولید داخل 
اثرگذار است و این مشکل باید برطرف شود. وی اظهار داشت: ممنوعیت واردات 
برنج خارجی به دلیل حمایت از تولید داخلی ارتباطی به افزایش نرخ برنج داخلی 
ندارد بلکه همه این مسائل متاثر از نوسان نرخ ارز است. نایب رییس انجمن برنج 
ایران تصریح کرد: اکنون در شمال کشور قیمت هر کیلوگرم برنج مرغوب و درجه 
یک طارم، صدری، هاشمی و دم سیاه بین 33 هزار تا 35 هزارتومان است و حال بالا 
بودن قیمت این کالا در سایر شهرهای کشور ارتباطی به کشاورزان شمالی ندارد. 
وی افزود: البته در حال حاضر و به دلیل بالا بودن قیمت برنج داخلی، خریداری 
نداریم و برنج روی دست کشاورزان و کارخانجات باقی مانده است. اکبریان با بیان 
اینکه تاکنون 60 درصد برنج داخلی برداشت شده است، گفت: برداشت برنج در 

برخی مناطق کشور تا اواسط مهرماه نیز ادامه دارد.

ایرناپلاس- یک کارشناس حوزه ارزی معتقد است، تخصیص ارز ترجیحی موجب 
شده تا با قاچاق معکوس کالاهای وارداتی مواجه شویم؛ بنابراین برنامه ریزی هایی 

برای محدودیت تخصیص ارز ترجیحی و حذف آن انجام شده است. 
جهش ارزی سال 1396 منجر به تصمیم گیری درباره یکی از متغیرهای اقتصادی 
شد که آثار آن تا کنون ادامه پیدا کرده است. به دنبال افزایش نرخ ارز در زمستان 
1396، نرخ 4200 تومان برای هر دلار به عنوان نرخ ارز دولتی تعیین شد تا واردات 
برخی گروه های کالایی خاص با این نرخ انجام شود. هدف این نرخ گذاری برای 
ارز، حمایت از تولیدکنندگانی بود که نهاده های تولید خود را از خارج از کشور تهیه 
می کنند و حمایت از مصرف کنندگانی که با افزایش نرخ ارز، بخشی از قدرت خرید 

خود را از دست داده بودند.
با این حال ارز ترجیحی به رخنه ای در اقتصاد کشور تبدیل شد که پیامدهای 
متفاوتی به همراه داشت و حتی گروه هایی که این نرخ گذاری برای حمایت از آنها 

انجام شده بود نیز آسیب های آن را تحمل کردند.
به گفته یک کارشناس اقتصادی، تخصیص ارز ترجیحی موجب قاچاق معکوس 
شده و علاوه بر این، بر بازار سرمایه و شرکت های پذیرفته شده در بورس نیز تأثیرگذار 

است.
قاچاق معکوس، آسیب نرخ ارز ترجیحی

به  ارز ترجیحی  با آسیب های  یوسف کاووسی کارشناس مسائل ارزی در رابطه 
ایرناپلاس گفت: تخصیص ارز ترجیحی موجب شده تا با قاچاق معکوس کالاهای 
وارداتی روبه رو شویم. یعنی کالایی که با ارز ترجیحی وارد کشور شده، توسط عده ای 
صادر شده و با ارز به نرخ بازار آزاد به کشورهای دیگر فروخته شده است. در نتیجه، 
افرادی که دسترسی به چنین بازارهایی دارند از منافع ارز ترجیحی استفاده می کنند 
و مردم و مصرف کنندگان از آن بهره مند نمی شوند. بنابراین، تخصیص ارز ترجیحی 

محدود خواهد شد.
با این حال، افزایش نرخ ارز بر بازار سرمایه و سهام تأثیرگذار است. در نیمه دوم امسال 
قرار بر این است که ارزهای ترجیحی به طور کلی حذف شوند یا فقط برای چند قلم 
کالای خاص مانند دارو ادامه پیدا کنند. البته زمینه حذف ارز ترجیحی برای دارو نیز 
آماده و تا حدودی نیز عملیاتی شده است. ارز ترجیحی موجب شد در مورد داروهایی 
مانند انسولین و برخی دیگر از داروهایی که واردکننده آنها بودیم، قاچاق معکوس رخ 

دهد.

سرنوشت رقابت در بازارهای خارجی پس از حذف ارز دولتی
امکان سوءاستفاده های  که  موردی  دیگر  ارزی،  کارشناس مسائل  این  گفته  به 
مختلف را ایجاد می کند، سوخت ارزانی است که در اختیار برخی شرکت ها و صنایع 
قرار می گیرد. به عنوان  نمونه، شرکت های فعال در صنعت پتروشیمی انواع سوخت 
مانند مازوت و گازوئیل را با نرخ یارانه ای دریافت می کنند و در برنامه ریزی ها پیش بینی 
شده که این یارانه به مرور حذف شود تا شرکت ها کالای خود را با قیمت واقعی و 

تمام شده به بازار عرضه کنند.
کاووسی افزود: در این حالت به نظر می رسد بازار داخلی کشش قیمت های بالاتر را 
نداشته باشد. بازارهای صادراتی نیز از این جهت که تولیدکننده داخلی برای هزینه 
تولید، یارانه دریافت می کند، توان رقابت دارد. با وجود این یارانه است که صادرکننده 
می تواند کالای خود را در بازارهایی مانند عراق و افغانستان به فروش برساند. پرسش 
این است که آیا تولیدکننده پس از حذف یارانه انرژی نیز امکان رقابت در بازار صادارتی 

را دارد یا خیر؟
به عنوان مثال قیمت یک پاکت سیمان با نرخی کنونی که 30 هزار تومان است، اگر 
یارانه حذف و قیمت سیمان مثلًا 80 هزار تومان شود، باز هم می توانیم در خارج از 

کشور توان رقابت داشته باشیم؟
نرخ ارز چگونه سود و زیان شرکت های بورسی را تغییر می دهد؟

در روزهای اخیر همزمان با افزایش نرخ ارز، شاهد رشد شاخص کل بورس هستیم و 
سهامداران در حال تحلیل تأثیر حذف ارز ترجیحی بر روند آینده بازار هستند.

کاووسی درباره نقش نرخ ارز بر بازار سهام گفت: حذف ارز ترجیحی و یارانه انرژی، 
بر سودآوری شرکت های بورسی نیز تأثیرگذار است. در اینجاست که لازم است این 
شرکت ها را بررسی کنیم تا تشخیص دهیم بر چه اساسی می توانند فعالیت های خود 

را ادامه دهند.
سهامداران برای شناخت شرکت هایی که ارز ترجیحی یا یارانه سوختشان حذف 
خواهد شد باید صورت های مالی را تجزیه و تحلیل کنند و سودآوری یا زیان دهی آنها را 

پیش بینی و نیز گزارش عملکرد شرکت های بورسی را بررسی کنند.
پرهیز سهامداران از رفتارهای گله ای

وی افزود: با توجه به اینکه با افزایش نرخ ارز، شاهد رشد شاخص کل بورس هستیم، 
لازم است سهامداران از رفتار گله ای پرهیز کنند و با افزایش قیمت یک سهم به آن ورود 
نکنند؛ چرا که بخشی از این افزایش قیمت ها به وسیله برخی از هلدینگ های بزرگ 
از جمله برخی کارگزاری های بانک ها موجب این تغییرات قیمتی می شوند و پس از 
هجوم مردم و سهامداران خرد هیجان زده برای خرید سهام شرکت در قیمت های بالا، 
بابت فروش سهام در قیمت بالا، پورسانت دریافت می کنند. بنابراین مردم باید بیشتر 

در زمینه خرید سهام دقت کنند تا اتفاقات سال گذشته تکرار نشود.

یک کارشناس حوزه ارزی :

آسیب های ارز ترجیحی تمام می شود؟

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002005466 شماره  1-رأی 
احمدی  صفری  وحید  آقای   تقاضای  به  مربوط   1397114430002001114
فرزند امیر علی در سه دانگ مشاع  از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 55/15 مترمربع پلاک شماره 2191 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از شعله و شهره و رضا 
همگی بیگدلی وراث مرحوم عبدالعلی بیگدلی ثبت دفتر 467 صفحات 532 الی 

547 )م الف10803(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002005464 شماره  رأی   -2
1397114430002001112 مربوط به تقاضای آقای  ابوالفضل صادقی فرزند 
حمزه علی در سه دانگ مشاع  از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 55/15 مترمربع پلاک شماره 2191 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از شعله و شهره و رضا 
همگی بیگدلی وراث مرحوم عبدالعلی بیگدلی ثبت دفتر 467 صفحات 532 الی 

547 )م الف10804(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002005724 شماره  3-رأی 
فرزند  زاده  علی  فرامرز  آقای  تقاضای  به  مربوط   1399114430002001351
به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی  علی  حافظ 
مساحت 68/60 مترمربع پلاک شماره فرعی از1974 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی صفدر 
عسگری طی سند قطعی شماره 112896مورخ 1385/1/28 دفتر خانه 4 قم)م 

الف10761(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002005724 شماره  4-رأی 
1398114430002000848 مربوط به تقاضای آقای هادی نبی لو فرزند عنایت 
اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 54/60 
مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از2335 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید علی میرئی ورثه مرحوم سید 

محمد میرئی صفحه 193 دفتر )م الف10805(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002006767 شماره  5-رأی 
1399114430002001873 مربوط به تقاضای آقای اسد اله رستمخانی فرزند 
نبی اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
63/33مترمربع پلاک شماره فرعی از2180 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن خطیبی صفحه 

256 دفتر 67)م الف10806(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002005965 شماره  6-رأی 
1399114430002000309 مربوط به تقاضای آقای ابراهیم ویسی فرزند حسین  
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 

مترمربع پلاک شماره فرعی ازباقیمانده 2167/2 اصلی که طبق بخشنامه سازمان 
به پلاک 2167/2/455 اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از توران میره ئی صفحه 251 دفتر 

521 )م الف10807(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002006788 شماره  7-رأی 
فرزند  رضائی  حسین  آقای  تقاضای  به  مربوط   1399114430002002732
شعبانعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
42 مترمربع پلاک شماره فرعی از2184 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از وراث مرحوم غریب رضا 
زند طی سند قطعی شماره 76996-1368/12/28 و 1368/12/26-76995 
قم)م   8 دفترخانه    1368/12/26-76998 و   1368/12/28-76999 و 

الف10808(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002006794 شماره  8-رأی 
1398114430002002744 مربوط به تقاضای آقای محمد امیدعلی فرزند حسن 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 79 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از2302/6/755 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 91 دفتر 403 )م الف10809(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002006943 شماره  رأی   -9
1398114430002002131 مربوط به تقاضای آقای حسین صادقی فر فرزند 
اسد اله  درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
قم بخش حوزه  در  واقع  اصلی  از1753  فرعی  مترمربع پلاک شماره   199/43
ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 144207مورخ 

1389/9/6 دفتر خانه 4 قم)م الف10810(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002006453 شماره  10-رأی 
1399114430002002997 مربوط به تقاضای آقای یداله طهماسبی خوب فرزند 
اسد اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
109/55 مترمربع پلاک شماره فرعی از2295/2/8 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از وراث محمد و حیدر 

صفدری بالمناصفه )م الف10811(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002005979 شماره  11-رأی 
1399114430002000124 مربوط به تقاضای آقای احمد حسنی خوارزم فرزند 
ابراهیم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 130 
مترمربع پلاک شماره فرعی از2560/5/26/43 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی 7392 

)م الف10812(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002006791 شماره  12-رأی 
1399114430002001708 مربوط به تقاضای آقای اسمعیل علی نوری نشاط  
فرزند غلامعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 317 مترمربع پلاک شماره فرعی از2302/2 اصلی واقع در قم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محسن جعفری 
فتح ثبت دفاتر الکترونیکی 5661 )م الف10813(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002006715 شماره  13-رأی 
1400114430002000224 مربوط به تقاضای خانم معصومه معصومیان فرزند 
حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
56 مترمربع پلاک شماره فرعی از2333 و 2334 اصلی که طبق بخشنامه سازمان 
به پلاک 2334 اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فاطمه بیگدلی صفحه 91 الی 150 دفتر 

207)م الف10814(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002006488 شماره  14-رأی 
1399114430002001866 مربوط به تقاضای آقای حسین فیلی فرزند محرم 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از1967 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فخری آقایی طی سند قطعی شماره 

7392مورخ 1339/4/15 دفتر خانه 11 قم)م الف10816(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002006102 شماره  15-رأی 
فرزند  بافرانی  پور  زهرا  خانم  تقاضای  به  مربوط   1399114430002003004
محمد رضا درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 78/90 مترمربع پلاک شماره فرعی از1564/1 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 202 

دفتر 206 )م الف10908(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002006101 شماره  رأی   -16
1399114430002003003 مربوط به تقاضای آقای محمد رضا رحیمی بافرانی 
فرزند فتح اله درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 78/90 مترمربع پلاک شماره فرعی از1564/1 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 202 

دفتر 206 )م الف10909(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به 
اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اقتصاد مردم(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱4۰۰/۰5/۱9 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۰۶ /۱4۰۰/۰۶
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

1- رای شماره 140060330001002000 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001945مربوط به تقاضای آقای 
سید رضا سادات باحقیقت فرزند احمد در دو سهم مشاع از هفت سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
123/21 مترمربع پلاک شماره 8778/1 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث متقاضی به 
موجب گواهی حصروراثت به دادنامه شماره 449 مورخ 90/03/02 شورای حل اختلاف قم و اقرار نامه شماره 198544 

مورخ 1400/03/01 دفترخانه 3 قم نسبت بهای ثمینه اعیانی )م الف 10762(
2- رای شماره 140060330001001997 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001942مربوط به تقاضای آقای 
سید جعفر سادات باحقیقت فرزند احمد در دو سهم مشاع از هفت سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
123/21 مترمربع پلاک شماره 8778/1 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث متقاضی به 
موجب گواهی حصروراثت به دادنامه شماره 449 مورخ 90/03/02 شورای حل اختلاف قم و اقرار نامه شماره 198544 

مورخ 1400/03/01 دفترخانه 3 قم نسبت بهای ثمینه اعیانی )م الف 10763(
3- رای شماره 140060330001001998 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001943مربوط به تقاضای آقای 
سید مرتضی سادات باحقیقت فرزند احمد در دو سهم مشاع از هفت سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
123/21 مترمربع پلاک شماره 8778/1 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث متقاضی به 
موجب گواهی حصروراثت به دادنامه شماره 449 مورخ 90/03/02 شورای حل اختلاف قم و اقرار نامه شماره 198544 

مورخ 1400/03/01 دفترخانه 3 قم نسبت بهای ثمینه اعیانی )م الف 10764(
4- رای شماره 140060330001001999 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001944مربوط به تقاضای خانم 
فاطمه سادات باحقیقت فرزند سید احمد در یک سهم مشاع از هفت سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
123/21 مترمربع پلاک شماره 8778/1 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث متقاضی به 
موجب گواهی حصروراثت به دادنامه شماره 449 مورخ 90/03/02 شورای حل اختلاف قم و اقرار نامه شماره 198544 

مورخ 1400/03/01 دفترخانه 3 قم نسبت بهای ثمینه اعیانی )م الف 10765(
5- رای شماره 140060330001002530 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001000065مربوط به تقاضای آقای 
علی باوفا  فرزند محمد جواد در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 209/97 مترمربع پلاک 

شماره 11198/2 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 458 صفحه 
175 به موجب سند قطعی به شماره 59855 مورخ 1400/01/10 دفترخانه 29 قم )م الف 10766(

6- رای شماره 140060330001002223 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001000064مربوط به تقاضای خانم 
زهرا آزادگان  فرزند حسن در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 209/97 مترمربع پلاک 
شماره 11198/2 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 458 صفحه 

175 به موجب سند قطعی به شماره 59855 مورخ 1400/01/10 دفترخانه 29 قم )م الف 10767(
7- رای شماره 140060330001001466 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000547مربوط به تقاضای آقای 
علی پوررضا فرزند محمد در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 178/80 مترمربع پلاک 
شماره 11038/19 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 

139720330001020485 )م الف 10768(
8- رای شماره 140060330001001465 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000546مربوط به تقاضای آقای 
جواد خان بابائی فرزند اکبر در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 178/80 مترمربع پلاک 
شماره 11038/19 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 

139720330001020231 )م الف 10769(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
)ایمان و اقتصاد سرآمد(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱4۰۰/۰5/۱9 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۰۶ /۱4۰۰/۰۶
مهرداد میرشکرائی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید 

نموده اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002006188 شماره  1-رأی 
1399114430002001351 مربوط به تقاضای آقای فرامرز علی زاده فرزند 
حافظ علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 68/60 مترمربع پلاک شماره فرعی از1974 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی 
صفدر عسگری طی سند قطعی شماره 112896مورخ 1385/1/28 دفتر 

خانه 4 قم)م الف10761(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم 
به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اقتصاد سرآمد(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱4۰۰/۰5/۱9 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۰۶ /۱4۰۰/۰۶
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ----------------------------------
ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
و مشاعی هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک 
قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را 
براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل 

تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001002321 شماره  رای   -1
برارزاده  گل  عمه  خانم  تقاضای  به  1399114430001001359مربوط 
معلم فرزند کربلایی آقا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 140/45 
مترمربع پلاک شماره 11005اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسین تقوی یگانه)م 

الف 10815(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم 
به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اقتصاد مردم(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱4۰۰/۰5/۱9 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۰۶ /۱4۰۰/۰۶
مهرداد میرشکرائی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم
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به همین بهانه خبرنگارورزشی روزنامه ایمان بر آن شد تا پای صحبت های محمد 
عموئیان رئیس پر تلاش و محبوب این رشته پر افتخار درقم بنشیند تا افتخارات 
و کمبودهای این رشته مفرح و جذاب را از زبان وی بنویسد.رئیس هیئت تنیس 
روی میزاستان قم در ابتدای صحبتهای خود به استقبال چشمگیر جوانان برومند 
قمی به این رشته ورزشی اشاره کرد و گفت حدود 260 نفر آقایان و 130 نفر بانوان 

بصورت رسمی و بیمه شده در این رشته فعال می باشند و درکنار آن می بینید در 
هر کوی و برزنی مردم خوب ما مشغول بازی این ورزش پرتحرک می باشند که از 

این بابت خرسند هستیم.
عموئیان می گوید:17 سال دبیری هیئت تنیس روی میز و 7 سال ریاست این 
رشته که هنوز هم ادامه دارد تجربیات ارزنده ای را برای من دربرداشت تا با نگاه 

حمایتی و استفاده از تمام ظرفیت های موجود برای ارتقا این رشته در قم تلاش 
نمایم .

رئیس هیئت تنیس روی میز استان قم بیان داشت :همکاران بسیار خوبم و نگاه 
خوب مدیران ادارات کل ورزش و جوانان و آموزش و پرورش و شهرداری باعث 
گردید تا با حمایت و یاری این عزیزان بتوانیم چرخ های این رشته را صیقل داده 

و با رسیدن به افتخارات بی نطیر دین خود را به ورزش استان قم ادا کرده باشیم.
بیشترین نفرات تیم ملی دربین تمام رشته های ورزشی درقم 

گوید  می  و  کند  می  اشاره  رشته  این  برومند  جوانان  افتخارات  به  عموئیان 
بیشترین نفرات دعوت شده به اردوی تیم ملی را در میان دیگر هیئت های ورزشی 

استان قم داریم.
قهرمانی های متعدد در سنین 6 تا 9 سال محمد حسن حبیبی و در سنین 
7-8 سال که نفر دوم کشور در نونهالان شد و در مسابقات آسیایی میانه در کشور 
آذربایجان نیز به مقام دوم دست یافت .در کنار قهرمانی های پرهام حکانی،محمد 
مهدی حشمتیان،علی رضا رضائی،محمد حسن حبیبی، سید محمد معین 
منتظری و سجادیان،محمد پویا و خانی که هرکدام عناوین معتبر اولی تا سومی 
پای  زیر  همواره  قهرمانی  سکوهای  تا  گردیده  باعث  آورند  دست  به  را  کشور 

غیورمردان قمی این رشته قرار گیرد.
عموئیان تصریح کرد :دراین راستا نگاه ویژه ای هم به ورزش بانوان داشتیم با 
توجه به محدودیتهای بسیاردراین رشته درقم خوشبختانه با قهرمانی های ارزنده 
ملیکا اسحاقی،زهرا مصاحبیو ساره احمدی توانستیم دربخش ورزش جوانان 

دراین رشته حرف ها ی برای گفتن داشته باشیم.
۱۶ مربی قمی دارای مدرک لول یک جهانی تنیس روی میز

وی خاطر نشان کرد :تنها استانی بودیم که با مجوز کنفدراسیون تنیس روی 
میزآسیا کلاس مربیگری لول یک این رشته را درقم برگزار نماییم و خوشحالم از 
اینکه با افتخار از حکم گرفتن 16 مربی حاذق قمی که مدرک لول یک این رشته 
را بدست آوردند خبر بدهم ،در مسیر داوری نیز 110 داور کارت قضاوت این رشته 
را درقم دارند که قضاوت سرکار خانم منصوره السادات شریف در فینال لیگ برتر 
و منیره امینی خواه در فینال رقابتهای نوجوانان  که آن را افتخاری برای جامعه 

داوری این رشته دانست.
اختصاص 2۰۰ میز شیشه ای در پارک های قم

رئیس هیئت تنیس روی میز استان قم درادامه بیان داشت :با تعامل شهرداری 
قم و زحمات بسیار آقای معتمدی در شهرداری توانستیم بودجه خرید 200 میز 
شیشه ای که بالغ بر 200 میلیون تومان بود را دریافت نماییم و الآن مشاهده 
خواهید کرد که تمام بوستانها و پارک های استان قم دارای میز شیشه ای پینگ 
پنگ می باشند.  وی در پایان صحبتهای خود به اختصاص بودجه 60 میلیونی 
جهت احیا خانه تنیس روی میز اشاره کرد و گفت: با استفاده از اسپانسر و کمک 
مردمی این بودجه را تامین نموده ایم  و تنها هیئتی هستیم که بار مالی برای اداره 

کل ورزش و جوانان نداشته ایم و در همه زمینه ها خودکفا می باشیم.

رئیس هیئت تنیس روی میز استان قم مطرح کرد:

سکوهای افتخار زیر پای جوانان برومند راکت بدست قمی اولین کارم در وزارت ورزش تشکیل ستاد عالی بازی های آسیایی است؛

سجادی: عدالت محوری در ورزش 
جاری می شود

وزیر جدید ورزش و جوانان گفت: یکی از برنامه های ما عدالت محوری است و 
این قول را می دهم که این نگاه در ورزش جاری شود. 

حمید سجادی چهارشنبه شب پس از اینکه به عنوان وزیر ورزش و جوانان از 
مجلس شورای اسلامی رای اعتماد گرفت، شبانه در فدراسیون تنیس روی میز 

حاضر شد و بازدیدی از اردوی تیم ملی مردان و زنان داشت.
سجادی افزود: هیات دولت مراحل اخذ رأی اعتماد در مجلس را طی کرد. به 
نمایندگان مردم در مجلس خسته نباشید می گویم. روزها و هفته های سنگینی را 
پشت سر گذاشتند. در سه چهار روز گذشته جلسات بررسی برنامه ها انجام شد. 
طبق دستور رییس جمهور قرار شد از پنجشنبه کار شروع شود و من هم کسب 
رخصت کردم. وقتی شنیدم اردوی تیم ملی تنیس روی میز در حال برگزاری است 
و کمتر از 10 روز دیگر، اعزام مهمی دارند نگران شدم درگیر بازدید از فدراسیون ها 
شوم و فرصت دیدار با جوان ها را نداشته باشم بنابراین از قارداشی کسب اجازه 
کردم و خودم را دعوت کردم که شبانه بازدیدی داشته باشیم و صحبت های خوبی 
هم مطرح شد. بازیکنان آینده داری هم داریم و قول دادیم که رکورد کسب سهمیه 

را در المپیک بعدی بشکنیم.
او ادامه داد: تنیس روی میز رشته مفرحی است و جنبه همگانی زیادی دارد. 
در مدارس هم میز پینگ پنگ است. چند دوره است که سهمیه المپیک داریم. 
قارداشی رییس فدراسیون توضیح داد لژیونر هم در تنیس روی میز دارند. سه 
سال مثل برق و باد می گذرد و المپیک پاریس فرا می رسد و ورزشکاران برای کسب 
سهمیه تلاش می کنند و امیدوارم برای دوره بعد سهمیه بیشتری بگیریم و تنیس 

روی میز شایستگی کسب سهمیه تیمی را دارد.
سجادی اظهار داشت: در دولت مردمی جدید، قرار است در زمینه های مختلف 
تحول داشته باشیم. امیدوارم تحولات خوبی در ورزش قهرمانی و همگانی و 
برنامه های تکمیلی مدارس را شاهد باشیم. یکی از کارهای مهم ما در روزهای 
آینده بازدید از فدراسیون ها و آشنا شدن با اتفاقات روز ورزش است و برای کاروان 
ایران در بازی های پارالمپیک هم آرزوی موفقیت دارم. در یکی، دو دوره المپیک، 
حق بسکتبال با ویلچر ما را خوردند و امیدوارم تیم ایران حضور ارزشمندی در 

پارالمپیک توکیو داشته باشد.
آرزوی قلبی من این است فوتبال هم به المپیک اعزام شود 

سجادی همچنین گفت: آرزوی قلبی من این است فوتبال هم به المپیک اعزام 
شود و نشان دهیم که می توانیم در فوتبال هم سهمیه بگیریم و همچنین حضور 

بیشتری در رشته های تیمی بازی های المپیک داشته باشیم.
وزیر ورزش در مورد دغدغه اش برای بهبود حال ورزش تاکید کرد: اول آرزو 
می کنم همکارانم خستگی ناپذیر، پا به پای من بیایند. من دونده استقامت بودم 
و خستگی سرم نمی شود. امروز با افتخار در بین ورزشکاران حاضر شدم و متوجه 
شدم چقدر آماده جهش هستند. یکی از بهترین کارها این است طرح تحول در 

ورزش ایجاد کنیم و آرزو می کنم روزهای خوبی در ورزش ایجاد کنیم.
وی ادامه داد: یکی از دغدغه های من عدالت محوری است و قول می دهم نگاه 
عدالت محوری در ورزش جاری شود. توسعه زیر ساختارها از دیگر برنامه ها است و 
امکانات باید در خور شان ورزشکاران و مربیان باشند. اتفاق دیگری که دوست دارم 
رخ دهد این است که مدل بومی تربیت ورزشکار را طراحی کنیم و باید یک مدل 
برای تربیت ورزشکار داشته باشیم. مدل تمرین و تربیت ورزشکار ما هنوز کار دارد.
او افزود: باید کلاه خود را قاضی کنیم و خیلی از مشکلات ورزش، حمل شده 
اما حل نشده است. ما باید مسائل را از الان حل کنیم تا یکی ، دو ماه مانده به 
اعزام ها چه کنم، چه کنم نکنیم. امیدوارم برای بازی های آسیایی هرچه زودتر 
ستاد عالی بازی ها را با کمک همکارانم در کمیته ملی المپیک تشکیل دهیم و 
این ستاد هر چه زودتر تشکیل شود، خیالمان راحت خواهد بود. گزارش گیری 
از ورزش کشور از دیگر برنامه هایم است و باید بدانیم چه اتفاقاتی در ورزش اتفاق 

افتاده است و چه جاهایی نیاز به کمک هست.
وزیر ورزش در مورد اولین کار خود بیان کرد: اولین کار من این است که ستاد 
عالی بازی ها با تمام قوا شکل بگیرد. برنامه ریزی برای تشکیل شورای عالی 
جوانان و شورای عالی ورزش باید هر چه سریع تر انجام شود. از ادارات کل و 
فدراسیون ها و داخل خود وزارت ورزش گزارش هایی خواهم گرفت که پس از 

بررسی و اطلاع رسانی می کنیم.

رئیس هیات تکواندو استان قم خبرداد:

کواندوکاران قم برای سهمیه
 مسابقات آسیایی بحرین 

رئیس هیات تکواندو استان قم از اعزام دو تن از ورزشکاران رشته پاراتکواندو به 
مسابقات کشوری این رشته و انتخابی تیم ملی خبر داد.

ملی  تیم  اردوی  به  ورود  انتخابی  مسابقات  کرد:  اظهار  جمشیدی  محمد 
پاراتکواندو به منظور شناخت نفرات برتر برای شرکت در نخستین دوره بازی های 

آسیایی پاراتکواندو روز شنبه ششم شهریور ماه برگزار می شود.
وی با اشاره به برگزاری رقابت های آسیایی 2021 این رشته در کشور بحرین، 
اضافه کرد: مسابقات انتخابی تیم ملی در در خانه تکواندو فدراسیون برگزار 
به همراه مهدی  کیلوگرم  منهای 61  وزن  در  و محمدجواد اسلامی  می شود 
دانائیان در وزن منهای 75 کیلوگرم دو نماینده هیات تکواندو استان قم در این 
رقابت ها هستند. رئیس هیات تکواندو استان قم با بیان اینکه هر دو نماینده قم 
در آمادگی کامل برای به دست آوردن جواز حضور در اردوی تیم ملی پاراتکواندو 
به مصاف رقبای خود می روند، افزود: هدایت این نفرات بر عهده محمدعلی 
افشارزاده به عنوان مربی است و محمدرضا شعبانی پاراتکواندوکار مطرح استان 
قم و قهرمان آسیا و دارنده چندین مدال میادین برون مرزی این رشته اعضای تیم 
را همراهی می کند. وی در ادامه به برگزاری مجمع سالیانه این هیات ورزشی با 
حضور رئیس فدراسیون تکواندو اشاره و بیان کرد: این مجمع البته به دلیل شرایط 
کرونایی حاکم بر جامعه به شکل غیر حضوری و آنلاین با حضور سیدمحمد 
پولادگر رئیس فدراسیون تکواندو، رسول مُنعم مدیرکل ورزش و جوانان قم و سایر 

اعضای مجمع برگزار شد.
جمشیدی خاطرنشان کرد: این در مجمع که به بیان دیدگاه ها و نظرات جمعی 
از اعضای مجمع در خصوص عملکرد تکواندو قم اختصاص داشت، پس از 
بررسی گزارش مالی و عملکرد هیات تکواندو استان قم در سال های 1398 و 

1399، تقویم برنامه سال 1400 هیات ارائه شد و مورد تائید اعضاء قرار گرفت.

رئیس هیات ورزش های جانبازان و معلولین استان قم اعلام کرد:

عیوضی چهارمین نماینده ورزش قم
 در پارالمپیک ۲۰۲۱ 

رئیس هیات ورزش های جانبازان و معلولین استان قم گفت: رضا عیوضی به 
عنوان چهارمین نماینده قم سهمیه حضور در بازی های پارالمپیک 2021 را به 

دست آورد. 
محمد پیروزمنش  اظهار کرد: بعد از برگزاری مراسم افتتاحیه بازی های 2021 
پارالمپیک توکیو، از روز چهارشنبه رسما شاهد آغاز این بازی ها با انجام چند رقابت 
در رشته های تیمی خواهیم بود و ملی پوشان و نماینده های ورزش جانبازان و 

معلولین استان قم نیز به میدان می روند.
افزایش  با  ژاپن  کشور  در  پارالمپیک  بازی های  از  دوره  این  داد:  ادامه  وی 
سهمیه های ورزش استان قم نیز همراه بود و چهار ورزشکار در دو رشته بسکتبال 
با ویلچر و والیبال نشسته از قم در این رویداد بزرگ به میدان می روند، در حالی که 

ما در دوره قبل که میزبان آن برزیل بود دو نماینده داشتیم.
رئیس هیات ورزش های جانبازان و معلولین استان قم افزود: در دوره قبل 
حسین گلستانی در رشته والیبال نشسته یکی از نماینده های قم بود که به همراه 
تیم ملی به مقام قهرمانی بازی ها دست یافت و مدال طلا را به ارمغان آورد و در 
رشته بسکتبال با ویلچر محمد محمدنژاد به نمایندگی از ورزش قم به میدان رفت.

سرپرست تیم بسکتبال شیمیدر قم از برنامه ریزی منسجم شیمیدر برای حضور موفق در فصل 1400 لیگ برتر بسکتبال 
باشگاه های کشور خبر داد و گفت: در نحوه برگزاری لیگ جدید باید شرایط خاص کرونا هم در نظر گرفته شود. 

برپایه این گزارش ، فدراسیون بسکتبال ویژه فصل 1400 مسابقات لیگ برتر باشگاه های کشور اقدام به برگزاری جلسه 
شورای برنامه ریزی و هماهنگی این لیگ کرد، جلسه ای که با حضور مسوولان فدراسیون، نمایندگان برخی هیات ها و تعدادی از 
باشگاه های لیگ برتری برگزار شد و نصرت الله جعفریان سرپرست و مهران شاهین طبع سرمربی تیم بسکتبال شیمیدر قم نیز در 
آن حضور داشتند. سرپرست تیم بسکتبال شیمیدر قم راجع به این جلسه اظهار کرد: فدراسیون بسکتبال طرح ها و پیشنهاداتی 
را در خصوص چگونگی برگزاری رقابت های فصل 1400 لیگ برتر بسکتبال به حاضرین در جلسه ارائه کرد و اعضای جلسه نیز 
نظرات خود را پیرامون این موضوع بیان کردند. نصرت الله جعفریان ادامه داد: قرار شد هیات های استانی و باشگاه هایی که در 
لیگ برتر نماینده دارند، به شکل مکتوب نقطه نظرات خود را راجع به نحوه برگزاری مسابقات لیگ برتر به فدراسیون ارائه کنند 
تا در جلسه آتی تصمیم گیری نهایی در خصوص دوره جدید این رقابت ها انجام و اطلاع رسانی شود. وی شرایط نامطلوب کشور 
بر اثر تداوم شیوع ویروس کرونا را بزرگترین مانع و چالش در برگزاری رقابت های فصل جدید لیگ برتر بسکتبال ایران عنوان 
کرد و افزود: متاسفانه هر روز شاهد وضعیت وخیم تر کشور به دلیل استمرار شیوع این ویروس هستیم و این موضوع همانند سال 
گذشته یقینا در برگزاری لیگ مشکلاتی را ایجاد می کند. جعفریان خاطرنشان کرد: اینکه تعداد بازی های بیشتری برگزار شود 
یقینا بسیار خوب و مطلوب است و به نفع بسکتبال کشورمان است، اما در تصمیم گیری برای برنامه ریزی و برگزاری رقابت های 
لیگ جدید حتما باید شرایط تحمیلی کرونا نظیر محدودیت های تردد، تعطیلی های احتمالی فضاهای ورزشی و عدم صدور 
مجوز برگزاری مسابقات را هم لحاظ کرد. وی تصریح کرد: متاسفانه کرونا علاوه بر تهدید سلامت افراد جامعه که ورزشکاران 
نیز جزیی از آن هستند، اوضاع اقتصادی تیم ها و باشگاه ها را به شدت مورد تاثیر منفی قرار داده و فدراسیون باید به گونه ای 
تصمیم گیری و برنامه ریزی کند که شرایط مالی نیز در نظر گرفته شده و حالا که بخش های مختلف خصوصی و دولتی به فعالیت 
در بسکتبال ایران علاقه نشان می دهند، با یک برنامه ریزی سنجیده باید جلوی انصراف از تیم داری و تحمیل هزینه های مالی 
به آنها گرفته شود. سرپرست تیم بسکتبال شیمیدر قم در پایان اظهار کرد: باشگاه شیمیدر نیز که امسال برنامه ریزی منسجمی 
برای حضور در مسابقات لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور کرده، پیشنهادها و نقطه نظرات خود را تا پیش از جلسه آتی به 

فدراسیون ارائه می کند تا ان شاءالله بهترین تصمیم برای تداوم پیشرفت های این رشته المپیکی اتخاذ شود.

رئیس هیات کشتی استان قم از موفقیت تیم ملی کشتی فرنگی جوانان کشورمان در کسب مقام نایب قهرمانی جهان 
با هدایت سرمربی قمی خود خبر داد. 

محمدهادی علیایی اظهار کرد: تیم ملی کشتی فرنگی جوانان کشورمان با هدایت یکی از بهترین های یک دهه اخیر 
مربیگری این رشته در ایران یعنی روح الله میکائیلی قهرمان اسبق میادین داخلی و بین المللی به میدان رفت و به لطف 

خدا و با همت و تلاش تک تک اعضای خود به مقام نایب قهرمانی دنیا دست یافت.
وی ادامه داد: افتخار این دستاورد بزرگ برای کشتی قم این است که هم یکی از بهترین های تاریخ کشتی قم یعنی 
روح الله میکائیلی سرمربی تیم ملی بود و هم علی عبدی از قم به عنوان سرپرست در تیم ملی حضور داشت، ضمن اینکه 

امیر عبدی نیز نماینده کشتی گیران شایسته قم در ترکیب تیم ملی جوانان ایران بود.
رئیس هیات کشتی استان قم اضافه کرد: رقابت های 2021 کشتی فرنگی قهرمانی جوانان جهان با حضور تیم ها و 
کشتی گیران کشورهای مطرح این رشته در روسیه به انجام رسید و تیم کشورمان بعد از میزبان موفق به کسب مقام دوم و 

عنوان نایب قهرمانی بخش تیمی این دوره از مسابقات شد.
وی خاطرنشان کرد: این دوره از رقابت ها در شهر اوفا روسیه سه روز به طول انجامید و تیم ایران با کسب یک مدال طلا 
توسط امیررضا ده بزرگی در وزن 55 کیلوگرم، یک نشان نقره با درخشش سعید اسماعیلی در وزن 60 کیلوگرم و پنج 

مدال برنز روی سکوی نایب قهرمانی جهان جای گرفت.
علیایی یاد آور شد: در این دوره از مسابقات ایمان محمدی در وزن 63 کیلوگرم، محمدحسین آذرم دخت در وزن 77 
کیلوگرم، محمد ناقوسی در وزن 82 کیلوگرم، مرتضی القوسی در وزن 97 کیلوگرم و امیرمحمد بیات در وزن 130 
کیلوگرم پنج نشان برنز برای ایران به ارمغان آوردند و بدین ترتیب ایران با مجموع هفت مدال و کسب 130 امتیاز نایب 

قهرمان دنیا شد.
وی به عملکرد امیر عبدی ملی پوش کشتی فرنگی قم در این رقابت ها نیز اشاره و ابراز کرد: عبدی از نگاه کارشناسان 
کشتی یکی از جوانان مستعد و آینده دار کشتی ایران است که در این رقابت ها نخستین مسابقه خود را برابر حریف 
روس برگزار کرد و متاسفانه قرعه سختی داشت ولی با راهیابی حریف روسیه ای به دیدار نهایی در گروه شانس مجدد 

می توانست مدال برنز بگیرد که این اتفاق رخ نداد و با کسب مقام پنجم به ایران بازگشت.

سرپرست تیم بسکتبال شیمیدرقم خبرداد:

برنامه ریزی منسجم شیمیدر برای لیگ برتر بسکتبال 
رئیس هیات کشتی استان قم خبرداد:

ثبت افتخار نایب قهرمانی جهان در کارنامه کشتی قم 

 مربی پیشین تیم ملی فوتبال ایران با انتقاد از تاخیر در شروع اردوی ملی پوشان 
گفت: تاخیر در شروع برنامه های فنی تیم ملی خطرناک است چرا که نمی تواند 

تاثیرگذاری لازم را داشته باشد.
بیژن ذوالفقار نسب ، درباره لیست ارائه شده از سوی کادر فنی تیم ملی ایران 

برای شروع اردوی این تیم با بازیکنان داخلی در مسیر آماده سازی برای بازی با 
سوریه و عراق گفت: من فکر می کنم کاملا طبیعی بود که بازیکنان داخلی را زودتر 
از لژیونرها دعوت کنند اما خیلی دیر این اردو آغاز می شود که بدون شک به ما 

آسیب می زند.
مربی پیشین تیم ملی فوتبال ایران راجع به تأخیر در شروع اردوی تیم ملی افزود: 
اردوهای سوریه و عراق بسیار گسترده تر نسبت به برنامه کادر فنی تیم ملی ایران در 
خارج از کشورهای خودشان برگزار شده است و من واقعا فکر می کنم مشکل بسیار 

بزرگی برای بازی با آنها خواهیم داشت.
وی با انتقاد از برنامه ریزی سرمربی کروات ملی پوشان تاکید کرد: اسکوچیچ 
می توانست خیلی راحت از هفته گذشته برنامه های فنی را آغاز کند. بازیکنان از 
لحاظ روحی نیاز به هماهنگی با همدیگر دارند. آنها باید احساس خانواده بودن 
کنند. کدام بازیکن پس از دو روز می تواند چنین احساسی داشته باشد. رفتار 
حرفه ای در اردوها ایجاد می شود. اگر قرار است اردوهای کوتاه هم برگزار کنیم 
باید با تمام توان باشد نه اینکه با کمترین تأثیرگذاری تنها بخواهیم دورهمی داشته 

باشیم.

ذوالفقار نسب با اعلام اینکه سخت ترین حریفان را در آغاز دور نهایی انتخابی جام 
جهانی قطر داریم، گفت: امیدوارم تیم ملی ایران بازی با سوریه و عراق را راحت 
تصور نکرده باشد. من مطمئنم این تفکر می تواند بدترین نتایج را سر ما بیاورد. این 

خیلی خطرناک است که ما نتوانیم خود را از شرایط حریفان آگاه کنیم.

ایران تصریح کرد:  تیم ملی  اردوی  به  بازیکنان دعوت شده داخلی  او درباره 
احساس می کنم در خط دفاع با مشکل کمبود بازیکن مواجه هستیم. در خط 
هافبک ضعف بزرگ در انتخاب بازیکن بازی ساز داریم. من واقعا نمی دانم چرا 
خروجی لیگ برتر بیستم که اتفاقا بار فنی هم داشت اینگونه گزینش شده است. به 

نظرم تعدادی بازیکن بهتر از اینها هم داشتیم.
ذوالفقار نسب یادآور شد: قبول دارم لژیونرها شاکله اصلی تیم ملی را تشکیل 
می دهند اما نیاز است که پشتوانه خوبی هم برای آنها ایجاد کنیم. فکر می کنم به 
خاطر دو تا سه نفر این اردو را صرفا راه انداخته است. متأسفانه این شیوه می تواند 
برای نتایج تیم ملی ایران در مسیر فعلی بسیار مسموم باشد و باید احساس خطر 

کنیم چون حریفان بسیار زیادی قدرتمندی داریم.

بیژن ذوالفقار نسب :

تفکرات کادر فنی بدترین نتایج را رقم می زند

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند
کلاسه  پرونده  به  140060330001002143مربوط  شماره  1-رأی 
1399114430001001864 مربوط به آقای محمد رشیدی نصر آبادی فرزند 
حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 18 مترمربع پلاک شماره 
10473 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به 

شماره 179730 مورخ 99/12/06 دفترخانه 3 قم ) م الف 10770(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
ذینفع  اشخاص  تا چنانچه  آگهی  روز  فاصله 15  به  دونوبت  در  مراتب  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 

پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول:۱4۰۰/۰5/2۰
تاریخ انتشار نوبت دوم:۱4۰۰/۰۶/۰۶
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

-----------------------------------------------
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 

فاقد سند رسمی
هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دوقم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002004883 شماره  1-رأی 
فرزند  کفیلی   حسن  آقای  به  مربوط   1395114430002000848
جعفردرقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 

120مترمربع پلاک شماره فرعی از 2184/1 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه ازمهدی شاکری و 

سکینه و معصومه و پروین و همگی شاکری کما فرض اله صفحه 526الی 538 دفتر 
34 و صحفه 97دفتر 37.)م الف 10771(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
ذینفع  اشخاص  تا چنانچه  آگهی  روز  فاصله 15  به  دونوبت  در  مراتب  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول:۱4۰۰/۰5/2۰
تاریخ انتشار نوبت دوم:۱4۰۰/۰۶/۰۶
عباس پور حسنی حجت آبادی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

گفت و گو / ایمان / رضا ملکی
اشاره :

تنیس روی میز،ورزش جذاب و مفرح چشم بادامی های چینی با چنان شتاب و سرعتی درجهان ورزش همه گیر شد که درهر کوی و بازار،بوستانها، 
ادارات، منازل و خلاصه هرفضای مناسبی که می توان تعریف ورزش کردن را در آن داشت یک میز پینگ پنگ قرار داده شده تاکوچک و بزرگ با رقابتی 

دلپذیر خظی وافر از این ورزش را برده باشند.
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آیت الله دکتر سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهوری اسلامی ایران تاکید کرد که دولت 
سیزدهم نیاز دارد همه مردم از هر سلیقه و گروهی همراه آن باشند و دولت هم خود را 
متعلق و خدمتگزار به همه آحاد مردم می داند و باور دارد که تعلق دولت به مردم حق 

آنان بوده و تکلیف آن خدمتگزاری به همه ملت است. 
آیت الله  رئیسی صبح پنجشنبه در مراسم تجدید میثاق اعضای هیات دولت سیزدهم 
با آرمان های امام خمینی )ره(  بنیانگذار کبیر انقلاب اسلامی افزود:محور در دولت 
سیزدهم، امانت داری است و دولت، مسوولیت و سازو کار اداری به عنوان یک امانت 

برای خدمت به مردم است.
رئیس جمهوری اظهارداشت:توفیقی است برای بنده و همکارانم که در آغاز کار دولت 
به زیارت مرجع نورانی امام عظیم الشان بیاییم و زیارت کنیم مرقد امام راحل را و میثاق 

ببندیم با امام راحل که میثاق با امام راحل میثاق با همه خوبی ها و پاکی ها است.
وی  خاطرنشان کرد : در منظومه فکری امام راحل خدمت به مردم جایگاه ویژه ای 
دارد. در تمام عالم همه دولت ها، همه مسوولان مدعی خدمت به مردم هستند و در 

سخنان و ادبیات آنها این است که به مردم خدمت می کنیم.
آیت الله رئیسی ادامه داد: یک خدمت، خدمت منفعت گرا است که خدمت با نگاه 
مادی است. اساس خدمت آن است که انسان منافع خود، حزب و گروه خود را در نظر 

بگیرد یعنی خدمت می کند که منفعت ببرد.
رئیس جمهوری گفت: خیلی ها در عالم هستند که خدمت می کنند مشخص است 
که برای منافع خود است که گاهی به زبان جاری می کنند و گاهی به زبان نمی آورند. 
یک نوع دیگر از خدمت نوع دوستی و انسانمدارانه است. یعنی کسی دلش می سوزد 
برای کسی که ندارد یا گرفتار است و به او خدمت می کند که خیلی ها این طور خدمت 

می کنند.
وی با بیان این که منظومه فکری و اندیشه امام )ره( خدمت است گفت: امام )ره( 
خدمت را به همه ما آموختند و در تاکید فرمایشات رهبر معظم انقلاب  هم خدمت 
به مردم برای خدا است که اولین گام در این خدمت خدا باوری است. باور داشتن 
به قدرت لایزال الهی است که ما در خدمت و محضر خداوند هستیم قبل از این که 
بخواهیم به دیگران پاسخگو باشیم باید به خداوند پاسخگو باشیم. اولین و مهمترین 

پاسخگویی یک مدیر و مسئول به خداوند متعال است.
آیت الله رئیسی افزود: دوم نکته ای که در نگاه امام )ره( است و شاید اولین دیداری 
که دولت بعد از انقلاب با ایشان داشتند، سخن امام راحل به آنها  توجه به مردم و نگاه 
به مردم بود. وی با بیان اینکه امروز نعمتی نصیب ما شده که شکر آن در خدمت به مردم 
است گفت: نگاه امام )ره( به مردم تشریفاتی نبود، نگاه سیاسی که سیاستمداران به 
طور متداول مطرح می کنند نبود. حقیقتا امام )ره( مردم را باور داشت و اگر می فرمود 
" میزان رای ملت است " آن را باور داشت بنابراین محور در این دولت محور امانت داری 
است و دولت و مسولیت و سازوکارهای اداری به عنوان یک امانت برای خدمت به مردم 
است. رئیس جمهوری افزود: نکته سوم در آموخته های امام راحل که همواره به آن 
توجه داشتند که با میثاق با امام )ره( باید به آن توجه کنیم مساله اعتماد به داشته های 
این ملت و اعتماد به داشته های مادی و معنوی و نیروی متراکم انسانی که خداوند به 

این کشور مرحمت کرده است.
آیت الله رئیسی با بیان این که شعار امام )ره( بر دو اصل اتکال به خدا و اعتماد به نفس 
است گفت: این دو اصلی است که همواره امام )ره( بر آن پافشاری می کرد و امروز در 

آموزه های رهبر معظم انقلاب برای همه دولتمردان وجود دارد.
رئیس جمهوری افزود: با میثاق و پیمان با امام )ره( آمده ایم که بگویم ما با اندیشه، 
رهنمود و راهبردهایی که امام برآن تاکید داشتند در عمل و در اقدام پای بند به آن 

هستیم. خیر دنیا و آخرت در این است که به این خط نورانی پایبند باشیم.
آیت الله رئیسی تاکید کرد: بهترین مبین خط امام )ره( رهبری است که می تواند 
تمام ابعاد خط امام )ره( را برای ما تبیین کند. این خط نورانی باید همواره مورد توجه 
دولتمردان باشد.  وی با بیان این که امروز در آغاز کار دولت از روح  بلند امام )ره( مدد 
بگیریم گفت: یقین می دانیم امام )ره( در آن عالم ناظر بر اعمال ما است و حتما دغدغه 
این انقلاب را به عنوان مهمترین میراث دارد. به کسانی که این انقلاب را یاری می کنند 
توجه دارد. این انقلاب را روز به روز پررونق تر می کند. روح بلند امام ناظر و دعاگو است. 
رئیس جمهوری گفت: امروز در محضر امام عرضه می داریم که در این دوره  به لطف 
خدا و با اراده مردم مسوولیت برعهده ما قرار گرفته است و از ارواح ملکوتی همه شهدا 
و شهید رجایی و باهنر که ناظر ما هستند کمک می خواهیم که این خط نورانی امام 
را بتوانیم ادامه دهیم. اندیشه و عمل و اقدامات ما در رابطه با این شناخت و اقدام ما 
نسبت به خط امام باشد و پایبندی به این خط فکری اجرایی و عملی باشد . همواره 
تلاش کنیم که شکرگزار این نعمت الهی باشیم که امروز ما امانتدار آن هستیم و خداوند 

مقدر کرده که ما امانت دار این نعمت الهی باشیم. 
ما بر مشکلات فائق خواهیم آمد؛ تردید نداریم 

آیت الله رئیسی افزود: مشکلات مردم مشکلات بسیاری است و حل این مشکلات 
در پرتو آن است که از ارواح شهدا و روح مطهر امام )ره( مدد بگیریم و یقین داریم که مدد 
الهی و امدادهای غیبی همراه ما خواهد بود. امام )ره( همیشه به رزمندگان   و امروز 
هم رهبری به ما تاکید دارند که بدون تردید اگر در مسیر درست عمل کنیم مدد الهی 

همراه و یار ما خواهد بود. 
رئیس دولت سیزدهم  تاکید کرد: ما بر مشکلات فائق خواهیم آمد. تردید نداریم. 
مشکلات زیاد است اما به مدد الهی و مدد از ارواح شهدا و روح مطهر امام )ره( بر همه 

مشکلات قادریم که فائق بیاییم. 
وی یادآور شد: امام )ره( به ما آموختند که می شود با تکیه به قدرت لایزال الهی بر همه 
قدرت ها، دشمنان و کسانی که امروز مدعی در دنیا هستند پیروز شد. مشی، خط و راه 
امام هم این بود.  هیچ مانعی را امام در زندگی مانع به حساب نمی آورد و  می فرمود با 

قدرت خداوند می شود بر هر قدرتی فائق آمد. 
وی  اضافه کرد: امروز با امام )ره( میثاق و پیمان می بندیم که خط نورانی امام را 
ادامه دهیم و وفادار به این خط نورانی باشیم که خیر ملت، کشور و دولت در پایبندی 
به این خط نورانی است که امروز این خط در جامعه ما درخشش دارد. جوامع دیگر در 
کشورهای دیگر که امروز با امام و خط و آموخته های امام آشنا شدند همه دلداده به این 
خط و راه شدند و می دانند که آنچه می تواند سعادت آنها را تضمین کند همین خط 
امام )ره( است.  آیت الله رئیسی در ادامه ضمن تشکر از سید حسن خمینی تولیت 
مقدس حضرت امام گفت: من از یادگار امام بزرگوار و تولیت آستان مقدس حضرت 
امام )ره( و همه دست اندرکاران تشکر و قدردانی می کنم و امیدوارم که بتوانیم همواره 

از دعاهای خیر شما برخوردار باشیم. 
رئیس جمهوری گفت: این دولت نیاز به آن دارد که همه ملت، سلیقه ها، آحاد و گروه 
ها با تمام وجود خود را همراه آن بدانند و دولت هم خود را  متعلق به همه ملت بداند. 
آحاد ملت را به عنوان کسانی که خدمت گذار آنها باشند ببیند که این حقی برای همه 
ملت است که برگردن ما نهاده شده است. ادای این تکلیف نیازمند عنایت حق است. 
وی تاکید کرد:  ما نسبت به همه ملت با هر سیلقه و پویشی و سلیقه سیاسی خود را 
موظف و مکلف هستیم و همه را صاحب حق می دانیم که ادای این حق نیازمند مدد 

الهی است که خداوند به همه ما مرحمت کند.
مقابله با کرونا،مهار گرانی وتامین معیشت مردم اولویت هاست

 رییس  جمهوری اسلامی ایران  همچنین روز پنجشنبه درنخستین جلسه هیات 
دولت سیزدهم با تاکید براینکه مصمم به اجرای عدالت هستیم و بهترین ملاک آن 
اجرای قانون است، اظهارداشت: مقابله با کرونا، مهار گرانی و تامین معیشت مردم 

اولویت های مهم دولت است. 
آیت الله رئیسی در جلسه هیات دولت که یک روز بعد از رای اعتماد مجلس به وزیران 
برگزار شد، با قدردانی از همه مسئولانی که در تاریخ 40 ساله کشور برای پیشرفت امور 
مردم در رفع مشکلات و دغدغه های مردم فعالیت کردند، گفت با همه تلاش هایی که 
در دولت های مختلف در این کشور انجام شده است امروز شاهد شرایطی در  هستیم 
که این شرایط شایسته ملت بزرگ ایران نیست و حتماً باید این شرایط در زندگی مردم 

تغییر پیدا کند.
وی ادامه داد: این امر نیازمند برنامه و همچنین نیازمند مردان و زنانی است که در این 
میدان نقش آفرینی و در زندگی مردم گشایش ایجاد کنند. بدون تردید خداوند هم به 

انسجام و یکپارچگی برکت خواهد داد و شرایط متفاوت خواهد شد.
رئیس دولت سیزدهم با تبریک به وزیرانی که توانستند رای اعتماد مجلس را کسب 
کنند و وارد دولت شده اند و به آرای قابل توجهی از سوی مجلس به عنوان وزیر در دولت 
مشغول به کار شده اند، اظهار داشت: شکر این امانتی که ملت به من و شما برای اداره 
کشور سپرده این است که از آن در آنجا که رضای خدا است استفاده کنیم. نخست 
اینکه که نعمت را خوب بشناسیم و بعد بدانیم این نعمت از جانب خداست و بدانیم 
که کجا باید از این نعمت استفاده کنیم و همچنین برای اینکه هم نعمت را شناختیم 
و هم دانستیم از طرف خداوند متعال است و هم در جای خود استفاده کردیم، از 
سودای دل شاکر خدا باشیم. این مراحل سپاسگزاری از حضرت حق است. وی اضافه 
کرد: شکرگزاری به این است که همکاران شب و روز نشناسند و با همه وجود همه 
تلاش های ارزشمند کارآمد را به کار بگیرند و برخی از عقب ماندگی ها در حوزه های 
مختلف را جبران کنند چون در برخی حوزه ها عقب ماندگی جدی داریم که باید جبران 
شود. مردم باید در امور پیشرفت و اجرای عدالت را احساس کنند. عدالت در سخن 
نیست چرا که در سخنرانی، شعر عدالت بسیار گفته می شود اما در اجرا، این امر توسعه 
چندانی ندارد و باید نشان دهیم به نام نظام مقدس جمهوری اسلامی و به نام دولت 

اسلامی مصمم هستیم عدالت را اجرا کنیم.
رئیس دولت سیزدهم در تعریف عدالت گفت: عدالت یعنی هر چیز جای خود؛ اول 
آن هر چیز باید خوب شناخته شود و بعد جای خود شناخته شود و بعد با اراده و تصمیم 

هر چیز، هر کس و هر اقدام را در جای خود گذاشت.

رییسی تاکید کرد: در رابطه با عدالت بحث های نظری و حوزوی نمی توانیم داشته 
باشیم و باید سر چارچوبی با هم توافق کنیم. بهترین ملاک برای اجرای عدالت اجرای 
قانون است. قانون مداری باید مورد تاکید اعضا قرار داده شود و برای اجرای قانون 

تلاش شود.
وی ادامه داد: اگر جایی از قانون ضعیف است و نیاز به اجمال یا ابهام دارد، برای 
اصلاح آن باید تلاش شود. در هر حال باید قانون اجرا شود و شاید بپرسید که آیا 
قانونمداری با انقلابی گری باهم می سازد؟ بله. امام فرمودند که نیروهای انقلابی ما 
قانونمندار هستند و قانون مداری را  با روحیه انقلابی اجرا می کنند. با توجه به شرایط 

خاص کشور باید قوانین خاصی داشته باشیم که ساز و کارهای آن در دولت است.
رییس جمهوری با تاکید بر نبود بن بست در نظام ولایت فقیه، تصریح کرد: امروز مقام 
معظم رهبری نسبت به همه امور کشور آشنا و مسلط هستند و ساز و کارهایی در این 
مدت ایجاد شده است تا بن بست نداشته باشیم. حتی آنجا که نیازمند است میان بر 
عمل کنیم هم قانون وجود دارد طوری که بتوانیم کارها را با سرعت انجام دهیم. گرفتار 
دیوانسالاری و نوعی پیچیدگی های اداری نشویم و نیازمند انضباط اداری هستیم. وی 
ادامه داد: مساله مهمی که امروز انتظار مردم است مساله مبارزه جدی با فساد است. 
وزیران در حوزه های مختلف و به خصوصا در حوزه های اقتصادی و جایی که دولت 
بخواهد امتیازی به بخش خصوصی دهد و در جاهایی که مجوزها صادر شود، منافذ 
فساد خیز را بشناسند و تلاش کنند که بسترهای فسادخیز را اصلاح کنند تا هر روز 

شاهد بروز یک موضوع و ساختن یک پرونده و مساله جدیدی در کشور نباشیم.
رییس جمهوربا تاکید بر این که مساله مبارزه با فساد و فسادستیزی به این است که 
بسترهای فساد زا را بشناسیم گفت: رهبر معظم انقلاب در سال 80 پیام 8 ماده ای 
دادند که همواره آن پیام زنده است که گویا دیروز این پیام صادر شده است. وظایف قوا، 
دستگاههای نظارتی تعیین شده است. در این پیام وقتی به دولت رسیدند فرمودند که 
اصلاح سازوکارهای فساد ساز که باید آنها را شناسایی و اصلاح کرد که شاهد بروز فساد 

و تولید پرونده نباشیم.
آیت الله رییسی افزود: ما نسبت به مساله بسیار مهمی که من به مردم قول دادم که 
حتما در روز آغاز دولت آن را به دولتمردان و مسئولان تاکید خواهم کرد مساله مبارزه با 
فساد و رانت است. آنجاهایی که رانت خواری وجود دارد شناسایی کنند. دستورالعملی 
هم صادر کردیم که تقدیم وزیران می شود و حتما تلاش کنند که مساله بسترها و 

زمینه های فساد اصلاح شود.
وی ادامه داد: از دیگر مواردی که وعده دادیم که در روز اول دولت با حساسیت دنبال 
کند مسئله ساخت یک میلیون مسکن در هر سال است که وزیر راه و شهرسازی با 
حساسیت و جدیت دنبال خواهند کرد که این وعده ای که داده شده در میدان عمل 

تحقق پیدا کنند.
ما باید دولت صادق الوعدی باشیم 

رییس جمهور گفت: ما باید دولت صادق الوعدی باشیم. در نگاه مردم باید اینگونه 
باشد که این دولت هر حرفی  زد قرار است اجرا کند نه این که جنبه رسانه ای و تبلیغاتی 
داشته باشد. بنای ما آن است که آنچه گفتیم و می گوییم با صداقت در عمل دیده 
شود. آیت الله رییسی افزود: امیدواریم خداوند متعال کمک و مدد کند که در این دولت 
بتوانیم با تجربیاتی که از دولت های پیشین وجود دارد کار خود را جلو ببریم. دولت های 
پیشین اقداماتی کردند و تجربیاتی دارند،عبرت هایی برای دولت فعلی است که بسیار 

مهم است که از آن درس بگیریم.
وی ادامه داد: موارد مختلفی امروز مردم نسبت به آن گله مند و ناراحتند و در هر کوی 
و برزنی می گویند که در حوزه اقتصادی و سیاسی، سیاست خارجی و سیاست داخلی  
چرا این طور و آن طور شد بنابراین به عنوان دولتی جدیدی که کار خود را آغاز کرده 
باید این عبرت ها به نحوی باشد که مشکلاتی که در پیش بود و تجربیاتی که پیشینیان 

داشتند را تکرار نکنیم.
رییس جمهور با بیان این که انسان از یک سوراخ نباید دوبار گزیده شود گفت: باید 
ببینیم که چه چیزهایی باعث ناکامی شده که سراغ آن نرویم و آنچه که کشور،  مملکت 

و دولت ها را کامیاب کرده و توانسته به اهداف نزدیک کند با همه وجود دنبال کنیم که 
اتفاق جدی بیفتد. آیت الله رییسی با تاکید بر این که با دو مسئله مهم روبرو هستیم 
گفت: مسئله اول موضوع کرونا است که همه دستگاه باید کمک کنند. محور وزارت 
بهداشت و درمان است اما همه دستگاهها باید کمک کنند. امروز نیروهای مسلح در 
این زمینه کمک می کنند و بخش های مختلفی از کشور دست به دست هم دادند اما 

معتقدم آنچه انجام شده لازم بوده اما کافی نیست.
وی افزود: ما باید موفق شویم که  ظرف مدت کوتاه مسئله هم واکسیناسیون را هم 
مسئله سلامت را در کشور تضمین  کنیم و این نیاز به کار مضاعف است. البته آنچه تا 
الان انجام شده خوب بوده اما کافی نبوده و یک گام هایی باید برداشته شود و به صورت 

فعال ظاهر شویم.
رییس جمهور ادامه داد: ما در رابطه با ویروس نباید به صورت منفعل عمل کنیم 
نگاه مان باید از حالت منفعل به حالت فعال تبدیل شود. پیشگیری ها و پیش بینی هایی 
صورت بگیرد که منجر شود به اینکه ما بر شرایط و وضعیت غالب شویم و شرایط و 
وضعیت را متفاوت کنیم لذا در این جهت لازم است که همه دستگاه ها کمک کنند. 
وی گفت: من بعد از زیارت مرقد امام و شهدای دولت به خاطر روز کارمند به کارکنان 
بهشت زهرا هم سر زدم. آنها کسانی هستند که کمتر به آنها سر زده می شود. آنها هر روز 

با تعداد زیادی از خانواده های مصیبت دیده که شرایط خاصی دارند مواجه هستند.
وی با بیان این که مساله کرونا مردم را ناراحت کرده و از آن رنج دیده اند گفت: شرایط 
ویژه ای است که می طلبد کار شبانه روزی جدی صورت بگیرد. من از وزارت بهداشت 

درمان و از همه  می خواهم که کار متفاوت صورت بگیرد.
ریس جمهوری با تشکر از کادر درمان در کشور، تاکید کرد: باید کار تحولی و متفاوت 
در کشور انجام شود. معاون اول موضوع ورود واکسن و افزایش تولید واکسن را پیگیری 

کردند و مبالغ آن نیز تأمین شد و باز هم تأمین خواهد شد.
وی ادامه داد: همه باید مساله کرونا را به طور جدی دنبال کنیم. همچنین وزارت 

خارجه باید با رایزنی کار واردات واکسن را با جدیت دنبال کند.
رییسی همچنین بخش های رسانه ای و اقناع ساز را برای اطلاع رسانی کارهای نو 
برای اقناع افکار عمومی را بسیار مهم توصیف کرد و گفت: به ویژه اینکه در آستانه 
بازگشایی مدارس هستیم و این کار ویژه و اقدامات مقدماتی و تمهیداتی را می طلبد که 
باید انجام شود. رئیس دولت مردمی از دیگر نکات بسیار مهم و اولویت دولت سیزدهم 
را مهار گرانی و تورم در کشور عنوان کرد و خطاب به وزیر آن ادامه داد: معیشت مردم و 
مهار گرانی و تورم از مسائل بسیار مهم و با اولویت دولت است و مردم انتظار دارند نسبت 

به این موضوع به هیچ وجه آرام نشینیم.
وی افزود: شرایط تحریم و فشار را قبول دارم اما می توانیم به لطف خداوند و کمک 
خود مردم و مشارکت آنان این موضوع را پیش ببریم. چراکه نقش مردم بسیار مهم است 
و هر جا که آنان را به میدان آوردیم، موفق شدیم. در سیره امام و رهبری این است که 
هر جا به مردم میدان و به آنان مشارکت دادیم از جنگ گرفته تا بسیاری از حوزه های 

دیگر،  کارها حل شده است.
رییسی خاطرنشان کرد: پیام هایی که به ما داده می شود از فرهیختگان، نخبگان 
جامعه و عموم مردم همه آمادگی دارند به این دولت به هر شکلی کمک کنند. وزیران با 
نگاه به مشارکت مردمی راهکارهایی در نظر بگیرند و از افکار مختلف و نخبگان کمک 
بگیرند. وی افزود: ما یک وزیر داریم اما این وزیر می تواند در کنار خود چهره های 
نخبگانی از دانشگاه ها صاحب نظران و افراد مجرب در این میدان و افرادی که قبلًا در 
سمت وزارت، وکالت و استاد دانشگاه بودند، کمک بگیرد. مشارکت عقول دیگر می 
تواند فکر، عقل و حرکت جمعی را شکل دهد و برون رفت از شرایط فعلی را به همراه 

داشته باشد.
وزرا گزارش شناخت نسبت به وضع موجود وزارت خانه ارائه کنند 

رییس دولت سیزدهم از وزیران خواست تا یک گزارش شناخت نسبت به وضع موجود 
وزارت خانه و شرایط فعلی ارائه کنند و گفت: در گزارش شناخت وضع موجود دستگاه 
با عدد، رقم و شرایط توصیفی کاملًا ترسیم شود. معلوم شود روزی که در وزارتخانه کار 
را آغاز کرده اید آن دستگاه چه شرایطی داشته و بعد به سمت اجرا حرکت کنید. این 

گزارش شناخت البته شناخت واقعی بدون افراط و تفریط، باشد.
رییسی با اشاره به جلسات متعدد خود از زمان کسب رای اعتماد مردم تا تشکیل 
هیات دولت و رای اعتماد مجلس به وزیران، گفت: با این که دولت هنوز شروع به کار 
نکرده بود تا امروز، هر روز صبح ساعت 7 صبح جلسه ای با حضور جمعی از همکاران 
قدیم در دولت یا برخی که هنوز شروع به کار نکرده بودند، برگزار شد که به جلسه رسمی 
ستاد اقتصادی وصل می شود. معاون اول هماهنگ کننده اقتصادی است. البته هر 

بخشی وظیفه خود را انجام می دهد.
وی اضافه کرد: شورای عالی هماهنگی اقتصادی را با دبیری آقای رضایی آغاز 
خواهیم کرد و این یکی از مواردی است که رهبر انقلاب ایجاد کردند تا دولت در بحث 
اقتصادی به بن بست نخورد. اگر از این جلسه درست بهره برداری شود و در مسیر خود 
حرکت کند، نتیجه خوب به همراه خواهد داشت. این جلسه هماهنگی بین قوای سه 
گانه است و می تواند در مسیر کارساز باشد که با دبیری دکتر رضایی این شورا بتواند 

موضوعات مهم در دستور کار جلسات و برون رفت از این وضعیت را انجام دهد.
انقلاب اسلامی، روحیه جهادی و  پیروزی  اول  باید مانند دوران  تاکید کرد:  وی 
بسیجی داشته باشیم تا کارهایی که برخی فکر می کنند در زمان کوتاه امکان آن وجود 

ندارد شما در عمل اثبات کنید که در زمان کوتاه انجام می شود.
رییس جمهوری با اشاره به تجدید میثاق امروز هیات وزیران با آرمان های امام راحل 
گفت: حضرت آقا لطف کردند برای شنبه وقت دیدار با اعضای هیات دولت گذاشتند 
و از رهنمودهای ایشان هم بهره خواهیم برد. برای دولت بسیار مهم است که بتوانیم در 

مسیری که باید، کار را دنبال کنیم.

آیت الله رئیسی در مراسم تجدید میثاق اعضای هیات دولت با آرمان های امام خمینی )ره(:

دولت نیاز داردهمه مردم ازهر سلیقه وگروهی همراه آن باشند

پژوهشگر ارشد مسائل افغانستان با تاکید بر اینکه منافع ایران باید نسبت به همه 
بازیگران در افغانستان غلبه داشته باشد، گفت: تغییرات طالبان نباید ایران را دچار 
فریب کند. باید با نگاه دقیق تری طالبان را بررسی کنیم و نگذاریم ایران بازنده 

تحولات افغانستان تلقی شود. 
»فرزاد رمضانی بونش« در گفت وگو با ایرنا، درباره آخرین وضعیت سیاسی و 
میدانی افغانستان پس از سقوط کابل به دست طالبان گفت: بعد از حضور طالبان 
در کابل و تحولات یک ماه گذشته افغانستان، شاهد نوعی شبه کودتا در این کشور 
بودیم و در این میان، طالبان عملا خود را برنده تحولات میدانی، سیاسی و نظامی 

افغانستان می داند.
وی با بیان اینکه نگاه رهبران طالبان طی روزهای گذشته به تحولات افغانستان 
آن است که وضعیت کنونی چندان پایدار نیست، اظهار داشت: طالبان روند 
تثبیت قدرت در افغانستان را مانند روند تصرف مناطق مختلف این کشور در یک 
ماه گذشته نمی داند. به همین خاطر، آنها در حال رایزنی برای گفت وگوهای آتی 
و ساختار جدید برای مقابله با چالش ها و بحران ها هستند تا روند تثبیت خودشان 

در قدرت را آغاز کنند.
این کارشناس ارشد مسائل افغانستان ادامه داد: این مسئله، امر به شدت سختی 
است چراکه چالش های زیادی در پیشروی طالبان هم در ابعاد داخلی، منطقه ای و 
بین المللی وجود دارد بنابراین در شرایط کنونی، طالبان بیش از هر زمان دیگری به 

دنبال مدیریت وضعیت کنونی و تلاش برای تثبیت خود در قدرت است.
تلاش طالبان افزایش سهم خود در قدرت به بیش از 50 درصد است

رمضانی بونش در پاسخ به این سوال که مدل و ساختار دولت آتی افغانستان به 
چه شکلی خواهد بود، تصریح کرد: باید بین اهداف غایی و حداکثری طالبان با 
واقعیت های سیاسی، میدانی، قومی، اجتماعی و... افغانستان تفاوت هایی قائل 
شویم. با آنکه در شرایط کنونی نئوطالبان در راس قدرت طالبان هستند و آنها هم 
تفاوت هایی با جناح سنتی طالبان - که در دهه 90 میلادی در قدرت بود - دارند 
اما باید دانست که طالبان، طالبان است و نگاه قومیت گرایانه، پشتون محور و 

تمامیت خواهانه آنها همچنان وجود دارد.
دو  طی  مختلف  عرصه های  در  افغانستان  جامعه  تحولات  اینکه  بیان  با  وی 
دهه گذشته با نیت ها و هدف های طالبان همخوانی نداشته و سازگار نیست، 

خاطرنشان کرد: رهبران کنونی طالبان می دانند قدرت را با زور سر نیزه نمی توان 
حفظ کرد بنابراین آنها سعی می کنند هم خود را متفاوت از گذشته نشان داده و هم 
در رایزنی هایی که با شورای سه نفره صلح و سران تاجیک و ازبک دارند، حضورشان 

در قدرت را تثبیت کنند.
به گفته این پژوهشگر ارشد مسائل افغانستان، طالبان در گفت وگوهایی که با 
گروه ها و جریان های دیگر افغانستانی دارد، تلاش می کند امتیازات بیشتری را 
برای خود اخذ کرده و از آن برای تشکیل حکومت فراگیر استفاده کند. در این 
چارچوب، تلاش طالبان افزایش سهم خود در قدرت به بیش از 50 تا 70 درصد 

است.
عقب نشینی های طالبان تاکتیکی است

رمضانی بونش با اشاره به شکل گیری مقاومت ملی در افغانستان در برابر طالبان 
ابراز داشت: تشکیل جبهه مقاومت در برابر طالبان توسط »احمد مسعود« و سایر 
نخبگان سیاسی، نظامی و قومیتی افغانستان و همچنین وقوع برخی درگیری ها 
و مقاومت ها در مناطق هزاره نشین، تاجیک نشین و ازبک نشین نشان می دهد 

طالبان نمی تواند قدرت آنها را نادیده بگیرد و مانع جدی شان است.
وی با یادآوری عدم شناسایی طالبان از سوی کشورها و سازمان های بین المللی 
بیان کرد: استقبال چندانی از طالبان توسط کشورها، قدرت های بین المللی، 
رسانه ها، جامعه مدنی و سازمان های بین المللی نشده که به خاطر سابقه بد آنها 
در دهه 90 میلادی است. همین مسئله موجب شده تا رهبران طالبان بخواهد با 

استفاده از فرمول های جهان شمول تری با تحولات برخورد کنند.
این کارشناس ارشد مسائل افغانستان با بیان اینکه طالبان فهمیده با فرمول 
ابعاد  دهه 90 میلادی موفق نمی شود، یادآور شد: طالبان سعی می کنند در 
داخلی، منطقه ای و بین المللی و همچنین در ابعاد اقتصادی، اجتماعی و... با 
عقب نشینی های تاکتیکی به خواسته های خود برسد و بازیگران داخلی، منطقه ای 
و بین المللی را مجاب کند که آنها نسبت به قبل متفاوت هستند و توان اداره کشور 

را هم دارند.
افغانستان در وضعیتی ژله ای است

رمضانی بونش با اشاره به رایزنی های طالبان با جریان ها و گروه های مختلف 
عنوان کرد: با وجود رویکرد گفت وگو محور در پیش گرفته شده از سوی طالبان، آنها 

سعی می کنند از ابزار تسلط در افغانستان برای چانه زنی استفاده کرده و بازیگران 
رقیب را به دادن امتیازات بیشتر مجبور کند. با این وجود، افغانستان در وضعیتی 

ژله ای قرار داشته که این برای طالبان مطلوب نیست.
وی با بیان اینکه با گذشت زمان، احتمال افزایش دامنه مخالفت ها با طالبان 
وجود دارد، گفت: حتی امکان دارد در حوزه میدانی و نظامی هم با جنگ داخلی 
روبه رو شویم. این مسئله زمانی رخ می دهد که طالبان از اهداف حداکثری و 
دیدگاه های متصلبانه خود کوتاه نیاید و سعی داشته باشد حداکثر قدرت را در 

اختیارش قرار دهد.
و  اعتراض  پتانسیل  اینکه  بر  تاکید  با  افغانستان  ارشد مسائل  پژوهشگر  این 
نارضایتی در بدنه جریان های قومی و مذهبی وجود دارد، اظهار داشت: اینکه این 
پتانسیل چه زمانی از حالت بالقوه به حالت بالفعل می شود و موجب درگیری شود، 
به عوامل مختلفی وجود دارد. فقط پنجشیر و احمد مسعود نیست که طالبان را 
نپذیرفته بلکه درگیری هایی هم در مناطق هزاره نشین و تاجیک نشین دیگر رخ 

داده است.
روند تغییرات در جامعه افغانستان بیشتر از طالبان بوده است

رمضانی بونش با بیان اینکه عمده ترین رقیب طالبان، مقاومت ملی به رهبری 
قانون اساسی  به  توجه  با  و »امرالله صالح« است، تصریح کرد:  احمد مسعود 
افغانستان، امرالله صالح هم اکنون خود را سرپرست رییس جمهور افغانستان 
می داند و همین مسئله موجب نگرانی طالبان نیز شده است که مبادا جامعه 
بین المللی، صالح را به رسمیت بشناسد زیرا این کار، روند تثبیت طالبان در قدرت 

را سخت تر می کند.
مختلف  قومیت های  و  زنان  با  گذشته  روزهای  در  طالبان  برخورد  درباره  وی 
افغانستان خاطرنشان کرد: هر جنبش اجتماعی هر چقدر هم تندرو و افراطی  
باشند، به مرور زمان دچار اصلاحات و تغییراتی می شوند. طالبان نیز از این قاعده 
مسثتنی نبوده ولی باید در نظر داشت که روند تغییرات در جامعه افغانستان بسیار 
بسیار بیشتر از طالبان بوده است. طالبان هرچند تغییر کرده ولی دارای تعصبات 

پشتون محور، رویکردهای قومیت نگرانه و معتصبانه مذهبی را دارد.
این کارشناس ارشد مسائل افغانستان با بیان اینکه به نظر می رسد طالبان نسبت 
به زنان، جامعه مدنی و... برخوردهای تاکتیکی داشته باشد، ابراز داشت: ممکن 

است آنها اکنون امتیازاتی بدهند و عقب نشینی هایی داشته باشند تا چهره زیبای 
و ملونی از خود به نمایش بگذارند اما در مرحله تثبیت، دیدگاه های بنیادگرای خود 

را عملیاتی کنند.
طالبان به ایران، روسیه و چین وعده داده است

رمضانی بونش درباره برخورد طالبان نسبت به همسایگان افغانستان هم بیان 
و همچنین همسایه ها  میلادی  در دهه 90  افغانستان  پیشین  بازیگران  کرد: 
همچنان همان نگرانی های قبلی را نسبت به طالبان دارند ولی با توجه به دامنه 
تغییرات آنها در افغانستان و همچنین قول ها و وعده هایی که آنها به ایران، روسیه 
و چین داده است، از آن نگاه منفی به طالبان کاسته شده اما هند خود را حذف 
شده از صحنه افغانستان تلقی کرده و پاکستان نیز خود را برنده کامل تحولات 
افغانستان می داند. وی با اشاره به پیوندهای ایران و افغانستان عنوان کرد: منافع 
ملی، هویتی و ژئوپولتیکی ایران باید نسبت به همه بازیگران افغانستان در این کشور 
غلبه داشته باشد. طالبان هرچند تغییراندک راهبردی و گسترده تاکتیکی کرده اند 
اما این تغییرات از سوی طالبان، نباید ایران را دچار فریب کند. باید با نگاه دقیق تری 
طالبان را بررسی کنیم و نگذاریم سیاست خارجی ایران بازنده تحولات افغانستان 

تلقی شود.

رمضانی بونش پژوهشگر ارشد مسائل افغانستان:

نگذاریم سیاست خارجی ایران بازنده تحولات افغانستان تلقی شود
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به کتاب خدا ، چنگ در زنید ؛ 
زیرا آن ، ریسمانی استوار و نوری 

روشنگر است .
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بانک  اندازی  راه  برای  به تلاش  با اشاره   رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم 
اکسیژن در این استان گفت: با ایجاد بانک اکسیژن، نیاز بیماران کرونایی که در 

منزل قرنطینه هستند به میزان زیادی برطرف خواهد شد. 
محمدرضا قدیر روز چهارشنبه در یکصد و دومین جلسه استانی ستاد مقابله با 
کرونا، در سالن کرامت استانداری قم، افزود: این بانک اکسیژن با حمایت هلال 
احمر و مجمع خیرین سلامت قم در آینده نزدیک در این استان ایجاد می شود.

وی با تاکید بر اینکه همچنین این استان به قله پیک پنجم نرسیده است گفت: 
آمار بالای فوتی های کرونا در این استان به دلیل مراجعه دیرهنگام افراد مبتلا 
شده به مراکز درمانی است. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم، با بیان اینکه روند 
بستری و ابتلا به کرونا در این استان همچنان افزایشی است، افزود: هم اکنون 

حدود یک هزار بیمار در مراکز درمانی قم بستری هستند.

وی با تاکید بر اینکه رفتار مردم در مواجهه با ویروس کرونا باید تغییر کند، اظهار 
داشت: رعایت کامل دستورالعمل ها باید مورد توجه مردم باشد. قدیر با اشاره به 
اهمیت واکسیناسیون در جامعه گفت: اثرات واکسیناسیون در جامعه ملموس 
است و بیشتر افرادی که در حال حاضر در مراکز درمانی بستری هستند واکسینه 
نشدند. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم بابیان اینکه روزانه بین یک هزار و 200 
تا یک هزار و 300 بستری موقت در استان داریم، گفت: بیمارستان های قم در 
حال حاضر تکمیل است و درخواست راه اندازی بیمارستان تنفسی به ارتش را 
داده ایم که بزودی در قسمتی از فضای آزاد بیمارستان شهید بهشتی راه اندازی 
خواهد شد. وی خاطرنشان کرد: باید بیش از 60 درصد مردم در استان واکسینه 
شوند تا نسبت مرگ ومیر نیز کاهش یابد و این در حالی است که تاکنون به 353 

هزار و 800 نفر در این استان واکسن کرونا تزریق شده است.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

بانک اکسیژن برای کمک به بیماران کرونایی ایجاد می شود

معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد امام 
خمینی )ره( استان قم گفت: مردم نیکوکار قم در چهار 
ماه نخست سال جاری نزدیک به 511 میلیارد و 710 
میلیون ریال مشارکت داشتند که این کمک ها در اسرع 

وقت در اختیار نیازمندان قرار گرفته است. 
سید محمد رضا میره ای، با بیان اینکه در مدت یاد 
شده هزار و 690 یتیم و سه هزار و 859 فرزند محسنین 
نیز توسط حدود 27 هزار حامی، حمایت می شوند 
و  میلیارد  از 113  بیش  این مدت  در  اظهار داشت: 
320 میلیون ریال به حساب کودکان یتیم و محسنین 
واریز شده است. وی با اشاره به اینکه در حال حاضر 
137 هزار و 393 صندوق صدقه ها در استان فعال 
هستند افزود: از ابتدای سال تا پایان تیرماه، کل درآمد 

این نهاد در بخش صدقه ها بالغ بر 65 میلیارد و 635 
میلیون ریال بوده است. میره ای ادامه داد: با احتساب 
حدود 300 میلیارد ریال درآمدهای مبتنی بر نیاز و 
نزدیک به 32 میلیارد ریال درآمد زکات مجموع کمک ها 
و مشارکت های مردمی در پایان دوره نزدیک به 511 
میلیارد و 710 میلیون ریال بوده است. معاون کمیته 
امداد قم از فعالیت 86 مرکز نیکوکاری در سطح استان 
خبر داد و به مردم اطمینان داد که این مراکز زیر نظر این 

نهاد مشغول خدمت رسانی به نیازمندان هستند.
مدیر تامین مسکن و امور مهندسی ساختمان کمیته 
امداد قم نیز طی سخنانی از مردم و خیران خواست با 
کمک های خود این نهاد را در تامین مسکن نیازمندان 

یاری کنند.

مسکن  قیمت  به افزایش  اشاره  با  رشیدی  یوسف 
گفت: این نهاد برای خرید و تعمیر مسکن افراد تحت 
تسهیلات  فقره  تاکنون 67  سال  ابتدای  از  حمایت 
ریال پرداخت  به ارزش هفت میلیارد و 965 میلیون 
تعمیر مسکن  برای  به اینکه  اشاره  با  کرده است. وی 
194 خانوار نیز پنج میلیارد و 965 میلیون ریال اعتبار 
 480 و  میلیارد  یک  کرد:  تصریح  شده است  صرف 
شهری  حمایت  تحت  خانوار  به 2  نیز  ریال  میلیون 
کمک شد تا به خرید و تکمیل مسکن خود اقدام کنند. 
رشیدی از خیران استان خواست با واریز کمک های 
خود به کارت 6037991199520952 با کد شناسه 
332263 این نهاد را در تامین سرپناه نیازمندان یاری 

کنند.

معاون کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم خبرداد:

کمک ۵۱۱ میلیارد ریالی نیکوکاران قمی به  نیازمندان

طرح:محمدعلی رجبی

تبانی هویج و کرونا! کرونا هویج را گران کرد! 

 عذرخواهی ظریف از کادر درمان
محمدجواد ظریف روزپنجشنبه با بدرقه حسین امیرعبداللهیان، وزارت امور خارجه را ترک کرد. این در حالی بود 
که وزیرخارجه دولت دوازدهم به دلیل رعایت نکردن پروتکل های بهداشتی در هنگام دیدار با امیرعبداللهیان از 
کادر سلامت عذرخواهی کرد. محمد جواد ظریف در یک پست اینستاگرامی در این ارتباط نوشت:سلام خدا را 
شاکرم که بار این مسئولیت سنگین از دوشم برداشته شد و برای جناب آقای دکتر امیرعبداللهیان در تحمل این بار 
سنگین دعا می کنم و در خدمت ایشان خواهم بود.اما یک عذرخواهی اساسی؛ آن قدر شوق فراغت از مسئولیت 
و دیدن دوست و همکاری قدیمی به عنوان جانشین مرا برای لحظاتی از خود بی خود کرد که رفتار خلاف پروتکل 
کرونا داشتم و سخنان نابجا گفتم.با دیدن کلیپ شرمنده شدم و لازم دیدم از همه مردم به ویژه ایثارگران سلامت 

ع کنم. ببخشید«.

سهم استان ها از کابینه سیزدهم چقدر است؟
 براساس بیوگرافی منتشر شده از 18 وزیر دولت رئیسی، چهار وزیر متولد تهران هستند و سه وزیر نیز به استان 
فارس می رسند. وزرای دادگستری و فرهنگ و ارشاد اسلامی از اهالی استان همدان هستند و زادگاه وزرای امور 
خارجه و صنعت و معدن نیز استان سمنان است.زادگاه عیسی زارع پور وزیر ارتباطات با 41 سال سن به استان 
کردنشین کرمانشاه می رسد و وزیر بهداشت هم متولد سراب آذربایجان شرقی است. اهالی استان اصفهان هم 
ساداتی نژاد و علی اکبر محرابیان را در کابینه دارند و استان گلستان هم با حضور احسان خاندوزی در وزارت 
اقتصاد یک سهم از کابینه رئیسی گرفته است. استان مرکزی هم سهم خود را در وزارت علوم و با حضور محمدعلی 

زلفی گل گرفته است واستان خراسان جنوبی هم وزیر اطلاعات را در کابینه دارد.

شهردار جدید شهر قنوات قم معرفی شد
 شورای اسلامی شهر قنوات قم در یازدهمین جلسه شورای این شهر ابراهیم فرهادلو را به عنوان شهردار جدید 
این شهر معرفی کرد. به گزارش روابط عمومی شورای اسلامی شهر قنوات، باتوجه به شروع فعالیت دوره ششم 
شورای اسلامی قنوات و برگزاری جلسات متعدد در مورد انتخاب شهردار، محمد ابراهیم فرهادلو با موافقت همۀ 
اعضا منتخب شورا برای مدیریت شهری شد.گفتنی است فرهادلو پیش از این تجربه سه دوره تصدی سرپرستی 
شهرداری قنوات،14سال معاون شهرداری در زمان تصدی 5 شهردار قبلی و 17 سال مسوولیت در حراست 
شهرداری قنوات را در کارنامه خود دارد.پیش از این رضا شکاری شهردار کنونی شهرستان کهک تصدی شهرداری 

شهر قنوات را بر عهده داشت.

تکذیب واکسیناسیون بدون محدودیت سنی طلاب 
 روابط عمومی معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم در اطلاعیه ای در خصوص مطلب منتشرشده در 
فضای مجازی در خصوص تزریق واکسن به طلاب حوزه علمیه قم بدون محدودیت سنی، توضیحی ارائه کرد.
در متن این اطلاعیه آمده است: اطلاعیه ای که در فضای مجازی در خصوص تزریق واکسن به طلاب حوزه های 
علمیه قم بدون محدودیت سنی منتشر شده، خلاف واقع و نادرست است.در این اطلاعیه اضافه شده است: 
در حال حاضر تنها متولدین سال 1360 به قبل امکان ثبت نام در سامانه Salamat.gov.ir و مراجعه به مراکز 
واکسیناسیون برای دریافت واکسن دارند و واکسیناسیون سایر گروه های سنی متعاقباً و بعد از انتشار اطلاعیه 

رسمی انجام خواهد شد.

پذیرش هواپیماهای شرکت کام ایرِ افغانستان توسط ایران
سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری گفت:در پی افزایش درگیری ها و تنش در فرودگاه کابل، مالک شرکت 
هواپیمایی ِ خصوصی کام ایر افغانستان، خواستار انتقال تعدادی از هواپیماهای این شرکت به فرودگاه های ایران 
شد.جمهوری اسلامی ایران نیز در راستای تعاملات بین المللی با کشورهای همسایه، مجوز فرود پروازهای مذکور 

را صادر کرده است. این پرواز ها فاقد مسافر هستند.

صالح آبادی؛ جدی ترین گزینه بانک مرکزی 
 با نهایی شدن صلاحیت کابینه رئیسی از سوی مجلس شورای اسلامی و آغاز به کار وزیران آن، تنها ریاست بانک 
مرکزی از سوی دولت فعلی تعیین نشده که در حال حاضر، گمانه زنی ها درباره صالح آبادی، گزینه مدنظر دولت 

شدت گرفته است و به احتمال فراوان حکم وی بزودی امضا خواهد شد.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم اعلام کرد:

هزینه هزار میلیارد ریالی برای 
طرح های کلان فضای سبز 

طی  گفت:  قم  شهرداری  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  مدیرعامل 
سال های اخیر حدود یکهزار میلیارد ریال در زمینه تامین تجهیزات، اجرای 
طرح های کلان و توسعه شبکه آب خام و همچنین بهینه سازی مصرف آب 

فضای سبز در شهر قم هزینه شده است. 
پیام جوادیان با اشاره به اقدام های گسترده ای که طی سال های اخیر در 
راستای کاهش استفاده از آبّ شرب برای آبیاری فضای سبز شهر صورت 
گرفته است اظهار داشت: طی 6 سال گذشته اقدام های مهمی در حوزه 
طرح جامع آب خام شهر قم برای فضای سبز انجام شده که از آن جمله 
گرفتن توافق و مجوز استفاده از چاه ها، ایجاد مخازن متعدد برای مدیریت 
آب خام و یکپارچه سازی شبکه آب خام فضای سبز، استفاده از پساب 
بوده است. وی با اشاره به نقش مهم و غیرقابل انکار توسعه فضای سبز در 
ایجاد شادابی و طراوت شهری تصریح کرد: این نکته که توسعه فضای سبز 
موجب تلطیف هوای شهر، شادابی و طراوت شهری و ایجاد آرامش و فضای 
تفریح برای شهروندان می شود غیرقابل انکار است و اگر این کار به درستی 
صورت گیرد با کاهش دمای ناشی از افزایش تراکم درختان در شهر، در 
بلندمدت شاهد کاهش استفاده از منابع آبی نیز خواهیم بود. مدیرعامل 
پارک های قم خواستار همکاری و مشارکت تمام دستگاه های دخیل در 
امور شهری برای توسعه فضای سبز شد و افزود: شهرداری قم هزینه های 
بسیاری صرف توسعه فضای سبز در سال های اخیر کرده و در کنار این 
مساله از جداسازی شبکه آب خام از آب شرب و همچنین بهینه سازی 
مصرف این شبکه غفلت نکرده است. وی ادامه داد: بیش از 150 کیلومتر 
لوله کشی خطوط اصلی انتقال آب، صرف حدود 200 میلیارد ریال در 
بخش خرید تجهیزات و لوله و اتصالات، اجرای بیش از 400 طرح کلان در 
بخش آب با اعتبار بیش از 500 میلیارد ریال، ساخت مخازن و پیمان های 
اجرای لوله های اصلی و توسعه شبکه آبیاری قطره ای، زیرپوشش رفتن 
12 میلیون مترمربع از عرصه های فضای سبز توسط آبیاری قطره ای موید 
همین مطلب است. جوادیان با بیان اینکه طرح مطالعاتی آب خام فضای 
سبز شهر قم در حال تهیه و تصویب نهایی است گفت: براساس این طرح 
جداسازی آب شرب از آب خام فضای سبز به صورت کامل انجام خواهد 
شد. وی افزود: در سال 94 برنامه ریزی بالغ بر 200 لیتر بر ثانیه جداسازی 
آب شرب از شبکه فضای سبز صورت گرفته بود تا جایگزین آن آب خام شود 
که تاکنون محقق نشده است. وی با بیان اینکه توسعه شبکه آب خام هرسال 
در دستور کار شهرداری است و در جلسه ها با آب منطقه ای این مساله 
نهایی می شود خاطرنشان کرد: در حال حاضر 20 میلیون مترمکعب از آب 
فضای سبز از منابع غیرشرب تامین می شود و حدود 10 میلیون مترمرکعب 
کسری منابع آبی داریم که با کم آبیاری فضای سبز آن را جبران می کنیم. 
جوادیان تصریح کرد: بوستان های ولایت، زائر، مرجعیت و اسلام آباد حدود 
12 میلیون مترمکعب نیاز آبی دارد که حدود 7.5 میلیون مترمکعب کمبود 
آب دارد و به آب شرب هم متصل نیستند و سازمان پارک ها تمام تلاش خود 

را انجام می دهد تا از آب شرب در آبیاری فضای سبز استفاده نشود.

معاون خدمات شهری شهرداری قم :

پرسنل شهرداری در اولویت 
واکسیناسیون قرار گیرند

معاون خدمات شهری شهرداری قم خواستار اولویت واکسیناسیون برای 
پرسنل شهرداری با توجه به مواجهه حداکثری آنان با مردم شد.

این  بیان  با  کرونا  با  مبارزه  استانی  ستاد  نشست  در  ذاکریان  عباس 
اطلاع  بنرهای  بیشتر  اکران  آماده  شهرداری  رسانی  اطلاع  کارگروه  که 
رسانی برای گسترش واکسیناسیون در قم است یادآور شد: بخشی از 
فضاسازی و اطلاع رسانی شهری در دهه اول محرم به پاسداشت نهضت 
حسینی و مراسم های عزاداری اختصاص داشت که این فضا در روزهای 
اخیر برای اطلاع رسانی بیشتر موضوع مبارزه با کرونا و گسترش و توسعه 

واکسیناسیون اختصاص خواهد یافت.
وی با اشاره به آغاز تزریق دُز دوم واکسن کرونای رانندگان تاکسی در 
قم خاطرنشان کرد: لکه گیری واکسیناسیون این عزیزان در دستور کار 
قرار دارد، ضمن آن که مقرر شده تا با لیبل اطلاع رسانی بر روی شیشه 

تاکسی ها، مردم از واکسینه بودن با نبودن راننده تاکسی مطلع شوند.
معاون خدمات شهری شهرداری قم ادامه داد: رانندگان عزیز توجه داشته 
باشند که برای سرویس مدارس، تنها از رانندگانی استفاده خواهد شد که 
هر دو دُز واکسن خود را دریافت کرده باشند، ضمن آن که تمدید پروانه 

رانندگان تاکسی نیز منوط به دریافت هر دو دُز واکسن کروناست.
وی با اشاره به همراهی و تعامل حداکثری شهرداری قم با دانشگاه علوم 
پزشکی و مرکز بهداشت استان در موضوع برگزاری عزاداری سرور و سالار 
شهیدان )ع( همراه با رعایت شیوه نامه های بهداشتی اظهار کرد: در این 
زمینه، تیم های نظارتی رفع تخلفات شهری و سد معبر همراه با بازرسان 

مرکز بهداشت و پرسنل نیروی انتظامی در صحنه حاضر بوده و هستند.
ذاکریان درباره برپایی برخی ایستگاه های صلواتی بویژه در دهه اول ماه 
محرم نیز اذعان کرد: تیم های نظارتی تلاش داشتند تا با توجیه و اقناع 
سازی، از برپایی این ایستگاه ها جلوگیری کنند، اگرچه متأسفانه عدم 
رعایت هایی هم در این زمینه دیده شد. وی با اشاره به چالش تجمع برخی 
از عزاداران در روز عاشورا برای برپایی خیمه های نمادین و آتش زدن آن ها 
در ظهر عاشورا تصریح کرد: خوشبختانه این مسئله با اقناع سازی برطرف و 
مانع تجمع مردم شد. معاون خدمات شهری شهرداری قم همچنین درباره 
تداوم تلاش شهرداری برای گسترش موضوع واکسیناسیون بیان داشت: 
خوشبختانه امروز سوله ای دیگر از شهرداری با ظرفیت چهار ایستگاه تزریق 
به مراکز تجمیعی واکسیناسیون افزوده می شود. وی در عین حال اضافه 
با تمام توان برای زمینه سازی راه اندازی بیمارستان  کرد: شهرداری قم 
تنفسی در محوطه بیمارستان شهید بهشتی قم در خدمت دانشگاه علوم 
پزشکی استان خواهد بود. ذاکریان در پایان سخنان خود از دانشگاه علوم 
پزشکی استان خواست تا با توجه به مواجهه حداکثری پرسنل شهرداری و 

سازمان های تابعه با مردم، واکسیناسیون آنان را در اولویت قرار دهد.

مدیر منطقه دو شهرداری قم خبرداد:

اتمام عملیات روکش آسفالت پارک 
ترافیک در بوستان جوان

مدیر منطقه دو شهرداری قم از اتمام عملیات روکش آسفالت پارک ترافیک 
واقع در بوستان جوان خبر داد.

رضا رحیمی گفت: پارک آموزشی ترافیک این منطقه در بوستان جوان و 
در زمینی به مساحت 13 هزار مترمربع و با هزینه بالغ بر 21 میلیارد ریال در 
حال احداث بوده که با اتمام عملیات روکش آسفالت و به نصب چراغ های 
راهنمایی و تجهیزات موردنیاز تا اواخر سال جاری شاهد بهره برداری کامل 

از این مجموعه خواهیم بود.
میدان،  چهارراه،  و  خیابان  افزود:  قم  شهرداری  دو  منطقه  مدیر 
خط کشی ها و علائم ترافیکی، پل عابر پیاده، مسیر حرکت ماشین برقی 
کودکان و… ازجمله امکانات مختلفی است که در طراحی پارک آموزش 
ترافیک در نظر گرفته شده و تمامی فضای این مجموعه و چیدمان آن به 

آموزش فرهنگ ترافیکی و راهنمایی و رانندگی مربوط می شود.

فرمانده انتظامی استان قم تشریح کرد: 

جزییات کشف انبار احتکار اقلام غذایی و دارویی 
انبار احتکار اقلام دارویی، غذایی، خوراکی و شوینده و  فرمانده انتظامی استان از شناسایی یک 

بهداشتی به ارزش بیش از 35 میلیارد تومان در این استان خبر داد 
سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: در پی کسب خبری مبنی بر احتکار اقلام بهداشتی و 
تجهیزات پزشکی، دارویی و کالاهای اساسی و ضروری در یک انباری در قم، بررسی موضوع در دستور کار 

کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی استان قم قرار گرفت.
وی افزود: کارآگاهان با مشارکت سازمان صمت، غذا دارو و یکی از مسئولان سازمان تعزیرات حکومتی 
استان از محل موصوف بازرسی که تخلفات شرکت در 2 بخش دارویی و غذایی به اتهام های احتکار، عدم 

اعلام موجودی صورتجلسه، اموال توقیف و امانت سپاری شد.
فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: در این رابطه اقلام دارویی، غذایی، خوراکی و شوینده و بهداشتی 
شامل شیر خشک، ماسک، سرنگ، مواد ضد عفونی کننده، روغن، مایع دستشویی و ظرفشویی، پودر 

لباسشویی، قند و شکر، حبوبات، کنسروجات و رب گوجه فرنگی کشف شد.
سردار میرفیضی خاطرنشان کرد: کارشناسان ارزش اموال کشف شده را 35 میلیارد و 438 میلیون 

تومان اعلام که در نهایت مدیر شرکت به مرجع قضائی استان معرفی شد.
فرمانده انتظامی استان در پایان از هموطنان در خواست کرد، در صورت اطلاع از هر گونه فعالیت های 

غیرقانونی، موضوع را در اسرع وقت از طریق تلفن 110 به پلیس اطلاع دهند. 
کلاهبرداری ۱5 میلیاردی با شگرد داشتن بیماری سرطان

فرمانده انتظامی استان قم دربخش دیگری از سخنان خود  با اشاره به دستگیری یک کلاهبردار گفت: 
متهم با وانمود به داشتن بیماری سرطان، از یک طلافروش 15 میلیارد ریال کلاهبرداری کرده بود. 

سردار میرفیضی افزود: با طرح شکایت یکی از طلافروشان استان مبنی بر اینکه فردی با وانمود به 
داشتن بیماری سرطان از وی 15 میلیارد ریال کلاهبرداری کرده است، بلافاصله موضوع در دستور 

مأموران انتظامی کلانتری 17 شهید بهشتی قم قرار گرفت.
وی افزود: در ادامه با انجام اقدامات پلیسی و تلاش مأموران این کلانتری مخفیگاه متهم شناسایی و با 
هماهنگی مقام قضائی استان دستگیر شد.  فرمانده انتظامی استان قم گفت: در نهایت متهم نیز ضمن 
اعتراف به بزه انتسابی، به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی 
استان شد. سردار میرفیضی ضمن تاکید بر رعایت نکات هوشیارانه در پیشگیری از سرقت و کلاهبرداری، 
تصریح کرد: همشهریان می توانند از طریق شماره تماس 110 موارد مشکوک را اعلام تا مأموران مرکز 

فوریت های پلیسی 110 استان بلافاصله و در کوتاه ترین زمان ممکن اقدامات لازم را انجام دهند.
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

اجرای طرح نظارت بر آرایشگاه ها 
جانشین فرمانده انتظامی استان با اشاره به اجرای طرح نظارت بر آرایشگاه ها در قم، از پلمب 4 واحد 

صنفی به علت عدم رعایت قوانین و مقررات خبر داد 
سردار "بهادر اسماعیلی" اظهارداشت: باتوجه به مطالبات مردمی و به منظور ارتقاء امنیت اجتماعی در 
سطح اماکن عمومی و جلوگیری از وقوع تخلفات و جرایم صنفی، طرح تشدید کنترل و نظارت بر آرایشگاه 

ها در قم از سوی مأموران اداره نظارت بر اماکن عمومی پلیس امنیت عمومی استان اجرا شد.
وی افزود: در این راستا از 85 واحد صنفی زنانه و مردانه بازدید که به 36 واحد اخطارو 4 واحد صنفی نیز 

به علت عدم رعایت قوانین و مقررات پلمب شدند.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم با قدردانی از مشارکت و همکاری خوب مردم با پلیس از شهروندان 
خواست تا همواره قبل از مراجعه به آرایشگاه های مختلف از قانونی بودن این اماکن و نیز استفاده از 
وسایل بهداشتی مناسب در آن ها اطمینان حاصل کرده و در صورت مشاهده و برخورد با هرگونه فعالیت 
غیرقانونی موضوع را از طریق تلفن فوریت های پلیسی 110 اطلاع داده تا در کوتاهترین زمان ممکن 

نسبت به بررسی موضوع و برخورد با متخلفان اقدام شود.
توقیف کامیون حامل لوازم یدکی قاچاق 

جانشین فرمانده انتظامی استان  دربخش دیگری از سخنان خوداز توقیف یک دستگاه کامیون حامل 
لوازم یدکی قاچاق در این استان خبر داد وگفت :پی تعامل بین استانی پلیس امنیت اقتصادی استان 
مرکزی و قم مشخص شد یک دستگاه کامیون حامل لوازم قاچاق در مسیر اتوبان "قم – گرمسار" در حرکت 

است، بنابراین بلافاصله موضوع در دستور کار کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی استان قرار گرفت.
وی افزود : در ادامه طی هماهنگی قضائی کارآگاهان به محل های مورد نظر اعزام و با کنترل تردد 

خودروهای عبوری خودرو مذکور را شناسایی و متوقف کردند.
سردار اسماعیلی خاطرنشان کرد: سپس طی بازرسی به عمل آمده از خودرو فوق، لوازم یدکی استوک 
و فاقد مدارک مثبته گمرکی کشف و راننده دستگیر شد. جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: 

کارشناسان ارزش محموله کشف شده را 5 میلیارد و 944 میلیون ریال اعلام کردند.

استاندار قم با اشاره به تکمیل ظرفیت بیمارستان های تعیین شده برای بستری 
بیماران کرونایی در این استان گفت: بیمارستان صحرایی ارتش با ظرفیت 68 تا 100 
تخت در محوطه مجتمع بیمارستانی امیرالمومنین )ع( و شهید بهشتی برای بستری 

بیماران جدید کرونایی به زودی دایر خواهد شد. 
به  توجه  با  افزود:  کرونا،  استانی  در جلسه ستاد  روز چهارشنبه  بهرام سرمست 
درگیری بالای استان در پیک پنجم کرونا، درخواست دایر کردن بیمارستان تنفسی 
سیار را از ارتش داشتیم که خوشبختانه با این موضوع موافقت شده است و به زودی 
این بیمارستان سیار در استان مستقر می شود. وی گفت: این بیمارستان به عنوان 
یک پشتیبان برای مواقع بحران در استان پیش بینی شده است تا از ظرفیت آن برای 
خدمت به بیماران بهره گرفته شود. استاندار قم ضمن تقدیر از زحمات کادر درمان و 
مدافعان سلامت افزود: مدیریت استان به دنبال تبدیل تهدید کرونا به فرصت بود که 
در این زمینه تسریع در بهره برداری از بیمارستان های نیمه تمام و افزودن 450 تخت 
به ظرفیت درمانی استان با افتتاح بیمارستان های امیرالمومنین )ع( و مادر در روزهای 

اوج گیری کرونا، این مهم محقق شد.
رتبه دوم قم در زمینه جذب تسهیلات کرونایی 

سرمست، روند واکسیناسیون کرونا در این استان را مطلوب دانست و با اشاره به 
مدیریت شیوع کرونا در 19 ماه گذشته در این استان، گفت: 2 ساعت بعد از کشف 
کرونا در اسفندماه 98 در قم، جلسه اضطراری و فوق العاده تشکیل و تا به امروز 101 
جلسه ستاد کرونا استانی با یک هزار و 117 مصوبه انجام شده است. استاندار قم ادامه 
داد: از شیوع کرونا تا کنون، 101 جلسه استانی ستاد کرونا، 55 جلسه شورای اطلاع 
رسانی، 96 جلسه نظارت، 4 جلسه کمیته واکسیناسیون و 23 جلسه طرح شهید 

سلیمانی نیز در این راستا در استان انجام شده و تصمیمات لازم گرفته شده است.
بخش بیشترین آسیب را از شیوع کرونا متحمل شده است

سرمست، اظهار داشت: تشکیل 300 جلسه در رابطه با مدیریت کرونا در استان 
و تصویب بیش از 3 هزار مصوبه برای مدیریت کرونا از دیگر فعالیت های انجام شده 
است که مبنای این تصمیم گیری ها در حوزه بهداشت و درمان، استفاده از نظرات 
کارشناسان حوزه های مرتبط بوده است. وی تاکید کرد: بیش از 90 درصد مصوبه های 

ستاد استانی کرونا در قم به مرحله اجرا درآمده است و در این راستا از نفوذ کلام و 
رهنمودهای مقام معظم رهبری، مراجع معظم تقلید و علما در راستای مدیریت این 
بیماری در استان استفاده کرده ایم. سرمست با بیان اینکه استان قم از جاذبه زیارتی 
و گردشگری بهره می برد و در 19 مناسبت ملی مذهبی، سالانه پذیرای 20 میلیون 
زائر از کشور و جهان بوده است، گفت: در نیمه شعبان قبل از شیوع کرونا بیش از 3 
میلیون نفر زائر در استان داشتیم و بیش از 60 درصد اقتصاد استان بر محور گردشگری 
و خدمات می چرخد به همین دلیل قم بیشترین آسیب را از شیوع کرونا متحمل شده 
است. استاندار قم با اشاره به رتبه دوم قم در زمینه جذب تسهیلات کرونایی برای 
اصناف آسیب پذیر، افزود: با تدبیر و کوشش توانستیم تسهیلات مختلف و مناسبی را 

برای اقشار زحمت کش جذب و به آنها اعطا کنیم.
 راه انداری فرودگاه قم به امری حیثیتی تبدیل شده است

گفت:  قم  فرودگاه  اندازی  راه  وضعیت  آخرین  به  اشاره  با  ادامه  در  استاندارقم 
پیگیری های فراوانی در استانداری برای از سرگیری فعالیت عمرانی فرودگاه قم به 
عنوان امری لازم و حیثیتی به طور جدی در دستور کار بوده است. سرمست، افزود: 
پیگیری ها از تشکیلات قضائی نشان دهنده رفع خلع ید سرمایه گذار فرودگاه است و 
ما نیز از سرمایه گذار درخواست برنامه کردیم و امیدواریم هرچه زودتر استان قم نیز از 
این فرودگاه بهره مند شود. وی در ادامه ضمن تبریک هفته دولت گفت: هفته دولت 
جاری 85 پروژه در زمینه های مختلف با اعتباری بالغ بر 842 میلیارد تومان و اشتغال 
زایی یک هزار و 326 نفر به بهره برداری می رسد که این دستاورد مهم در شرایط کرونا 
و تحریم رخ داده است. سرمست با بیان اینکه اینکه در حوزه رفع مشکلات صنایع 
جلسات ستاد تسهیل و رفع موانع تولید به صورت مستمر و منظم در استان برگزار شد، 
گفت: با پیگیری های انجام شده اجازه تعطیلی به هیچ واحد تولیدی در سال های 
گذشته در قم داده نشد ضمن اینکه 72 واحد صنعتی تحت تملک بانک ها نیز تعیین 

تکلیف شد.
احتمالا بازگشایی مدارس قم در مهرماه ممکن نباشد 

سرمست  همچنین روز چهارشنبه در حاشیه آیین افتتاح دبستان شهید مهدی 
هندویان در قم در گفت وگو با خبرنگاران در پاسخ به سوالی در خصوص چگونگی 
بازگشایی مدارس استان در سال تحصیلی پیش رو اظهار داشت: مطابق آخرین 
مصوبه ستاد ملی کرونا، بازگشایی مدارس موکول شد به اینکه بین وزارت خانه های 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و همچنین آموزش و پرورش زمینه های بازگشایی 
فراهم شود. استاندار قم تاکید کرد: از همین الان نمی توانیم با قطعیت دراین خصوص 
خبری را اعلام نماییم، اما ستاد ملی کرونا در تلاش است تا با واکسیناسیون والدین، 
دانش آموزان و فرهنگیان زمینه  را فراهم کنیم، که والدین با خیال راحت فرزندان خود را 
به کلاس درس بفرستند و دغدغه ای نداشته باشند. سرمست یادآور شد: به تازگی برای 
این موضوع مرکز واکسیناسیون فرهنگیان را راه اندازی کردیم، که در مرحله نخست 
فرهنگیان و در اولویت های بعدی نیز والدین و دانش آموزان بر اساس شرایط و اقتضای 

سِنی و دستورالعمل هایی که ستاد ملی کرونا تدبیر می کند، واکسینه شوند.
وی بیان داشت: اگر این زمینه ها فراهم شود، می توانیم شاهد بازگشایی مدارس 

باشیم، ولی احتمالا با شرایطی که است، برای مهرماه امکان پذیر نباشد.

استاندارقم: 

بیمارستان صحرایی ارتش در قم مستقر می شود

جهاد دانشگاهی، مسئولیت راه اندازی مجدد بیمارستان کریمه اهل بیت شهر 
جعفریه را بر عهده گرفت.

برپایه این گزارش ؛ در جلسه ای با حضور سرپرست فرمانداری جعفرآباد، رئیس جهاد 
دانشگاهی استان قم و نماینده آستانه مقدسه حضرت معصومه )س( موانع راه اندازی 

مجدد بیمارستان کریمه اهل بیت )ع( بررسی و تصمیمات لازم گرفته شد.

در این جلسه مقرر شد ضمن طرح موضوع  در رجلسه ای مشترک با رئیس علوم 
پزشکی استان قم و تجهیز جهاد دانشگاهی، مسئولیت راه اندازی مجدد و اداره 
بیمارستان کریمه اهل بیت )ع( به همت جهاد دانشگاهی صورت گیرد. همچنین مقرر 
شد ضمن رفع مشکل طرف قرار داد بیمه روستایی با مراکز درمانی سطح شهرستان 

جعفرآباد، داروخانه شبانه روزی با حضور کارشناس مربوطه نیز راه اندازی شود.

با همکاری جهاد دانشگاهی و تولیت کریمه اهل بیت )س( ؛

راه اندازی مجدد بیمارستان کریمه جعفریه در آینده نزدیک 

رئیس اتحادیه بارفروشان 
تهران دلیل اصلی بالا رفتن 
افزایش  را  هویج  قیمت 
مصرف  برای  مردم  تقاضا 
گرفتن  شدت  با  هویج  آب 

شیوع کرونا عنوان کرد.


